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1. BÖLÜM 
MECLİS GÜNDEMİ 

 
Gündem No   : 97509404-301.03-1/3                                               Toplantı Tarihi   : 13/01/2023  
Toplantı Yeri : İzmir Kültürpark Fuar Alanı 4 No’lu Hol                           Toplantı Saati     : 18.00            
                          Konak/İZMİR 
                          (İzBB Meclis Toplantı Salonu) 

 
 I. BAŞKAN TARAFINDAN MECLİSİN AÇILIŞI 

 
 II. BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKANI TARAFINDAN ÜST UNVANLI GÖREVE ATANAN 

PERSONELE İLİŞKİN BİLGİLENDİRME 
 1. 657 sayılı Devlet Memurları Kanununun 71’inci, 76’ncı, 68/B maddeleri ile 5216 sayılı Büyükşehir 

Belediye Kanununun 18/i maddesi gereği; Merkez Bölge Yol İşleri Şube Müdürlüğü Mühendis 
kadrosunda bulunan Hamdi Ziya AYDIN'ın, 1’inci derece Fen İşleri Dairesi Başkanı kadrosuna ataması 
yapılmıştır. Bilgilerinize arz ederim. Mustafa Tunç SOYER İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı. (İnsan 
Kaynakları ve Eğt.Dai.Bşk.E.1151671) 
 

 III. BAŞKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN ÖNERGELERİN GÖRÜŞÜLMESİ 
 

 1. Almanya'nın Berlin kentinde her yıl düzenlenen ITB Berlin Uluslararası Turizm Fuarı 07 - 09 Mart 
2023 tarihleri arasında gerçekleştirilecek olup; İzmir'in yurt dışında etkin bir şekilde tanıtılması ve 
sürdürülebilir turizm politikaları geliştirmek amacıyla, söz konusu çalışmaları gerçekleştirmek ve ikili 
görüşmelerde bulunmak üzere; Dış İlişkiler ve Turizm Dairesi Başkanlığı Turizm Şube Müdürlüğünde 
görevli Sözleşmeli Personel Sinem SOYGÜL ve Büro Personeli Candaş KOÇOĞLU'nun 
görevlendirilmeleri,  06 - 10 Mart 2023 tarihleri arasında görevli-izinli sayılmaları, adı geçen 
personellere görev (gri) pasaportu sağlanması, 6245 sayılı Harcırah Kanunu kapsamında ulaşım (hava 
yolu), konaklama, şehir vergisi, şehir içi ulaşım, harcırah, yurtdışı çıkış harcı, Covid-19 PCR testleri ve 
diğer yasal giderlerin Turizm Şube Müdürlüğü Bütçesi Yurtdışı Geçici Görev Yolluğu harcama 
kaleminden karşılanması hususların görüşülmesi. (Dış İlişkiler ve Tur. Dai.Bşk.E.1152673) 
 

 2. Belediye ve Bağlı Kuruluşları ile Mahalli İdare Birlikleri Norm Kadro İlke ve Standartlarına Dair 
Yönetmeliğin 10. ve 11. maddeleri gereğince düzenlenen ve söz konusu Yönetmeliğin ekinde yer alan 
Ek-5 Belediye ve Bağlı Kuruluşları ile Mahalli İdare Birlikleri Kadro Cetvellerinden (II) ve (III) sayılı 
Dolu-Boş Kadro Değişikliklerine ilişkin Cetvellerde belirtilen kadroların iptal ve ihdası için önerge 
ekindeki evrakların incelenerek karar verilmesi hususunun görüşülmesi. (İnsan Kaynakları ve Eğit. 
Dai.Bşk.E.1156329) 
 

 3. Narlıdere Belediye Başkanlığına bağlı Park ve Bahçeler Müdürlüğünün yazısına konu;            
Narlıdere ilçesi, Limanreis Mahallesi, Kıbrıs Sokakta bulunan “Park Alanı”na “Prof. Dr. İbrahim 
ARMAĞAN Parkı” isminin verilmesi talebinin görüşülmesi. (Park ve Bahçeler Dai.Bşk.E.1151506)  
 

 4. 2023 yılı kira yardım bedeli güncellemesi sonrası Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği Bakanlığının 
İzmir ili için, belirlemiş olduğu kira yardım bedelinin aşılacak olması sebebiyle yaşanacak çelişkinin 
önüne geçmek amacıyla, hak sahipleri ile imzalanan sözleşmeler gereğince kentsel dönüşüm alanlarında 
yapılacak kira yardımı ile ilgili kararda bulunan "6306 sayılı Kanuna Çevre, Şehircilik ve İklim 
Değişikliği Bakanlığının İzmir ili için o yıl bakımından belirlemiş olduğu kentsel dönüşüm kira yardımı 
bedelini geçmeyecek şekilde" ifadesinin kaldırılması,  ilgili maddenin, "...hak sahibine, sahip olduğu her 
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bir konut/iş yeri bağımsız birimi için; 48 ayı geçmemek şartı ile kira yardımı yapılır. Aylık kira bedeli, 
Encümen tarafından, her yıl Türkiye İstatistik Kurumu tarafından yayımlanan Tüketici Fiyat Endeksi 
(TÜFE-on iki aylık ortalamalara göre yüzde değişim) oranında güncellenir." şeklinde düzenlenerek 
Kentsel Dönüşüm Alanında hak sahipleriyle imzalanmış olan tüm sözleşmelerin kira yardımına ilişkin 
hükümlerinin, değiştirilen madde kapsamında uygulanması hususlarının görüşülmesi. (Kentsel Dönüşüm 
Dai.Bşk.E.1148867) 
 

 5. Karabağlar Belediye Meclisinin 01/11/2022 tarihli ve 119 sayılı Kararı ile uygun görülen; Üçkuyular 
Mahallesi 1869 ada 2, 3, 4, 5, 6, 7, 8 no’lu ve 1870 ada 2, 3, 4, 5, 8, 9, 10, 12, 13, 14 no’lu parselleri 
içeren 30 poz no’lu İmar Programının, Belediyemiz 2020-2025 yıllarını kapsayan 10. Beş Yıllık İmar 
Programına alındığı tespit edildiğinden; Karabağlar Belediyesinin 2020-2024 yıllarını kapsayan 3. Beş 
yıllık imar programından çıkarılmasına yönelik, İlçe Belediyelerinin imar programlarına ilişkin olarak 
alınan Belediye Meclisimizin 14/06/2013 tarihli ve 05.863 sayılı Kararı doğrultusunda görüşülmesi. 
(İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1149863) 
 

 6. Buca Belediye Meclisinin 01/12/2022 tarihli ve 172 sayılı Kararı ile uygun görülen; yürürlükteki 
1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planında tamamı "Park" kullanım kararında kalan, Adatepe Mahallesi,  
28 Sokak No:3/C’deki yapının zemin üstü kamulaştırma işlemlerinin yapılabilmesi için, Buca 
Belediyesinin 2020-2024 yıllarını kapsayan VII. Beş Yıllık İmar Programına ek olarak alınmasına 
yönelik, İlçe Belediyelerinin imar programlarına ilişkin olarak alınan Belediye Meclisimizin 14/06/2013 
tarihli ve 05.863 sayılı Kararı doğrultusunda görüşülmesi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1144355) 
 

 7. Buca Belediye Meclisinin 03/11/2022 tarihli ve 162 sayılı Kararı ile uygun görülen; yürürlükteki 
1/25000 ölçekli İzmir Büyükşehir Bütünü Çevre Düzeni Planında "Tarım Alanları" kullanım kararına 
isabet eden; Kırıklar Mahallesi, 901 parselin kamulaştırma işlemlerinin yapılabilmesi için, Buca 
Belediyesinin 2020-2024 yıllarını kapsayan VII. Beş Yıllık İmar Programına ek olarak alınmasına 
yönelik, İlçe Belediyelerinin imar programlarına ilişkin olarak alınan Belediye Meclisimizin 14/06/2013 
tarihli ve 05.863 sayılı Kararı doğrultusunda görüşülmesi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1150697) 
 

 8. Gaziemir ilçesi, Sakarya Mahallesinde, yürürlükteki 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planında, "Trafo 
Alanı" kullanımda kalan 2083 ada, 3 parselin, "Ticaret Alanı" olarak belirlenmesine yönelik, 1/5000 
ölçekli Nazım İmar Planı Değişiklik önerisi.  (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1152040) 
 

 9. Kemalpaşa ilçesi, Çiniliköy Mahallesi, 764 ada, 1 parselin "Ticaret Alanı" olarak belirlenmesine 
yönelik, 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1120528) 
 

 10. Bergama ilçesi, Kurtuluş Mahallesi sınırları içerisinde İzmir 2 Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma 
Bölge Kurulunun Kararları ile 1. ve 3. Derece Arkeolojik Sit Alanı olarak belirlenen alan ile birlikte 
bahse konu sit alanlarının arasında kalan ve anılan kurul tarafından 12/01/2021 tarihli, 13891 sayılı 
Kararı ile etkileşim geçiş sahası olarak belirlenen alana yönelik hazırlanan, 1/5000 ölçekli Koruma 
Amaçlı Nazım İmar Planı önerisinin, 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu 
kapsamında işlem yapılmak üzere görüşülmesi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1143560) 
 

 11. Menderes ilçesi, Kasımpaşa Mahallesi sınırları içerisinde yer alan Adliye Kavşağı, bağlantı yolları 
ile imar hatlarının düzenlenmesine yönelik hazırlanan, 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı değişikliği 
önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1153236) 
 

 12. İZSU Genel Müdürlüğünün talebi doğrultusunda; Dikili ilçesi, İsmetpaşa Mahallesi 381 ada, 57 
parselde (eski 381 ada 44 parsel) parselin bir kısmının "Belediye Hizmet Alanı (İçme Kullanma Suyu 
Tesisleri ve Deposu)" olarak belirlenmesine ilişkin hazırlanan 1/5000 ölçekli İlave Nazım İmar Planı ile 
1/1000 ölçekli İlave Uygulama İmar Planı önerileri. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1151816) 
 

 13. Çeşme ilçesi, Germiyan Mahallesi, 231 ada, 20 parselde kayıtlı taşınmazı kapsayan alanda Belediye 
Hizmet Alanı (Mezbaha ve Atıksu Arıtma Tesisi) yapılması amacıyla Çeşme Belediye Başkanlığı 
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tarafından hazırlanan 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı önerisi ile Çeşme Belediye Meclisinin 
01/11/2022 tarihli ve 13-152 sayılı Kararı ile uygun görülen; Germiyan Mahallesi, 231 ada, 20 parselde 
kayıtlı taşınmazı kapsayan alanda Belediye Hizmet Alanı (Mezbaha ve Atıksu Arıtma Tesisi) yapılması 
amacıyla hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı önerisi. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1154527) 
 

 14. Kınık ilçesi, Osmaniye Mahallesi, 280 ada, 1 parsel ve çevresinin Kamu Hizmet Alanı olarak 
düzenlenmesine yönelik hazırlanan, 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı Değişikliği ile aynı alanın Resmi 
Kurum Alanı (Adliye Binası) olarak belirlenmesine ilişkin hazırlanarak Kınık Belediye Meclisinin 
04/01/2023 tarihli ve 1/7 sayılı Kararı ile uygun görülen, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı 
Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1153544) 
 

 15. Buca Belediye Meclisinin 03/11/2022 tarihli ve 167 sayılı Kararıyla uygun görülen; Dumlupınar 
Mahallesi, 50 ada, 4 parsele ilişkin imar hattı düzenlemesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar 
Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1149108) 
 

 16. Fen İşleri Dairesi Başkanlığının talebi doğrultusunda; Bornova ilçesi, Laka Mahallesinde bölgede 
ulaşım güzergâhının düzenlenerek taşıt yolu bağlantıları ile birlikte Şehir Hastanesine bağlantı 
sağlayacak kara yolu köprüsünün belirlenmesi ve imar hatlarının düzenlenmesine yönelik hazırlanan, 
1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisi.  (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1151634) 
 

 17. Belediye Meclisimizin 09/05/2022 tarihli ve 05.573 sayılı Kararı ile uygun görülerek onanan, 
"Ödemiş İlçesi Kuzey Çevre Yolu (Kuzey Kesim) 1/1000 Ölçekli Uygulama İmar Planı Revizyonuna 
askı süresi içerisinde yapılan itiraz kapsamında 718 ada, 196, 199 ve 200 no’lu parsellerin bulunduğu 
alana yönelik, Ödemiş Belediye Meclisinin 19/09/2022 tarihli, 230 sayılı Kararı ile uygun görülen, 
1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1148500) 
 

 18. Belediye Meclisimizin 09/05/2022 tarihli ve 05.573 sayılı Kararı ile uygun görülerek onanan, 
"Ödemiş İlçesi Kuzey Çevre Yolu (Kuzey Kesim) 1/1000 Ölçekli Uygulama İmar Planı Revizyonuna 
askı süresi içerisinde yapılan itiraz kapsamında 850 ada, 7 no’lu parselin bulunduğu alana yönelik, 
Ödemiş Belediye Meclisinin 19/09/2022 tarihli, 231 sayılı Kararı ile uygun görülen, 1/1000 ölçekli 
Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1151814) 
 

 19. Belediye Meclisimizin 09/05/2022 tarihli ve 05.573 sayılı Kararı ile uygun görülerek onanan, 
"Ödemiş İlçesi Kuzey Çevre Yolu (Kuzey Kesim) 1/1000 Ölçekli Uygulama İmar Planı Revizyonuna 
askı süresi içerisinde yapılan itiraz kapsamında 819 ada, 2 no’lu parselin bulunduğu alana yönelik, 
Ödemiş Belediye Meclisinin 19/09/2022 tarihli, 234 sayılı Kararı ile uygun görülen, 1/1000 ölçekli 
Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1148484) 
 

 20. Belediye Meclisimizin 09/05/2022 tarihli ve 05.573 sayılı Kararı ile uygun görülerek onanan, 
“Ödemiş İlçesi Kuzey Çevre Yolu (Kuzey Kesim) 1/1000 Ölçekli Uygulama İmar Planı Revizyonuna 
askı süresi içerisinde yapılan itiraz kapsamında 718 ada 205, 206, 207, 208, 209, 210, 211 no’lu 
parsellerin bulunduğu alana yönelik, Ödemiş Belediye Meclisinin 19/09/2022 tarihli, 235 sayılı Kararı 
ile uygun görülen, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1151572) 
 

 21. Belediye Meclisimizin 09/05/2022 tarihli ve 05.573 sayılı Kararı ile uygun görülerek onanan, 
“Ödemiş İlçesi Kuzey Çevre Yolu (Kuzey Kesim) 1/1000 Ölçekli Uygulama İmar Planı Revizyonuna 
askı süresi içerisinde yapılan itiraz kapsamında 409 ada, 7 no’lu parselin bulunduğu alana yönelik, 
Ödemiş Belediye Meclisinin 19/09/2022 tarihli, 236 sayılı Kararı ile uygun görülen, 1/1000 ölçekli 
Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1148466) 
 

 22. Belediye Meclisimizin 09/05/2022 tarihli ve 05.573 sayılı Kararı ile uygun görülerek onanan, 
“Ödemiş İlçesi Kuzey Çevre Yolu (Kuzey Kesim) 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Revizyonuna 
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askı süresi içerisinde yapılan itiraz kapsamında 362 ada 27 parsel, 904 ada 1 parsel, 409 ada 333 parsel, 
992 ada 2 parselin bulunduğu alana yönelik, Ödemiş Belediye Meclisinin 19/09/2022 tarihli, 238 sayılı 
Kararı ile uygun görülen, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1151990) 
 

 23.  Belediye Meclisimizin 09/05/2022 tarihli ve 05.573 sayılı Kararı ile uygun görülerek onanan, 
“Ödemiş İlçesi Kuzey Çevre Yolu (Kuzey Kesim) 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Revizyonuna 
askı süresi içerisinde yapılan itiraz kapsamında 340 ada, 44 ve 46 no’lu parsellerin bulunduğu alana 
yönelik, Ödemiş Belediye Meclisinin 19/09/2022 tarihli, 228 ve 244 sayılı Kararları ile uygun görülen, 
1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1151483) 
 

 24. Belediye Meclisimizin 09/05/2022 tarihli ve 05.573 sayılı Kararı ile uygun görülerek onanan 
"Ödemiş İlçesi Kuzey Çevre Yolu (Kuzey Kesim) 1/1000 Ölçekli Uygulama İmar Planı Revizyonuna 
askı süresi içerisinde yapılan itiraz kapsamında 718 ada, 215 no’lu parselin bulunduğu alana yönelik, 
Ödemiş Belediye Meclisinin 19/09/2022 tarihli, 247 sayılı Kararı ile uygun görülen, 1/1000 ölçekli 
Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1151534) 
 

 25. Belediye Meclisimizin 09/05/2022 tarihli ve 05.573 sayılı Kararı ile uygun görülerek onanan 
"Ödemiş İlçesi Kuzey Çevre Yolu (Kuzey Kesim) 1/1000 Ölçekli Uygulama İmar Planı Revizyonuna 
askı süresi içerisinde yapılan itiraz kapsamında 783 ada, 177 no’lu parselin bulunduğu alana yönelik, 
Ödemiş Belediye Meclisinin 19/09/2022 tarihli, 250 sayılı Kararı ile uygun görülen, 1/1000 ölçekli 
Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1151743) 
 

 26. Belediye Meclisimizin 09/05/2022 tarihli ve 05.573 sayılı Kararı ile uygun görülerek onanan, 
"Ödemiş İlçesi Kuzey Çevre Yolu (Kuzey Kesim) 1/1000 Ölçekli Uygulama İmar Planı Revizyonuna 
askı süresi içerisinde yapılan itiraz kapsamında 890 ada, 1 no’lu parselin bulunduğu alana yönelik, 
Ödemiş Belediye Meclisinin 19/09/2022 tarihli, 255 sayılı Kararı ile uygun görülen, 1/1000 ölçekli 
Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1151645) 
 

 27. Kemalpaşa Belediye Meclisinin 07/11/2022 tarihli ve 176 sayılı Kararıyla uygun görülen; Bağyurdu 
Kazımpaşa Mahallesi, 592 ada, 482 ada ve çevresinde mevcut 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planında 
parsel cephe ve derinlik şartlarının uygun olmaması sebebiyle, DSİ ve İZSU görüşleri doğrultusunda 
Gelişme Konut Alanları, Park Alanı ve Yollarının yeniden belirlenerek, plan notları eklenmesine yönelik 
hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1146116) 
 

 28. Bergama Belediye Meclisinin 17/10/2022 tarihli, 22/115 sayılı Kararı ile uygun görülen; Kurtuluş 
Mahallesi sınırları içerisinde İzmir 2 Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun Kararı ile 1. 
ve 3. Derece Arkeolojik Sit Alanı olarak tescil edilen alanın bir kısmına yönelik hazırlanan, 1/1000 
ölçekli Koruma Amaçlı Uygulama İmar Planı önerisinin, 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını 
Koruma Kanunu kapsamında işlem yapılmak üzere görüşülmesi. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1143653) 
 

 29. Menderes Belediye Meclisinin 04/11/2022 tarihli ve 241 sayılı Kararı ile uygun görülen; Kasımpaşa 
Mahallesi sınırları içerisinde yer alan Adliye Kavşağı, bağlantı yolları ile imar hatlarının düzenlenmesine 
yönelik hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1153088) 
 

 30. Menderes Belediye Meclisinin 04/11/2022 tarihli ve 243 sayılı Kararı ile uygun görülen; Gümüldür 
Mahallesi, 2259 ada, 12 parsel ile 2251 ada, 11 parselin plan kararının "Park" olarak, 2378 ada, 8 parsel 
ile 2377 ada, 1 parselin plan kararının ise "Konut" olarak düzenlenmesine yönelik hazırlanan, 1/1000 
ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1152150) 
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 31. Çeşme Belediye Meclisinin 04/10/2022 tarihli ve 143 sayılı Kararı ile uygun görülen; Dalyan 
Mahallesi, 20 I IV paftasında yer alan "Otopark Alanı"nda 4.00 m x 8.00 m ebatlarında "Trafo Alanı" 
belirlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1152408) 
 

 32. Çeşme Belediye Meclisinin 04/10/2022 tarihli ve 144 sayılı Kararı ile uygun görülen; Çiftlik 
Mahallesi, 26 G IV paftasında yer alan "Park Alanı"nda 4.00 m x 8.00 m ebatlarında "Trafo Alanı" 
belirlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1152307) 
 

 33. Çiğli ilçesi, Sasalı Mahallesi 34, Şirintepe Mahallesi 8418, Küçükçiğli Mahallesi 8714, Küçükçiğli 
Mahallesi 8714/3 ile Egekent ve İzkent Mahalleleri 8846 numaralı cadde ve sokaklardan cephe alan 
konut kullanımına ayrılan parsellerin yol boyu ticaret olarak teşekkül eden konut alanları olarak 
belirlenmesine ilişkin Çiğli Belediye Meclisinin 04/11/2022 tarihli ve 05/101 sayılı Kararının;  Sasalı 
Mahallesi 34 Sokaktan cephe alan parselin ise 1 Numaralı Cumhurbaşkanlığı Teşkilatı Hakkında 
Cumhurbaşkanlığı Kararnamesi gereğince Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği Bakanlığına iletilmek 
üzere görüşülmesi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1145769) 
 

 34. "İzmir İli, Buca İlçesi, L18A2 Pafta İzmir Büyükşehir Bütünü 1/25000 ölçekli Çevre Düzeni Planı 
Değişikliği Önerisi" ile Plan Açıklama Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1159486) 
 

 35. "İzmir ili, Buca ilçesi, Güney Planlama Bölgesi 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı Revizyonu ve 
İlavesi önerisi" ile Plan Açıklama Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1159534) 
 

 36. Karabağlar ilçesi, Uzundere Mahallesi Kentsel Dönüşüm ve Gelişim Alanında IV. Etap olarak 
belirlenen 11189 ada 11 parsel, 11190 ada 6 parsel, 11193 ada 10 parsel, 11194 ada 11 parsel ve 11195 
ada 10 parseldeki mevcut yapılarda "6306 sayılı Afet Riski Altındaki Alanların Dönüştürülmesi 
Hakkında Kanun" kapsamında yaptırdığımız "riskli yapı tespiti" doğrultusunda ihaleye hazır olan IV. 
Etapta olası depremlere karşı inşaat yapım işi hızlandırıp tamamlayarak hak sahiplerine yeni konut / 
ticari bağımsız birimlerin teslimini hızlandırmak için İzmir Büyükşehir Belediyesi Başkanlığı ile 
İZBETON A.Ş arasında imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokol ve eki olan 
Özel Teknik Şartnamenin görüşülmesi. (Kentsel Dönüşüm Dai.Bşk.E.1158644) 
 

 37. 08/02/2023 tarihinde süresi sona erecek olan mülkiyeti Belediyemize ait, Gaziemir ilçesi, Yeşil 
Mahallesi, 1905 ada, 1 parselde kayıtlı taşınmaz üzerinde bulunan, Sevgi Mahallesi 665 Sokak No:9 
Gaziemir/İZMİR adresindeki sosyal tesisin işletme hakkının, 09/02/2023 tarihinden itibaren, Belediye 
Meclisimizce belirlenecek süre ve bedel ile önerge eki Protokol hükümleri doğrultusunda İZELMAN 
A.Ş'ye devri hususunun görüşülmesi. (Emlak Yön.Dai.Bşk.E.1154368) 
 

 38. Belediyemiz yetki ve sorumluluğunda bulunan meydan, bulvar, cadde, park, spor alanı vb. yerler ile 
Belediyemiz adına tescilli taşınmazlar üzerinde Belediyemiz ATM Yer Tespit Komisyonu tarafından 
belirlenecek olan yerlerde reklam uygulamalı ATM kabinlerinin yaptırılması ve 10 (on) yıl süre ile 
işletilmesi işinin  2886 sayılı Devlet İhale Kanunu hükümleri kapsamında ihale edilmesi ile konuya 
ilişkin daha önce alınan Belediye Meclisimizin 15/12/2021 tarihli ve 05.1447 sayılı Kararının da iptal 
edilmesi hususlarının görüşülmesi. (Emlak Yön.Dai.Bşk.E.1159294) 
 

 39. Menderes Belediye Meclisinin; Menderes Belediye Meclisinin 07/12/2022 tarihli ve 264 sayılı 
Kararı ile Menderes Belediyesi Sosyal ve İktisadi İşletmesine devri gerçekleşen İşletme ve 
Gayrimenkuller ile Spor Okullarına ait 2023 Mali Yılı için belirlenen tarife ücretlerinin önerge ekinde 
yer alan tabloda belirtildiği şekliyle uygulanmasına yönelik, 06/01/2023 tarihli ve 16 sayılı Kararının 
görüşülmesi. (Yazı İşl. ve Kar. Dai.Bşk.E.1158498) 
 

 40. Menderes Belediye Meclisinin; Menderes Belediyesinin 2023 Mali Yılı Bütçesinde yer alan Gelir 
Tarife Cetvellerinde Zabıta Müdürlüğü bünyesinde bulunan pazar yerleri ve kapalı otoparkın hizmet 



 6 

ücret tarifelerinde yapılan düzenlemelere ilişkin önergede yer alan tabloda belirtildiği şekilde 
değişikliklerin uygulanmasına yönelik, 06/01/2023 tarihli ve 17 sayılı Kararının görüşülmesi. (Yazı İşl. 
ve Kar. Dai.Bşk.E.1158572) 
 

 41. Menderes Belediye Meclisinin; Menderes Belediyesinin 11/10/2022 tarihli ve 230 sayılı Meclis 
Kararı ile 2464 sayılı Belediye Gelirleri Kanunu gereği belirlenen Gelir Tarife Cetvellerindeki ücretlere 
"KDV dahil değildir" ibaresinin "KDV dahildir" şeklinde değiştirilmesine yönelik, 06/01/2023 tarihli ve 
19 sayılı Kararının görüşülmesi. (Yazı İşl. ve Kar. Dai.Bşk.E.1158512) 
 

 42. ‘Karşıyaka İlçesi, Zübeyde Hanım Mahallesi, Yeni Girne Mevkiinde 1/5000 ölçekli Nazım İmar 
Planı Değişikliği' önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1153317) 
 

 43. Karşıyaka Belediye Meclisinin 01/09/2022 tarihli ve 226 sayılı Kararı ile uygun görülen; ‘Karşıyaka 
İlçesi, Zübeyde Hanım Mahallesi, Yeni Girne Mevkiinde hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar 
Planı Değişikliği' önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1153344) 
 

 44. Mülkiyeti Belediyemize ait Buca Sosyal Yaşam Kampüsü içerisinde bulunan 220-1C pafta, 8179 
ada, 1 parsel, 1/F no’lu bağımsız bölümde, engelli vatandaşlarımıza yönelik hastanemize bağlı Engelli 
Ağız ve Diş Sağlığı Merkezi kurulması hususunun görüşülmesi. (Eşrefpaşa Hastanesi Başhekimliği 
E.1159501) 
 

 45. Belediyemizde 5393 sayılı Belediye Kanununun 49. maddesinin 3. fıkrası gereği görev yapan 
Sözleşmeli Personele 01/01/2023 tarihinden itibaren, Meclis Karar tarihinden sonra göreve yeni 
başlayacak olan Sözleşmeli Personele göreve başladığı tarihten 31/12/2023 tarihine kadar ödenmek 
üzere, önerge eki listede kadro adedi ile birlikte unvanları belirtilen kadrolar karşılık gösterilerek, Hazine 
ve Maliye Bakanlığı Kamu Mali Yönetim ve Dönüşüm Genel Müdürlüğünün Genelgesinde belirtilen 
Belediyeler ve il özel idareleri ile mahalli idare birliklerinin meclisleri veya büyükşehir belediyeleri 
bağlı kuruluşlarının yönetim kurulları, 5393 sayılı Belediye Kanununun 49. maddesi çerçevesinde 
01/01/2023 tarihinden sonra da çalıştırılmaya devam olunacak veya 2023 yılında ilk defa istihdam 
edilmeye başlanacak Sözleşmeli Personel için ekli (1) Sayılı Cetvelde gösterilen ücret tavanlarını 
aşmamak üzere tespit edilen net ücretler ile Hazine ve Maliye Bakanlığı Kamu Mali Yönetim ve 
Dönüşüm Genel Müdürlüğünün Genelgesinde belirtilen oranlarda ek ödemenin yapılabilmesi 
hususlarının görüşülmesi. (İnsan Kaynakları ve Eğit.Dai.Bşk.E.1159573) 
 

 IV. BAŞKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN KOMİSYON RAPORLARININ 
GÖRÜŞÜLMESİ 
 

 1. İzmir Manisa Planlama Bölgesi 1/100000 ölçekli Çevre Düzeni Planında "Kentsel Yerleşik Alan" 
olarak belirlenen Güzelbahçe ilçesi, Maltepe Mahallesi 2726 ada, 84, 86, 87, 88, 89, 96 parseller ve 2765 
ada 23, 24, 25 parsellere yönelik hazırlanan, 1/25000 ölçekli İzmir Büyükşehir Bütünü Çevre Düzeni 
Planı Değişikliği önerisinin oyçokluğu ile uygun bulunmadığına ilişkin İmar ve Bayındırlık 
Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1023556) 
 

 2. Kemalpaşa ilçe sınırları içerisinde 10 noktayı kapsayan alanda 1/25000 ölçekli İzmir Büyükşehir 
Bütünü Çevre Düzeni Planı Değişikliği önerisinin oyçokluğu ile uygun bulunmadığına ilişkin İmar ve 
Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1096275) 
 

 3. Urla ilçesi, Zeytinalanı Mahallesi, 3107 ada, 1 ve 2 parsellerin üst ölçekli plan kararları kapsamında 
"Gelişme Konut Alanı" belirlenmesine yönelik, 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı Değişikliği önerisinin 
oyçokluğu ile uygun bulunmadığına ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu.  (İmar ve 
Şehircilik Dai.Bşk.E.1058759) 
 

 4. Kınık ilçesi merkezinde Aşağı, Fatih, Türkcedit ve Yukarı Mahallesi sınırlarında kalan yaklaşık 11 
ha'lık alanı kapsayacak şekilde Mülga İzmir 2 Numaralı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Bölge 
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Kurulunun Kararı ile belirlenmiş olan Kentsel Sit Alanına yönelik hazırlanan 1/5000 ölçekli Koruma 
Amaçlı İmar Planı önerisinin oyçokluğu ile uygun bulunmadığına ilişkin İmar ve Bayındırlık 
Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1082428) 
 

 5. Kınık Belediye Meclisinin 04/10/2022 tarihli ve 10.50 sayılı Kararı ile uygun görülen; Kınık ilçesi 
merkezinde Aşağı, Fatih, Türkcedit ve Yukarı Mahallesi sınırlarında kalan yaklaşık 11 ha'lık alanı 
kapsayacak şekilde mülga İzmir 2 Numaralı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun 
kararı ile belirlenmiş olan Kentsel Sit Alanına yönelik hazırlanan, 1/1000 ölçekli Koruma Amaçlı İmar 
Planı önerisinin oyçokluğu ile uygun bulunmadığına ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. 
(İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1082465) 
 

 6. İZSU teşkilat yapısındaki değişikliklere ilave olarak Yağmur Suyu Hasadı Daire Başkanlığı kurulması 
elzem olduğundan, yine uzun yıllardır çözüm bekleyen körfez kirliliği ve kötü koku probleminin 
sürdürülebilir ve bilimsel yöntemlerle çözümüne olanak sağlanacak “İzmir Körfezi Dairesi Başkanlığı” 
kurulması amacıyla gerekli çalışmaların yapılmasına yönelik Yazılı Önergenin;“İzBB bağlı mevzuatında 
daire başkanlıklarının kurulması tahdidi olarak sayılmış olup önergede isteme konu daire başkanlıkları 
sayılı başkanlık listesinde bulunmamaktadır. Ayrıca önergeye konu çalışmalar İzBB bünyesinde yoğun 
olarak çalışılan konulardır. Bu itibarla önerge içeriği olumlu değerlendirilmekle birlikte yasal mevzuat 
ve süregelen çalışmalar dikkate alınarak önergenin bu aşamada reddi” oyçokluğu ile uygun 
bulunduğuna ilişkin Hukuk Komisyonu Raporu. (Büyükşehir Belediye Meclis Üyesi Salahattin 
ŞAHİN.E.1096191) 

 
 7. Belediyemizin iştiraki olan İZFAŞ A.Ş’nin 28/12/2021 tarihli Olağanüstü Genel Kurul Toplantısında 

alınan karar doğrultusunda, Belediyemizin İZFAŞ A.Ş içerisindeki sermaye payının korunabilmesi için 
payına düşen (%99,95704'üne tekabül eden) 207.420.214,00-TL olan sermaye miktarının 34.984.964,00-
TL azaltılarak 172.435.250,00-TL’ye indirilmesi ve eş zamanlı olarak sermaye artırımından payına 
düşen (%99,95704'üne tekabül eden) 39.982.816,00-TL rüçhan hakkının kullanılarak, sermaye artışına 
iştirak edilmesi ve sermaye payının 212.418.066,00-TL'ye çıkarılmasının oyçokluğu ile uygun 
bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe – Şirketler Komisyonları Raporu. (Destek Hizmetleri 
Dai.Bşk.E.1137552) 
 

 8. Denetimli Serbestlik Hükümlüsü gençlere yönelik "Sıfır Kayıp Projesi" ile koruyucu ve önleyici 
hizmetler odağında gerçekleştirilecek sürdürülebilir projeler ve sosyal çalışmalar kapsamında tarafların 
hak ve sorumluluklarını belirlemek amacıyla İzmir Büyükşehir Belediyesi ile Bir Hayata Dokun Derneği 
arasında imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokolün kabulü ile söz konusu 
Protokolün imzalanması için Büyükşehir Belediye Başkanı Mustafa Tunç SOYER'e yetki verilmesinin, 
Toplumsal Cinsiyet Eşitliği Komisyonunca; “Kent Konseyi de paydaş alınmak suretiyle” oybirliği ile 
uygun bulunduğuna, Hukuk – Plan ve Bütçe Komisyonlarınca oyçokluğu ile uygun bulunduğuna 
ilişkin Müşterek Rapor. (Sosyal Projeler Dai.Bşk.E.1149064) 
 

 9. Birleşmiş Milletlere bağlı bir kuruluş olan Birleşmiş Milletler Kalkınma Programı (UNDP) ve İzmir 
Büyükşehir Belediyesi arasında sürdürülebilir kalkınma, yoksulluğun ortadan kaldırılması, kadınların 
güçlendirilmesi hedeflerinden hareketle iki projeye ait İyi Niyet Sözleşmesi hazırlanmış olup; bu 
kapsamda; "Geleceğini Kuran Genç Kadınlar" Projesi ile genç kadınların yaşadıkları zorluklara yanıt 
vermek üzere bu kitlenin gereksinimlerini daha görünür kılmak, sorunlarına çözüm üretmek amacı ile 
pilot illeri arasında kentimizin de olduğu ''Ne İstihdamda Ne Eğitimde (NEET)'' yer alamayan kadınlara 
yönelik uygulanacak proje ve Seferihisar ilçesi, Ulamış Mahallesinde uygulanacak olan "Yarının 
Köyleri" projesi de kalkınmaya yönelik faaliyetleri kapsayıcı ve bütüncül bir yaklaşımla kırsal alanlarda 
dijitalleşmeyi destekleyerek geliştirmesi amacıyla İzmir Büyükşehir Belediyesi ile Birleşmiş Milletler 
Kalkınma Programı arasında imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge ekinde yer alan İyi Niyet 
Sözleşmesinin kabulü ile söz konusu sözleşmenin imzalanması için Büyükşehir Belediye Başkanı 
Mustafa Tunç SOYER'e yetki verilmesinin, Toplumsal Cinsiyet Eşitliği Komisyonunca; “İzmir Kent 
Konseyinin de paydaş alınması suretiyle” oybirliği ile uygun bulunduğuna, Plan ve Bütçe – Hukuk – 
Aile ve Çocuk – Avrupa Birliği ve Dış İlişkiler Komisyonlarınca oybirliği ile uygun bulunduğuna 
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ilişkin Müşterek Rapor. (Sosyal Projeler Dai.Bşk.E.1149266) 
 

 10. I. Hukuk Müşavirliği tarafından hazırlanan “I. Hukuk Müşavirliği Çalışma Usul ve Esasları 
Hakkında Yönetmelik Taslağının” oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Hukuk Komisyonu Raporu. 
(1. Hukuk Müşavirliği E.1141000) 
 

 11. Sosyal Projeler Dairesi Başkanlığı tarafından hazırlanan, “Sosyal Projeler Dairesi Başkanlığı 
Çalışma Usul ve Esasları Hakkında Yönetmelik Taslağının” oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin 
Hukuk Komisyonu Raporu.  (Sosyal Projeler Dai.Bşk.E.1135539) 
 

 12. İzmir Büyükşehir Belediyesi tarafından bu yıl ilk kez 11 Mart 2023 tarihinde Ahmed Adnan Saygun 
Sanat Merkezinde düzenlenecek olan “Bülent Ecevit'i Anma Etkinlikleri” çerçevesinde verilecek 
ödüllere yönelik hazırlanan ve önerge ekinde yer alan “Bülent Ecevit Ödülleri Yönergesi”nin oybirliği 
ile uygun bulunduğuna ilişkin Hukuk Komisyonu Raporu. (Kültür ve San.Dai.Bşk.E.1152740) 
 

 13. Belediyemiz ve bağlı kuruluşlarımız ESHOT Genel Müdürlüğü ile İZSU Genel Müdürlüğünde işçi 
statüsü dışında görev yapmakta bulunan kamu görevlilerine (memur ve sözleşmeli personel), 
01/01/2023-31/12/2023 tarihleri arasında Sosyal Denge Tazminatının ödenmesinin, Hukuk 
Komisyonunca oybirliği ile uygun bulunduğuna, Plan ve Bütçe Komisyonunca; “Yasa doğrultusunda” 
oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Müşterek Rapor. (İnsan Kaynakları ve 
Eğit.Dai.Bşk.E.1139847) 
 

 14. Çevre Koruma ve Kontrol Dairesi Başkanlığına bağlı Deniz Koruma Şube Müdürlüğünde körfez 
denetiminde kullanılmak üzere temin edilmiş ve 1988 yılında imal edilmiş “Mavi-1” isimli geminin 
yaşına bağlı olarak cari yıllık bakım onarım masrafları yaklaşık 2 - 2,5 milyon TL, aktif kullanımı 
halinde yakıt tüketimi ise aylık yaklaşık 250 - 300 bin TL gibi yüksek maliyetleri bulunduğundan, bu 
nedenle oluşturduğu bütçe yüküne ve teknik kapasitesindeki yetersizliklere bağlı olarak yürüttüğümüz 
projelerde etkin olarak kullanılamamakta olup; söz konusu geminin ekonomik değerinin daha fazla 
eksilmemesi ve oluşabilecek herhangi bir kamu zararına mahal verilmemesi amacıyla 2886 sayılı Devlet 
İhale Kanunu kapsamında Belediye Encümenince satışının yapılabilmesinin oybirliği ile uygun 
bulunduğuna ilişkin Hukuk Komisyonu Raporu. (Çevre Kor. ve Kont. Dai. Bşk.E.1145932) 
 

 15. İzmir Büyükşehir Belediyesi olarak, ilçede yaşayan vatandaşlarımıza spor yapılabilecek alanlar 
kazandırılması, sporun tabana yayılması, çocuklarımıza, gençlerimize sporu sevdirerek spora teşvik 
edilmesi ve toplumda spor kültürünün oluşmasında gerekli katkının sağlanması amacıyla, Ödemiş 
ilçesinde, mülkiyeti Ödemiş Belediyesine ait Atatürk Mahallesi 1278 ada, 1 parsel numaralı taşınmaz 
üzerinde "Kapalı Spor Salonu ve Yüzme Havuzu Tesisi Yapılması ve İhtiyaç Duyulması Halinde Aynı 
Ada Üzerindeki Yeşil Alanlarda Açık Spor Alanları Yapımı"na yönelik,  İzmir Büyükşehir Belediyesi ile 
Ödemiş Belediyesi arasında imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokol’ün kabulü 
ile söz konusu Protokol’ün imzalanabilmesi için Büyükşehir Belediye Başkanına yetki verilmesinin, 
Plan ve Bütçe Komisyonunca; “söz konusu önerge ekinde yer alan Protokolde bahse konu tesisin 10 
yıllığına kullanma süresi olarak” değişiklikle oybirliği ile uygun bulunduğuna, Hukuk Komisyonunca 
oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Müşterek Rapor. (Gençlik ve Spor Hiz.Dai.Bşk.E.1147422) 
 

 16. Karabağlar ilçesi, Yaşar Kemal Mahallesinde yer alan Belediyemiz mülkiyetinde olan ve 
depremzedelere Belediye Meclisimizin 13/11/2020 tarihli ve 05.1012 sayılı Kararı ile tahsis edilen ve 
Belediye Meclisimizin muhtelif kararlarıyla tahsis süre uzatımı yapılan 224 bağımsız bölümde ikamet 
eden ve henüz konutları tahliye edemeyen depremzedelerin 31 Aralık 2022 tarihinden itibaren 31 Mayıs 
2023 tarihine kadar tahsis süresinin aynı koşullar ile (tahsis edilen konutlardaki elektrik, su giderlerine 
ait fatura bedellerinin, yakıt ve ortak giderlerinin Belediyemiz tarafından ödenmesi) uzatılmasının 
oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu. (Emlak 
Yön.Dai.Bşk.E.1135818) 
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 17. Karaburun İlçesi Karaburun Balıkçı Barınağında faaliyet gösteren S.S Karaburun Merkez Su 
Ürünleri Kooperatifinin ihtiyacı doğrultusunda; 1 adet (1 Ton) kapasiteli Dikey Tip Yaprak Buz 
Makinesinin Belediyemiz tarafından temin edilerek söz konusu Kooperatifin desteklenmesi amacıyla 
İzmir Büyükşehir Belediyesi Başkanlığı ile S.S Karaburun Merkez Su Ürünleri Kooperatifi arasında 
imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokolün oybirliği ile uygun bulunduğuna 
ilişkin Plan ve Bütçe – Kooperatifler – Tarım, Orman ve Hayvancılık Komisyonları Raporu. (Tarımsal 
Hiz.Dai.Bşk.E.1146550) 
 

 18. 27 Temmuz 1943'de kurulan ESHOT Genel Müdürlüğünün 80. Yılı anısına fotoğraf severler ve 
fotoğraf sanatçılarımızı bir araya getirmek, onların gözüyle toplu ulaşımın hayatımızdaki rolünü 
irdelemek, kentimizin güzelliklerini paylaşmak ve geleceğe lastik tekerlekli toplu ulaşım sektörü ile ilgili 
hatıralar bırakmak amacıyla "ESHOT'la 80 Yıllık Yolculuk" konulu Ulusal Fotoğraf Yarışması 
düzenlenecek olup; söz konusu Yarışmanın, 2023 yılı içinde düzenlenmesine, Seçici Kurul Üyelerinin 
her birine net 5.000,00-TL ödenmesi, dereceye girenlere birincilik ödülü 15.000,00-TL, ikincilik ödülü 
10.000,00-TL, üçüncülük ödülü olarak 7.500,00-TL, 3 Mansiyon ödülü toplam 12.000,00-TL, ESHOT 
Özel Ödülü 3.000,00-TL, Jüri Özel Ödülü 3.000,00-TL, ayrıca seçilecek 40 fotoğrafın 500'er TL'den 
satın alınmasına, yarışmanın ödül, plaket, sergileme ve diğer ilgili giderlerinin ESHOT Genel 
Müdürlüğü Hizmet İyileştirme Dairesi Başkanlığının ilgili bütçesinden ödenmesinin oybirliği ile uygun 
bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu. (ESHOT-Hizmet İyileştirme 
Dai.Bşk.E.115624/E.1152741) 
 

 19. ESHOT Genel Müdürlüğü tarafından hazırlanan "Kurumsal İş/Karar Verme Süreçlerinin Otobüsten 
Alınan Dijital Verilerle İyileştirilmesi Projesi", İzmir Kalkınma Ajansının 2022 Yılı "Kamuda Dijital 
Dönüşüm Mali Destek Programı" kapsamında başvuru yapan 25 proje arasından başarılı bulunarak 
4.274.532,19-TL mali destek almaya hak kazanmış olup; söz konusu Projeye yönelik “Hibe 
Sözleşmesi”nin imzalanması için İzmir Büyükşehir Belediyesi Başkanına yetki verilmesinin  oybirliği 
ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe – Hukuk Komisyonları Raporu. (ESHOT-Strateji 
Gel.Dai.Bşk.E.115025/E.1151175) 
 

 20. Karabağlar Belediye Meclisinin; Karabağlar Belediyesinin 01/10/2018 tarihli ve 97/2018 numaralı 
Meclis Kararı ile kurulan İşletme ve İştirakler Müdürlüğü 01/01/2023 tarihinden itibaren faaliyete 
geçmiş olduğundan, Destek Hizmetleri Müdürlüğü 2023 Mali Yılı bütçesinde yer alan "Temizlik 
Hizmeti Alım Giderleri" bütçe tertibinde yer alan 22.750.000,00-TL ve "Özel Güvenlik Hizmeti Alım 
Giderleri" bütçe tertibinde yer alan 35.000.000,00-TL ödeneğin, önergede yer alan tabloda belirtildiği 
şekilde toplam 57.750.000,00-TL İşletme ve İştirakler Müdürlüğü bütçesine aktarılmasına yönelik, 
05/01/2023 tarihli ve 10 sayılı Kararının oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe 
Komisyonu Raporu. (Yazı İşleri ve Kar. Dai.Bşk.E.1154376) 
 

 21. Karşıyaka Belediye Meclisinin; Karşıyaka Belediyesi Kentsel Dönüşüm Müdürlüğünden 6306 sayılı 
Kanun kapsamında yıkılan riskli yapılara ait "Yanan ve Yıkılan Yapılar Formu" veya "Yıkım Tutanağı" 
talep edildiğinden, söz konusu evrakların suretlerinin verilmesi aşamasında suret ücretinin alınması ve 
belge başına alınacak bedelin, KDV dâhil 100,00-TL olmasına yönelik, 07/09/2022 tarihli ve 233 sayılı 
Kararının oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe – Tüketiciyi Koruma Komisyonları 
Raporu. (Yazı İşl. ve Kar.Dai.Bşk.E.1134894) 
 

 22. Gaziemir Belediye Meclisinin; Mali Hizmetler Müdürlüğüne ait 2023 Mali Yılında uygulanacak 
tarife cetvellerinin önerge ekinde belirtildiği şekilde güncellenmesine yönelik, 05/01/2023 tarihli ve 10 
sayılı Kararının oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe – Tüketiciyi Koruma 
Komisyonları Raporu. (Yazı İşleri ve Kar. Dai.Bşk.E.1149130) 
 

 23. Gaziemir Belediye Meclisinin; İmar Müdürlüğüne ait 2023 Mali Yılında uygulanacak tarife 
cetvellerinin önerge ekinde belirtildiği şekilde güncellenmesine yönelik, 05/01/2023 tarihli ve 09 sayılı 
Kararının oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe – Tüketiciyi Koruma Komisyonları 
Raporu.  (Yazı İşleri ve Kar. Dai.Bşk.E.1149104) 
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 24. Emlak Yönetimi Dairesi Başkanlığının talebi doğrultusunda; Belediyemizce yürütülmekte olan 

çalışmalar kapsamında Tarihi Çakaloğlu Hanının restore edilerek kent yaşamına kazandırılması 
amacıyla, yürürlükteki 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planında "T-C2 (Turizme Yönelik Ticaret – 2 Kat  
(Hediyelik eşya, geleneksel el sanatları satış birimleri, lokanta, kafe, restoran vb. kullanımların teşvik 
edileceği alanlar.)" kullanım kararına isabet eden; Konak ilçesi, Ahmetağa Mahallesi, 221 ada 1, 3, 6, 7, 
8, 9, 10, 11, 12, 13, 14, 15, 16, 17, 19, 20, 21, 22, 23, 24, 25, 42, 43, 44, 45, 46, 47, 48, 49, 50, 51, 52, 
53, 54, 55, 56, 57, 58 ve 65 no’lu parsellerin kamulaştırma işlemlerinin yapılabilmesi için, 
Belediyemizin 2020-2025 yıllarını kapsayan 10. Beş Yıllık İmar Programına ek olarak alınmasının 
oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1120044) 
 

 25. Seferihisar ilçesi, Sığacık Bölgesinde, Belediye Meclisimizin 12/08/2022 tarihli ve 05.934 sayılı 
Kararı ile uygun görülerek onanan ve 24/10/2022-22/11/2022 tarihleri arasında askıya çıkarılan 
1/25.000 ölçekli İzmir Büyükşehir Bütünü Çevre Düzeni Planı Değişikliğine, Sığacık Mahallesi, 3919 
ada, 13 parselin maliki Evren GÜNEY, 3919 ada 15 parselin maliki Muharrem ECER, 3919 ada, 16 
parselin maliki Osman ÖZKAN tarafından, parsellerin plan değişikliği onama sınırı dışında 
bırakılmasına ilişkin askı süresi içerisinde yapılan itirazların oybirliği ile uygun bulunmadığına ilişkin 
İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1097507) 
 

 26. Belediye Meclisimizin 16/06/2022 tarihli ve 05.710 sayılı Kararı ile uygun görülerek                    
23/09/2022-24/10/2022 tarihleri arasında askıya çıkarılan Bayraklı ilçesi, Fuat Edip Baksı, Alparslan ve 
Cengizhan Mahalleleri 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planına Fuat Edip Baksı Mahallesi, 37898 ada, 4 
parsele yönelik Selahattin SOLA ile 37899 ada, 6 parsele ilişkin Dilek ÖZKAYA ve Derya DENİZ 
tarafından yapılan itirazların oybirliği ile uygun bulunmadığına ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu 
Raporu. (İmar ve Şeh.Dai.Bşk.E.1041689) 
 

 27. Belediye Meclisimizin 16/06/2022 tarihli ve 05.710 sayılı Kararı ile uygun görülerek              
23/09/2022-24/10/2022 tarihleri arasında askıya çıkarılan Bayraklı ilçesi, Fuat Edip Baksı, Alparslan ve 
Cengizhan Mahalleleri 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planına Orman Genel Müdürlüğü İzmir Orman Bölge 
Müdürlüğü tarafından yapılan itirazın oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık 
Komisyonu Raporu. (İmar ve Şeh.Dai.Bşk.E.1041430) 
 

 28. Belediye Meclisimizin 16/06/2022 tarihli ve 05.710 sayılı Kararı ile uygun görülerek                    
23/09/2022-24/10/2022 tarihleri arasında askıya çıkarılan Bayraklı ilçesi, Fuat Edip Baksı, Alparslan ve 
Cengizhan Mahalleleri 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planına İzmir Valiliği Çevre, Şehircilik ve İklim 
Değişikliği İl Müdürlüğü tarafından yapılan itirazın oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve 
Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şeh.Dai.Bşk.E.1041548) 
 

 29. Belediye Meclisimizin 16/06/2022 tarihli ve 05.710 sayılı Kararı ile uygun görülerek                    
23/09/2022-24/10/2022 tarihleri arasında askıya çıkarılan Bayraklı ilçesi, Fuat Edip Baksı, Alparslan ve 
Cengizhan Mahalleleri 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planına Fuat Edip Baksı Mahallesi, 33166 ada, 3 
parsele ilişkin Kemal ÖZTÜRK tarafından yapılan itirazın oybirliği ile uygun bulunmadığına ilişkin 
İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şeh.Dai.Bşk.E.1041633) 
 

 30. Belediye Meclisimizin 16/06/2022 tarihli ve 05.710 sayılı Kararı ile uygun görülerek                    
23/09/2022-24/10/2022 tarihleri arasında askıya çıkarılan Bayraklı ilçesi, Fuat Edip Baksı, Alparslan ve 
Cengizhan Mahalleleri 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planına TMMOB Şehir Plancıları Odası İzmir Şubesi 
tarafından yapılan itirazın oybirliği ile uygun bulunmadığına ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu 
Raporu. (İmar ve Şeh.Dai.Bşk.E.1042054) 
 

 31. "Seferihisar İlçesi, Sığacık ve Batı Akarca Planlama Bölgesi 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı" 
Belediye Meclisimizin 12/08/2022 tarihli ve 05.940 sayılı Kararı ile değişiklikle uygun görülerek onanan 
ve 24/10/2022-22/11/2022 tarihleri arasında askıya çıkarılan, Seferihisar İlçesi, Sığacık ve Batı Akarca 
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Planlama Bölgesi 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planına; Sığacık Mahallesi, 3913 ada, 5 parselin maliki 
Ufuk İÇÖZ tarafından askı süresi içerisinde yapılan itirazın oybirliği ile uygun bulunmadığına ilişkin 
İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1097741) 

 32. "Seferihisar İlçesi, Sığacık ve Batı Akarca Planlama Bölgesi 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı" 
Belediye Meclisimizin 12/08/2022 tarihli ve 05.940 sayılı Kararı ile değişiklikle uygun görülerek onanan 
ve 24/10/2022-22/11/2022 tarihleri arasında askıya çıkarılan, Seferihisar İlçesi, Sığacık ve Batı Akarca 
Planlama Bölgesi 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planına; Seferihisar İlçesi, Sığacık Mahallesi, 3391 ada, 
116 ve 117 parsellerin maliki Mehmet Şani ŞATIROĞLU tarafından askı süresi içerisinde yapılan 
itirazın oybirliği ile uygun bulunmadığına ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve 
Şehircilik Dai.Bşk.E.1097813) 
 

 33. "Seferihisar İlçesi, Sığacık ve Batı Akarca Planlama Bölgesi 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı" 
Belediye Meclisimizin 12/08/2022 tarihli ve 05.940 sayılı Kararı ile değişiklikle uygun görülerek onanan 
ve 24/10/2022-22/11/2022 tarihleri arasında askıya çıkarılan, Seferihisar İlçesi, Sığacık ve Batı Akarca 
Planlama Bölgesi 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planına; Seferihisar İlçesi, Sığacık Mahallesi, 3934 ada, 1 
parselin maliki İbrahim SERGEN tarafından askı süresi içerisinde yapılan itirazın oybirliği ile uygun 
bulunmadığına ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1097796) 
 

 34. "Seferihisar İlçesi, Sığacık ve Batı Akarca Planlama Bölgesi 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı" 
Belediye Meclisimizin 12/08/2022 tarihli ve 05.940 sayılı Kararı ile değişiklikle uygun görülerek onanan 
ve 24/10/2022-22/11/2022 tarihleri arasında askıya çıkarılan, Seferihisar İlçesi, Sığacık ve Batı Akarca 
Planlama Bölgesi 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planına; Seferihisar İlçesi, Sığacık Mahallesi, 4077 ada, 2 
parselin maliki SEMİAŞ İNŞAAT TUR. MAD. SAN. VE TİC. LTD. ŞTİ tarafından askı süresi 
içerisinde yapılan itirazın oybirliği ile uygun bulunmadığına ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu 
Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1097768) 
 

 35. "Seferihisar İlçesi, Sığacık ve Batı Akarca Planlama Bölgesi 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı" 
Belediye Meclisimizin 12/08/2022 tarihli ve 05.940 sayılı Kararı ile değişiklikle uygun görülerek onanan 
ve 24/10/2022-22/11/2022 tarihleri arasında askıya çıkarılan, Seferihisar İlçesi, Sığacık ve Batı Akarca 
Planlama Bölgesi 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planına; Sığacık Mahallesi, 97 ada, 13 parselin maliki 
Umur Kemal OZANOĞULLARI tarafından askı süresi içerisinde yapılan itirazın oybirliği ile uygun 
bulunmadığına ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1097720) 
 

 36. Seferihisar İlçesi, Sığacık ve Batı Akarca Planlama Bölgesi 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı" 
Belediye Meclisimizin 12/08/2022 tarihli ve 05.940 sayılı Kararı ile değişiklikle uygun görülerek onanan 
ve 24/10/2022-22/11/2022 tarihleri arasında askıya çıkarılan, Seferihisar İlçesi, Sığacık ve Batı Akarca 
Planlama Bölgesi 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planına; Sığacık Mahallesi, 3902 ada, 3 parselin maliki 
vekili Av. Murat KARADAĞ, 3926 ada, 6 parselin maliki Berkay SÜTÇÜ, 3903 ada, 1 parselin maliki 
vekili Av. Ceren TÜRER UYKAL, 3903 ada, 2 ve 3 parsellerin malikleri Sermin SALMAN, Kemal 
SALMAN, Mehmet Kenan SALMAN ve Sinan SALMAN tarafından askı süresi içerisinde yapılan 
itirazların; “Söz konusu Önergede sehven ‘3926 ada 6 parselin’ ‘3929 ada 6 parsel’ olarak tashih 
edilmesinin oybirliği ile uygun bulunduğuna, 3929 ada 6 parsel, 3903 ada 1, 2 ve 3 parsellerin 
kullanım kararına yönelik yapılan itirazın, söz konusu parsellerin bulunduğu bölgenin 3621 sayılı Kıyı 
Kanunu ve Kıyı Kanununun Uygulanmasına Dair Yönetmelik uyarınca itiraza konu planda söz konusu 
parsellerin bulunduğu alanın, onaylı kıyı kenar çizgisinden itibaren ilk 50 metrelik sahil şeridinin “Park 
ve Yeşil Alan”, ikinci 50 metrelik sahil şeridinin ise “Günübirlik Tesis Alanı” olarak belirlendiği 
anlaşıldığından oybirliği ile uygun bulunmadığına; 3902 ada, 3 parselin plan bütünlüğünden kopuk ve 
Sığacık Mezarlığına bitişik konumunda yer aldığı ve mezarlık alanının plan kapsamında fiziksel eşik 
oluşturduğu dikkate alındığında plan onama sınırı dışına çıkarılmasının oybirliği ile uygun 
bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1097620) 
 

 37. Seferihisar ilçesi, Ulamış Mahallesi, 244 ada, 11 parselin "Akaryakıt ve Servis İstasyonu Alanı" 
olarak belirlenmesine yönelik, 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı önerisinin; Çevre ve Sağlık 
Komisyonunca “Dosya ve yerinde yapılan incelemelerde yerinde görülen menfez ile ilgili Karayolları 
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Genel Müdürlüğü 2. Bölge Müdürlüğünün 28/12/2022 tarihli ve 1042805 sayılı görüşünde belirtilen 
hususlara uyulması kaydıyla” oybirliği ile uygun bulunduğuna, Hukuk – İmar ve Bayındırlık – Ulaşım 
–– Esnaf ve Meslek Odaları Komisyonlarınca oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Müşterek Rapor. 
(İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1058531) 
 

 38. Belediye Meclisimizin 16/06/2022 tarihli ve 05.724 sayılı kararı ile değişiklikle uygun görülerek 
21/09/2022 – 20/10/2022 tarihleri arasında Bayraklı Belediyesi tarafından askıya çıkarılan; Bayraklı 
ilçesi, Fuat Edip Baksı, Alparslan ve Cengizhan Mahalleleri 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı 
Revizyonuna yapılan itirazların bir kısmının Bayraklı Belediye Meclisinin 01/12/2022 tarihli ve 277, 
278, 279, 280, 281 ve 282 sayılı Kararları ile uygun bulunması üzerine Bayraklı Belediye Başkanlığınca 
hazırlanan 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Revizyonu plan paftalarında yapılan değişiklik önerileri 
doğrultusunda; Belediye Meclisimizin 16/06/2022 tarihli ve 05.710 sayılı Kararı ile uygun görülerek 
onaylanan; Bayraklı ilçesi, Fuat Edip Baksı, Alparslan ve Cengizhan Mahalleleri 1/5000 ölçekli Nazım 
İmar Planında yeniden düzenlenen kısımlar için hazırlanan, 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı Değişikliği 
önerisinin oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve 
Şehircilik Dai.Bşk.E.1142025) 
 

 39. Gaziemir ilçe sınırları içinde yer alan ‘Dokuz Eylül Mahallesi, Ulaştırma Caddesi ve Hava Eğitim 
Yolu Sokak Arasında Kalan 112 Ada ve Çevresindeki Bölgede 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı 
Değişikliği' önerisinin oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu 
Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1096328) 
 

 40. Seferihisar ilçesi, Düzce Mahallesi, 1/5000 ölçekli 3. Derece Arkeolojik Sit Alanı ve Etkileşim Geçiş 
Alanı Koruma Amaçlı İmar Planı Revizyonu önerisinin; 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını 
Koruma Kanunu doğrultusunda Koruma Bölge Kuruluna iletilmek üzere oybirliği ile uygun 
bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1087155) 
 

 41. Bayındır ilçesi, Canlı Yerleşimi Cumhuriyet ve Atatürk Mahallelerini kapsayan alana yönelik, İzmir 
ili, Bayındır İlçesi, Canlı Mahallesi 1/5000 ölçekli İlave ve Revizyon Nazım İmar Planı önerisinin 
oybirliği ile uygun bulunmadığına ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1093925) 
 

 42. Güzelbahçe Belediye Meclisinin 01/08/2022 tarihli ve 60 sayılı Kararı ile uygun görülen; 
Kahramandere Mahallesi, 1684 ada, 2 parsele isabet eden Akaryakıt ve LPG İstasyonu Alanına 
Karayolları Yol Kenarı Koruma Kuşağı gösteriminin işlenmesi ve plan notu ilave edilmesine yönelik 
hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisinin; “2 nolu plan notundaki 5 metre 
mesafede kanopi…” ifadesinin “10 metre mesafede kanopi…” olarak düzenlenmesi kaydıyla 
değişiklikle oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Hukuk – İmar ve Bayındırlık – Ulaşım –– Esnaf 
ve Meslek Odaları – Çevre ve Sağlık Komisyonları Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1091865) 
 

 43. Karayolları 2. Bölge Müdürlüğünün yazısı ve ekleri doğrultusunda; Torbalı Farklı Seviyeli Kavşağı 
ile Torbalı Hastane Kavşağı Projelerinin imar planına işlenmesi amacıyla hazırlanan İzmir-Aydın 
Caddesi ve Çevresine Yönelik 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı Değişikliği önerisi ile Torbalı Belediye 
Meclisinin 05/08/2022 tarihli ve 92 sayılı Kararı ile uygun görülen Torbalı İlçesi 1/1000 ölçekli 
Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisinin değişiklikle oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin İmar 
ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1072165) 
 

 44. Belediye Meclisimizin 16/06/2022 tarihli ve 05.724 sayılı Kararı ile değişiklikle uygun görülerek 
21/09/2022-20/10/2022 tarihleri arasında Bayraklı Belediyesi tarafından askıya çıkarılan; Bayraklı 
ilçesi, Fuat Edip Baksı, Alparslan ve Cengizhan Mahalleleri 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı 
Revizyonuna yapılan itirazların bir kısmının, Bayraklı Belediye Meclisinin 01/12/2022 tarihli ve 277, 
278, 279, 280, 281 ve 282 sayılı Kararları ile uygun bulunması üzerine plan paftaları, plan raporu ve 
hesap cetvellerinde yapılan değişiklik önerilerinin oybirliği ile uygun bulunduğuna, Bayraklı Belediye 
Meclisinin 01/02/2022 tarihli ve 277, 278, 279, 280, 281, 282 sayılı Kararlarında belirtilmeyen ancak 
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söz konusu 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Revizyonu plan paftaları ve hesap cetvellerinde 32601 
ada 1 parsel, 37900 ada 3 parsel, 37897 ada 1 parsel, 37894 ada 5 parsel, 33145 ada 7 parsel, 37897 ada 
1 parsel, 33137 ada 3 parsel, 33137 ada 5 parsel, 33137 ada 6 parsel, 37898 ada 7 parsel ve 33146 ada 
13 parsele ilişkin yapılan düzeltmelerin imar uygulaması aşamasında ortaya çıkacak sorunları çözmek 
amacıyla yapıldığı anlaşıldığından oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık 
Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1142056) 
 

 45. İzmir 1 Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulu Kararları doğrultusunda; Konak ilçesi, 
Tepecik Mahallesinde, mülkiyeti İzmir Büyükşehir Belediyesine ait 2701 ada, 41 parselde yer alan 
Tarihi Eşrefpaşa Hastanesinin tescil gösterimlerinin ve koruma alanının işlenmesine ilişkin hazırlanan, 
1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisinin; 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını 
Koruma Kanunu doğrultusunda Koruma Bölge Kuruluna iletilmek üzere oybirliği ile uygun 
bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1144815) 
 

 46. Karşıyaka Belediye Meclisinin 03/10/2022 tarihli ve 255 sayılı Kararı ile uygun görülen; Şemikler 
(Zübeyde Hanım) Mahallesi 60 no'lu parsele yönelik hazırlanan, 1/1000 ölçekli Islah İmar Planı 
önerisinin oybirliği ile uygun bulunmadığına ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve 
Şehircilik Dai.Bşk.E.1093765) 
  

 47. Gaziemir Belediye Meclisinin 01/11/2022 tarihli ve 103 sayılı Kararı ile uygun görülen; Gaziemir 
ilçe sınırları içinde yer alan ‘Dokuz Eylül Mahallesi, Ulaştırma Caddesi ve Hava Eğitim Yolu Sokak 
Arasında Kalan 112 Ada ve Çevresindeki Bölgede 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı' önerisinin 
değişiklikle oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve 
Şehircilik Dai.Bşk.E.1096728) 
 

 48. Ödemiş Belediye Meclisinin 23/10/2022 tarihli ve 05.214 sayılı Kararı uygun görülen; Ödemiş ilçesi 
kent merkezindeki otopark sorununa çözüm olarak Cumhuriyet Mahallesi, 1225 ada, 502 parselde 
"Belediye Hizmet Alanı" plan kararında kalan taşınmazı kapsayan alanda yer altı otoparkı belirlenmesine 
ve imar hatlarının yeniden düzenlenmesine yönelik hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı 
Değişikliği önerisinin, 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu doğrultusunda Koruma 
Bölge Kuruluna iletilmek üzere değişiklikle oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve 
Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1084173) 
 

 49. Urla Belediye Başkanlığının 11/10/2022 tarihli ve E.71121 sayılı Yazısı ekinde Belediye 
Başkanlığımıza iletilen, Urla ilçesi, Güvendik Mahallesi, 2495 ada 1 parselin Yaya Yolunda kalan 
kısmının "Konut Alanı" olarak belirlenmesi ve parselin kuzeyinde ve kuzeybatısında yer alan dere 
güzergâhı ile çevresindeki yaya yollarının ve yeşil alanların düzenlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli 
Çeşmealtı Revizyon İmar Planı Değişikliği önerisinin oybirliği ile uygun bulunmadığına ilişkin İmar 
ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1090147) 
 

 50. Seferihisar Belediye Meclisinin 12/10/2022 tarihli ve 108 sayılı Kararı ile uygun görülen; Düzce 
Mahallesi, 1/1000 ölçekli 3. Derece Arkeolojik Sit Alanı ve Etkileşim Geçiş Alanı Koruma Amaçlı İmar 
Planı önerisinin; 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu doğrultusunda Koruma Bölge 
Kuruluna iletilmek üzere oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu 
Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1087274) 
 

 51.  Bayındır Belediye Meclisinin 04/03/2022 tarihli ve 53 sayılı Kararı ile uygun görülen; Canlı 
Mahallesi 1/1000 ölçekli İlave ve Revizyon Uygulama İmar Planı önerisinin oybirliği ile uygun 
bulunmadığına ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1095316) 
 

 52. Güzelbahçe Belediye Meclisinin 02/11/2022 tarihli ve 82 sayılı Kararı ile uygun görülen; Çelebi 
Mahallesinde, yürürlükteki imar planında Sağlık Ocağı kullanımında kalan 2775 ada, 1 parselin 
yapılaşma koşullarının E:1,80 Yençok:12.80 m (3 kat) olarak belirlenmesine yönelik hazırlanan, 1/1000 
ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisinin oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve 
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Bayındırlık Komisyonu Raporu.  (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1130797) 
 

 53. Karşıyaka Belediye Meclisinin; Karşıyaka ilçesi sınırları içinde Belediye Meclisimizin 14/07/2021 
tarihli ve 05.828 sayılı Kararı ile onaylanan "Mevcut Plandaki Durumu Korunacak Alanlar (K)" sınırları 
dışında bulunan ve 30 Ekim 2020 tarihinde yaşanan deprem sonrası 7269 sayılı Kanun kapsamında ağır 
ve orta hasarlı olarak tespit edilen ruhsatlı yapılara ilişkin imar uygulaması taleplerinde, "Mevcut 
Plandaki Durumu Korunacak Alanlar (K)" sınırları içinde yer alan ağır ve orta hasarlı olarak tespit edilen 
ruhsatlı yapılardaki uygulamalarla farklılığı önlemek adına Belediye Meclisimizin 14/07/2021 tarihli ve 
05.828 sayılı Kararı ile onaylanan "Mevcut Plandaki Durumu Korunacak Alanlar (K)"da uygulamalara 
yönelik iş ve işlemleri belirleyen 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Notlarının "B-Uygulamaya Esas 
Hükümler" ile "C-Özel Hükümler" bölümünün uygulanmasına yönelik, 03/10/2022 tarihli ve 252 sayılı 
Kararının oybirliği ile uygun bulunmadığına ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve 
Şehircilik Dai.Bşk.E.1084629) 
 

 54.  Aliağa ilçesi, Samurlu ve Siteler Mahalleleri sınırları içerisinde, 1/25000 ölçekli İzmir Büyükşehir 
Bütünü Çevre Düzeni Planında 3. Derece Arkeolojik Sit Alanında kalan yaklaşık 17,6 hektar 
büyüklüğündeki alanın, "Liman ve Liman Gerisi Hizmet Alanı" ve "Büyük Alan Kullanımı Gerektiren 
Kamu Kuruluş Alanı" ve 1. Derece Arkeolojik Sit Alanı olarak belirlenmesine yönelik plan müellifince 
hazırlanan, 1/25000 ölçekli İzmir Büyükşehir Bütünü Çevre Düzeni Planı Değişiklik önerisinin; söz 
konusu bölgede gerçekleşen faaliyet nedeniyle belirlenen “Liman ve Liman Gerisi Hizmet Alanı” 
talebinin prensipte uygunluğuna, ancak alanın yürürlükteki 1/100.000 ölçekli Çevre Düzeni Planı’nda 
“Depolama Alanı” olarak belirlenen bölgede kalması nedeniyle Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği 
Bakanlığı Mekansal Planlama Genel Müdürlüğünün 03/06/2022 tarihli ve E-3792568 sayılı Yazısı 
kapsamında konunun öncelikle İzmir-Manisa Planlama Bölgesi 1/100.000 ölçekli Çevre Düzeni 
Planında değerlendirilmesi gerektiğinden söz konusu talebin bu aşamada oybirliği ile uygun 
bulunmadığına ilişkin İmar ve Bayındırlık – Eğitim, Kültür, Gençlik ve Spor -  Deniz ve Kıyı Alanları – 
Deprem ve Afet Komisyonları Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.751312) 

 
 V. TOPLANTIYA KATILAMAYAN MECLİS ÜYELERİNİN MAZERETLERİNİN 

GÖRÜŞÜLMESİ 
 

 VI. GÜNDEM DIŞI KONUŞMA TALEPLERİ 
 

 VII. TOPLANTI GÜN VE SAATİNİN TESPİTİ VE KAPANIŞ 
 

 
 
 
 

  2. BÖLÜM 
2023 YILI OCAK AYI III. BİRLEŞİMİ TOPLANTI TUTANAĞI                   

 
Tutanak No   : 97509404-301.04-1/3                                        Toplantı Tarihi   : 13/01/2023  
Toplantı Yeri : İzmir Kültürpark Fuar Alanı 4 No’lu Hol                    Toplantı Saati     : 18.00             
                          Konak/İZMİR 
                          (İzBB Meclis Toplantı Salonu) 
 
 
TOPLANTIDA HAZIR OLANLAR: Mustafa Tunç SOYER, Taner KAZANOĞLU, Serkan 
KALMAZ, İlhan DAL, Fikret AKTAŞ, Bülent SÖZÜPEK, Ceyhan KAYHAN, Mustafa İDUĞ, 
İbrahim Ulaş POLAT, Bahar GÜRSUL, Hüseyin ÜNAL, Yahya YILDIZ, Ali Emrah 
KARAMUSTAFAOĞLU, Şamil Sinan AN, Erhan UZUNOĞLU, Cenap BÖRÜHAN, Asker 
GÜNEŞ, Cemil TUGAY, Saadet ÇAĞLIN, Mustafa ÖZUSLU, Birgül SURAL ÜNER, Murat 
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AYDIN, Nilüfer BAKOĞLU AŞIK, İsmail SARI, Yeşim TEKOĞLU, Gamze Gül ÇAMUR, İrfan 
ÖNAL, Cindi Can POLAT, Ali Rıza KÖÇER, Burhan Suat ÇAĞLAYAN, Ali GÜL, Deniz 
BEKTAŞ, Ömer ŞENTÜRK, Özkan YILDIZ, Sıla İLGİ AKKAŞ, Sultan İPEKLİ AKSOY, Ali 
YILMAZ, Çağlar GÜLEZ, Halil ARDA, İbrahim ÖZKARA, Necati KIRMAZ, İzel 
ZENGİNOBUZ DERİNSU, İlhan ÖZKÖSE, Ufuk AYKOL, Özay KAPTAN, Mustafa GERÇEK, 
Nazan DÖNMEZ, Rıdvan KARAKAYALI, Musa ÖZCAN, Halil ÇULHAOĞLU, Fatma 
ÇALKAYA, Mehmet Onur Başar ÜÇKAN, Şerif SÜRÜCÜ, Ufuk YÖRÜK, Murat CİHAN, Bülent 
KÖKLÜ, Ertan CERTEL, Dolunay BAYER, İbrahim Halil KILIÇ, Memet MALTEPE, Fikriye 
ARSLAN, Ayhan KAYA, Hüsniye YILDIRIM, Hasan KORKMAZ, Berkhan PARLAK, Sefer 
TOPÇU, Fayıka ÖNER, Şükrü SÜREROĞLU, Hasan UYSAL, Raşit DİRİM, Hakan BARÇIN, Alp 
ATAY, Özdem Mustafa İNCE, Özan PARLAR, Kazım ÇAM, Feridun YILMAZLAR, Refik 
SÜREN, Ruhi SELEK, İlkay GİRGİN ERDOĞAN, Alpaslan BİLEN, Raife KARABATAK, 
Mustafa SOLMAZ, Burçin Kevser SEVİL, İsa NEZİR, Fikret MISIRLI, Mustafa Alper GÜLDALI, 
Fırat EROĞLU, Selma KISA, Hakan YILDIZ, Hıdır ALPTEKİN, Ahmet Uğur BARAN, Özgür 
HIZAL, Dilek YILDIZ, Hüsnü BOZTEPE, Göksel DİNÇER, Yusuf DEMİRCİOĞLU, Ali GÖNEN, 
Şevket HASIRCI, Murat ÖNCEL, Metin YAŞAR, Galip ATAR, Okan BİLDİRİCİ, Çile ÖZKUL, 
Hakan KOŞTU, Ayşegül DURAN TÜRKER, Mümin BAYRAM, Ali AYYILDIZ, Mehmet PINAR, 
Erhan ÇALIŞKAN, Erol ÇOMAK, Ümit CİNGÖZ, İsmail EKEROĞLU, Ertuğrul AKGÜN, Sema 
YEŞİLÇİMEN,  Hakan ERTANE, Kemal SEVİNÇ, Halil AKBULUT, Sedat SARI, Salih Atakan 
DURAN, Halil Doğukan EROĞLU, Salahattin ŞAHİN, Hakan ŞİMŞEK, Nezih ÖZUYAR, 
Alpaslan KOPARAL.                           
 
TOPLANTIYA KATILAMAYANLAR: Erhan KILIÇ, Muhittin SELVİTOPU, Mustafa Şafak 
BARAN, Abdül BATUR, Mehmet Atilla BAYSAK, Serdar SANDAL, Selim Utku GÜMRÜKÇÜ, 
Sabahattin UÇAR, Mithat TEKİN, Mehmet ERİŞ, Mehmet TÜRKMEN, Muharrem 
BAYRAKTAR, Ali BOR, Oğuzhan ÖZŞAHİN, Erkan ÖZKAN (Menderes Belediye Başkan 
Vekili), Mustafa KAYALAR, Fatma EKİCİOĞLU, Gürsel RÜZGAR, Seda ÖZTÜRE, İsmet 
ORHAN, Ali ENGİN, Onur YİĞİT, Adil KIRGÖZ, İsmail YETİŞKİN, Muammer Ekrem ORAN, 
Aybars YILDIRIM, Filiz CERİTOĞLU SENGEL, Nuri CAFEROĞLU, Fatih GÜRBÜZ, Nilay 
KÖKKILINÇ, Ahmet İNANLI, Fatih TAŞTAN, Özgür Erman ÇAĞLAR, Aydın PEHLİVAN 
(Menemen Belediye Başkan Vekili), Aşkın UYAR, Orçun ERSEZGİN, Ayşegül ALTUĞ, Barış 
BÜKÜLMEZ, Semih YALIN, Saliha ÖZÇINAR, Uğur DEMİREZEN, Sadık DOĞRUER, İlhan 
AVCI, Tarkan Fikret ÇALIK, Cüneyt UMUTLU, Serkan ACAR, Eda KILIÇ, Nafiz KÜKLER, 
Turgut PINAR, Serdar AKSOY, Hasan ÜNAL, Murtaza DAYANÇ (Urla Belediye Başkan Vekili). 
 
 

(ANONİM – GERİZLER BAŞI ADLI MÜZİK DİNLETİSİ YAPILDI.) 
 
I. BAŞKAN TARAFINDAN MECLİSİN AÇILIŞI 
BAŞKAN: Değerli Arkadaşlar, İzmir Büyükşehir Belediyesi 2023 Yılı Ocak Ayı Toplantısı 3. 
Birleşimini açıyorum. Değerli Konuğumuz var. Yeni seçilen Cumhuriyet Halk Partisi İl Başkanımız 
Sayın Şenol ASLANOĞLU’na hoş geldiniz diyoruz. Başarılar diliyoruz yeni görevinizde, hayırlı 
olsun.  
 
II. BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKANI TARAFINDAN ÜST UNVANLI GÖREVE 
ATANAN PERSONELE İLİŞKİN BİLGİLENDİRME 
BAŞKAN: Büyükşehir Belediye Başkanı Tarafından Üst Unvanlı Göreve Atanan Personele İlişkin 
Bilgilendirme, buyurun. 
DİVAN KÂTİBİ: 657 sayılı Devlet Memurları Kanununun 71’inci, 76’ncı, 68/B maddeleri ile 
5216 sayılı Büyükşehir Belediye Kanununun 18/i maddesi gereği; Merkez Bölge Yol İşleri 
Şube Müdürlüğü Mühendis kadrosunda bulunan Hamdi Ziya AYDIN'ın, 1’inci derece Fen 
İşleri Dairesi Başkanı kadrosuna ataması yapılmıştır. Bilgilerinize arz ederim. Mustafa Tunç 
SOYER İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı. (İnsan Kaynakları ve Eğt.Dai.Bşk.E.1151671) 
BAŞKAN: Teşekkür ediyorum.  
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III. BAŞKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN ÖNERGELERİN 
GÖRÜŞÜLMESİ 
BAŞKAN: III. Başlığımız, Başkanlık Makamınca Gündeme Eklenen Önergelerin Görüşülmesi, 
buyurun Gamze Hanım. 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Başkan’ım, Gündem Meclis Üyelerimize dağıtıldı. Madde başlıklarıyla 
görüşülmesini talep ediyoruz öncelikle.  
BAŞKAN: Hakan Bey? Özgür Bey? Kemal Bey? Değerli Arkadaşlar, Meclis Gündemlerimiz 
önceden dağıtılmış olduğu için madde numaraları okunarak oylanması hususunu oylarınıza 
sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. Teşekkür ediyorum. 1?  
GAMZE GÜL ÇAMUR: 1 ve 2 doğrudan oylansın.  
BAŞKAN: Hakan Bey? Hakan Bey? Kemal Bey? Değerli Arkadaşlar, 1 ve 2 no’lu Önergelerin 
doğrudan kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul 
edilmiştir. Teşekkür ediyorum. 3? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Hukuk – Kent Konseyi.  
BAŞKAN: Hakan Bey? Hakan Bey? Kemal Bey? 3 no’lu Önergenin Hukuk – Kent Konseyi 
Komisyonlarına havalesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul 
edilmiştir. Teşekkür ediyorum. 4? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Bütçe – Kentsel Dönüşüm – Hukuk. 
BAŞKAN: Hakan Bey? Hakan Bey? Kemal Bey? 4 no’lu Önergenin Plan ve Bütçe – Kentsel 
Dönüşüm – Hukuk Komisyonlarına havalesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? 
Oybirliği ile kabul edilmiştir. Teşekkür ediyorum. 5? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Başkan’ım, 5 ve 5’ten 32 de dâhil İmar Komisyonu.  
BAŞKAN: Hakan Bey? Hakan Bey? Kemal Bey? Değerli Arkadaşlar, 5 no’lu Önerge dâhil 32 
no’lu Önerge dâhil tüm Önergelerin İmar ve Bayındırlık Komisyonuna havalesini oylarınıza 
sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. Teşekkür ediyorum. 33? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 33 İmar – Ulaşım.  
BAŞKAN: Hakan Bey? Hakan Bey? Kemal Bey? 33 no’lu Önergenin İmar ve Bayındırlık – 
Ulaşım Komisyonlarına havalesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile 
kabul edilmiştir. Teşekkür ediyorum. 34? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 34 ve 35 İmar.  
BAŞKAN: Hakan Bey? Hakan Bey? Kemal Bey? 34 ve 35 no’lu Önergelerin İmar ve 
Bayındırlık Komisyonuna havalesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği 
ile kabul edilmiştir. Teşekkür ediyorum. 36? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Bütçe – Hukuk – Kentsel Dönüşüm – Deprem ve Afet Komisyonlarına. 
BAŞKAN: Hakan Bey? Hakan Bey? Kemal Bey? 36 no’lu Önergenin Plan ve Bütçe – Hukuk – 
Kentsel Dönüşüm – Deprem ve Afet Komisyonlarına havalesini oylarınıza sunuyorum; kabul 
edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. Teşekkür ediyorum. 37? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Bütçe – Şirketler. 
BAŞKAN: Hakan Bey? Hakan Bey? Kemal Bey? 37 no’lu Önergenin Plan ve Bütçe – Şirketler 
Komisyonlarına havalesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul 
edilmiştir. Teşekkür ediyorum. 38? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Bütçe – Hukuk.  
BAŞKAN: Hakan Bey? Hakan Bey? Kemal Bey? 38 no’lu Önergenin Plan ve Bütçe – Hukuk 
Komisyonlarına havalesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul 
edilmiştir. Teşekkür ediyorum. 39? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 39, 40 ve 41 Bütçe – Tüketici Komisyonlarına.   
BAŞKAN: Hakan Bey? Hakan Bey? Kemal Bey? 39, 40 ve 41 no’lu Önergelerin Plan ve Bütçe – 
Tüketiciyi Koruma Komisyonlarına havalesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? 
Oybirliği ile kabul edilmiştir. Teşekkür ediyorum. 42? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 42 ve 43 İmar Komisyonu. 
BAŞKAN: Hakan Bey? Hakan Bey? Kemal Bey? 42 ve 43 no’lu Önergelerin İmar ve 
Bayındırlık Komisyonuna havalesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği 
ile kabul edilmiştir. Teşekkür ediyorum. 44? 
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GAMZE GÜL ÇAMUR: Başkan’ım, 44 ve 45’in doğrudan oylanmasını öneriyoruz.  
BAŞKAN: Hakan Bey? Hakan Bey? Kemal Bey? 44 ve 45 no’lu Önergelerin doğrudan 
kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 
Teşekkür ediyorum.  
 
IV. BAŞKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN KOMİSYON RAPORLARININ 
GÖRÜŞÜLMESİ 
BAŞKAN: Başkanlık Makamınca Gündeme Eklenen Komisyon Raporlarının Görüşülmesine 
geçiyorum. Mustafa Bey, gelirseniz… 
 
 
 
 
 
 
                                                                                                               Mustafa Tunç SOYER 
                                                                                                                    Meclis Başkanı        
 
 
 
 
 
 
 
     Deniz BEKTAŞ                     Dolunay BAYER                  Ali BOR                     Fırat EROĞLU                                     

Divan Kâtibi                           Divan Kâtibi                   Divan Kâtibi                   Divan Kâtibi 
                                                                                          (Bulunmadı) 
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MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Evet, Sayın İl Başkanımızı uğurluyoruz, peki. Değerli 
Arkadaşlar… Şimdi, sanıyorum Komisyon Raporlarının Görüşülmesi bölümüne geldik. Evet, Sayın 
ÇAMUR, buyurun.   
GAMZE GÜL ÇAMUR: 1. madde, İmar Komisyonumuzdan oyçokluğuyla uygun bulunarak 
gelmiş, görüşülsün, oylansın Başkan’ım.   
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Başkaca bir görüş var mı?  
HAKAN YILDIZ: Komisyon Üyemiz Hüsnü Bey konuyla ilgili söz talep ediyor.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın BOZTEPE söz talep ediyor AK Parti Grubu adına, buyurun 
Sayın BOZTEPE, buyurun.  
HÜSNÜ BOZTEPE: Evet, Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyeleri ben de hepinizi sevgiyle 
selamlıyorum. Dilerdim ki genelde bu İmar’daki oyçokluğuyla gelen konuları geldiği zaman, ne 
zaman geldiyse her seferinde İzmir Büyükşehir Belediye Başkanımız Sayın Tunç SOYER, Meclis’i 
size devrederek Meclis’i bırakıp gidiyor. Bugün isterdik ki kendisi de burada kalsın ve 
söyleyeceklerimizi kendisi de duyup, gerçekten bu kentin önünü nasıl açarız, hep beraber fikir 
beyan ederek bir sonuca varmak isterdik. Sayın Başkan, bizim 4 yıla yakındır devamlı söylediğimiz 
üst ölçekli planlara İzmir Büyükşehir Belediyesi’nin de bir çalışma yaparak ve ilçelerde özellikle 
örneğin diyelim ki, şimdi önümüzde bizim ikinci maddede de Kemalpaşa var, bu birinci madde 
Güzelbahçe, sizin belediyeleriniz. Belediye Başkanlarınız, Belediye Meclis Üyeleriniz geldiler, 
sunum yaptılar ve biz ilçeden geldiği şekliyle buranın onaylanmasını istedik; fakat yine her zaman 
olduğu gibi Cumhuriyet Halk Partisi Arkadaşlar ve İYİ Partili Arkadaşlarımız gene konuyu 
reddetmişlerdir. Sayın Başkan, biz burada genelde bazı konuları reddettiğimiz zaman vatandaş ister 
istemez soluğu Ankara’da alıyor ve Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği Bakanlığımıza 
başvurarak orada bir çözüm arıyor. Oysa vatandaşlarımızı bu sıkıntılara sokmadan, bu gelen 
talepleri özellikle ilçelerden gelen talepleri biz İzmir Büyükşehir Belediyesi olarak burada oturup da 
biz yapalım anlamında da söylemiyoruz. Sonuçta bunların birinci maddede ilçesi de gelmiş, yine 
daha sonraki konuşacağımız konuda da yine ilçesiyle gelmiş. Dilerdik ki artık bu kentin önünü 
açalım ve bu kente arsa üretelim. Arsaların İzmir’de fahiş fiyatları bulduğunu da görüyoruz. Fakat 
ne hikmetse inatla İzmir Büyükşehir Belediyesi daha önceki Aziz KOCAOĞLU döneminde de 
gelen alışkanlığın aynısını devam ettirmekte. Bu konuyla ilgili 1900… 2019 yıllarında dile 
getirdiğiniz zaman Sayın Başkan bu konularla ilgili çalışmalarını yapacaklarını söylemişlerdi. İlçe 
Belediyelerle beraber; fakat diyoruz ki dört yıl geçti herhangi bir çalışma yok. Sayın Başkan, 
bundan dolayı biz ilçeden gelen konuya “Evet” dedik ki özellikle Cumhuriyet Halk Partili olan bir 
Belediye burası, bundan dolayı biz buna kabul oyu verdik. Sizin arkadaşlar da ret oyu verdi. 2., 3., 
4., 5. maddelerde yine tekrar konuşacağız. Saygılar. (2 dakika, 48 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, teşekkür ederim. Başkaca bir görüş var mı? Söz isteyen, 
Sayın…  
İRFAN ÖNAL: Ben kısa bir açıklama… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Buyurun, Sayın İmar Komisyonu Başkanımıza söz veriyorum, 
buyurun Sayın ÖNAL.  
İRFAN ÖNAL: Sayın Başkan’ım, Değerli Meclis hepinizi saygı ve sevgiyle selamlıyorum. 
Arkadaşlar da Başkan’ım 3.5 yıldır benzer durumlarda, benzer kararlar almıştı. Aynı görüşlerimiz 
iki grup açısından da yine sürmektedir. Birde de 1/100.000’de konut lekesi alınmış bir yerde 
1/25.000 değişiklik önerisi olarak önümüze geldi. Biz bu noktada da oranın parçacıl olarak 
değiştirilmesini, konut alanının açılmasını, yani imara açılmasını doğru bulmuyoruz, yani ilkesel 
yaklaşımımız eleştirdikleri noktada da bu yönde gidiyor. 1/100.000’likler yapılırken yine ölçü 
alınamayacak yerlerde, yolun üstüne taşmış bir alandaki şu an durumu konuşuyoruz. Yani 
Güzelbahçe’de yolun alt tarafında vakti zamanında 1/100.000’liklerden bağımsız olarak 
1/25.000’likte konut alanı zaten yapılmış, üstüne de 1/100.000’de taşan bir yerin şu an 
1/25.000’liklerin değiştirilmesi önerisi var. Biz sadece burayla ilgili değil, diğer maddelerde de 
Başkan’ım benzer durumlar söz konusu. Bu kent, çok daha önceki yıllardan yapılmış yanlış 
planlamaları, yanlış planları maalesef müktesep hak olarak sayarak üst ölçekli planları işleyerek 
sadece kentimize değil, ülkemizin birçok yerinde planlama süreci bitirilmiştir. Ancak sonrasında 
Ankara’dan bahsettiğim noktada parçacıl olarak vatandaşların belli yerlerde 1/100.000’liklerde 
değişiklik yapmak kaydıyla Bakanlıktan aldıklarını söyledikleri bir hak var. Şimdi onlar 
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1/100.000’lik değişikliği yaptığında da Büyükşehir 1/25.000’likte ihtiyaç duyduğunda 
1/100.000’liğe uygun olarak 1/25.000’lik yapma sorumluluğu taşıyor. Ancak bizim burada 
yaptığımız değerlendirmede de bir numara için söylüyorum, yolun üstüne imarın açılmasını 
gerektirecek bir durum yoktur Başkan’ım, bu sebeple bizler görüş olarak ayrışıyoruz. Ayrışmamız 
da bu noktada yine doğrudur ve kendimizi haklı buluyoruz, teşekkür ediyorum. (1 dakika, 51 
saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, teşekkür ederim. Başkaca görüş olmadığına göre 1 no’lu 
Komisyon Raporunu oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul 
edilmiştir. 2?  
GAMZE GÜL ÇAMUR: Başkan’ım, 2. maddede İmar Komisyonundan oyçokluğu ile uygun 
bulunmadığına şeklinde gelmiş, bu şekilde oylanmasını talep ediyoruz.   
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Başkaca bir görüş var mıdır? Sayın BOZTEPE, buyurun. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyeleri tekrar hepinizi selamlıyorum. 
Kemalpaşa Belediye Başkanımız ve daha önce Ören Belediye Başkanlığı yapan Mehmet Başkan’la 
beraber ve kendi plancılarıyla, kendi bürokratlarıyla geldiler, bir saate yakın bize sunum yaptılar, 
Kemalpaşa Belediyesi. Dilerdik ki yine aynı şekilde biz burada da bir 1/25.000’in çalışmasının 
yapılması gerektiğini dile getirdik. İzmir Büyükşehir Belediyesi uzun yıllardan beri bunu 
yapmamakta ısrar ediyor. Demin, İrfan arkadaşımız konuşurken Komisyon Başkanımız, herhalde 
unutmuş olacak ki, Urla’da geçen aylarda geçen plan var. Şu anda Komisyonda itirazları var. Orada 
hiç böyle bir konu akıllarından geçmedi. Yani orada, oradaki vatandaş, oradaki başvuranlar haklı 
çıkıyor; fakat Kemalpaşa Belediyesi’nde, Güzelbahçe Belediyesi’nde ve Urla Belediyesi’ndekiler 
biraz sonra gelecek konular var, konu var. Bu arkadaşlarımız ne hikmetse haksız görülüyor. Bu çifte 
standarttır. Bunun hukuki deyimlerini biraz sonra Grup Başkan Vekili de kalkıp söyleyecek. 
Arkadaşlar vazgeçin bu inattan. Bu inattan vazgeçin, bakın biz burada demin de söyledim, birçok 
planı da reddettik ve vatandaş, insanlar Ankara’da soluğu aldılar, Ankara’da başlıyoruz ve biraz 
sonra dedim, daha sonrası, daha sonraları buralar onaylanıp gelecektir. Niye biz İzmir Büyükşehir 
Belediyesi bu konuya kendimiz çözüm bulmuyoruz da Ankara’da Bakanlıkta vatandaşlara çözüm 
buldurtuyoruz? Sayın Başkan, 7 – 8 bin yıllık bir kentte, artık bu kente bizim dokusu daha yaşanır 
bir halde olan şehirler yaratmalıyız. Bunu biz defalarca dile getirdik; fakat inatla siz hâlâ bu kenti 
çarpık kentleşmenin önüne geçmeden, çarpık kentleşmeyi devam ettirmekte bir inat tutturmuş 
gidiyorsunuz. Sayın Başkan, yine daha sonra yine konular var, bu konularla ilgili de dile 
getireceğiz. Yaşanılabilir bir kent yaratmak dileğiyle hepinizi sevgiyle selamlıyorum. (2 dakika, 19 
saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki. Değerli Arkadaşlar, çok sevindirici tabii ki. Sayın 
BOZTEPE’yi özlemişiz. Böyle iki maddede üst üste söz aldığı için; ama bir tespitiyle de beni 
doğrulamış oldu; 7 – 8 bin yıllık kentten bahsetti kendileri... (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 7 – 8 bin yıllık… Ben söylediğimde “Nereden 
çıkartıyorsun, ne gereği var bunların?” diyorlardı. Demek ki gereği varmış. Evet, çok doğru 
hakikaten İzmir tarihi, onunla ilgili bir sempozyuma katılmıştım yine Belediyemizin geçen ay 
düzenlediği. Orada da İzmir uzmanları tarafından hakikaten 7 – 8 bine kadar uzanıyor şeyi, İzmir’in 
tarihi. Bunu da tescil etmiş olduk, Sayın BOZTEPE de söyledi. Peki, şimdi, başkaca bir görüş 
olmadığına göre, söz isteyen… Evet, Sayın HIZAL söz istiyor, buyurun, buyurun. 
ÖZGÜR HIZAL: Sayın Başkan, Kıymetli Meclis Üyeleri hepinizi saygıyla selamlıyorum. Elbette 
ki İzmir’in tarihi 8 bin yıllık bir tarih, o konuda sizlerle hemfikiriz; ama hemfikir olmadığımız 
konu, İzmir’in temel sorunlarının sebebi, müsebbibi 8 bin yıl önce burada yaşayan kişiler değil, 25 
yıldır bu şehri yöneten sizlersiniz Sayın Başkan, asıl sorunumuz bu. Burada ayrışıyoruz sizlerle. 
Şimdi, 1. ve 2. madde benzer maddeler. İzmir’deki planlama ilkeleriyle alakalı sizin ortaya koymuş 
olduğunuz yanlış politikalar, yanlış anlayışlar. Şimdi, biz her zaman şunu dile getirdik; “Bu şehir 
plansız bir şehir.” diyoruz. “Bu şehirde plan problemi var.” diyoruz. “Üst ölçek planlarıyla alt ölçek 
planlarının uyuşmamasından kaynaklanan birtakım sorunlar var.” diyoruz ve bununla bağlantılı 
olarak İzmir’in gerçekten en temel sorunu olan dönüşüm, kentsel dönüşüm dediğimiz, aslında 
dönüşüm dediğimiz ve deprem gerçeğiyle alakalı sorunların çözülmesi gerektiğini dile getiriyoruz. 
Şimdi, her iki madde de hem birinci madde hem ikinci madde bakıldığında Cumhuriyet Halk Partili 
Belediyeler tarafından yönetilen ilçeler. Biri Kemalpaşa, bir diğeri de Güzelbahçe. Burada sıklıkla 
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şöyle bir eleştiriyle karşılaştık biz; bir oyçokluğu verdiğimizde, bir muhalefet ortaya koyduğumuzda 
Cumhuriyet Halk Partisi Grubu’ndaki arkadaşlar sıklıkla şöyle bir eleştiriyle karşımıza çıktılar; 
dediler ki; “Bizi kıskanıyorsunuz. Biz güzel işler yapmaya çalışıyoruz; ama siz, sırf inat olsun diye, 
sırf bizi kıskandığınız için hayır oyu veriyorsunuz.” dediler. Biz de dedik ki; “Hayır efendim, öyle 
bir şey yok. Biz, doğru neyse, İzmir’in menfaatine ne yapıyorsanız onun altına imza atarız.” dedik, 
“Sizin yanınızda dururuz, omuz atarız size.” dedik. “Omuz veririz” dedik size. (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) “Omuz atma” ifadesi doğru 
olmadı, doğru söylüyorsunuz. “Omuz veririz” dedik. Israrla bu anlayışımızı anlamadılar ve bugün 
geldiğimiz noktada aslında bizim ne kadar haklı olduğumuzu şu iki maddede çok net bir şekilde 
görebiliyoruz. İki ilçe Belediye Başkanımız, gönül ister ki iki ilçe Belediye Başkanımız da çıksın, 
konuşsun, desin ki; “Adalet ve Kalkınma Partisi Sözcüleri haklı.” Gönül ister ki bu. Yani politik 
duruşu bir kenara bırakarak, tamamen plan tekniği açısından meseleye yaklaşacak olursak; ama 
bunun ötesinde siz de ısrarla bu tarz değişikliklerde şunu dile getiriyorsunuz; “Bizim bir ilke 
kararımız var. Biz bir ilke kararı aldık, 1/100.000’liklere uygun 1/25.000’likleri yapmayacağız.” 
Sizin bu ilke kararınız neye göre ilke kararı? Kime göre ilke kararı? Bir plan, bir plan değişikliği, 
plan revizyonu sizin ilke kararlarınızla olmaz, objektif kriterlerle olur. Ortaya objektif kriterler 
koyarsınız, o kriterlerle bu değişikliği yaparsınız. Siz eğer sübjektif kriterler koyarsanız ki burada 
olduğu gibi o zaman ifademi yine farklı noktaya çekecekler; ama kişiye göre ve belediyesine göre 
plan değişikliği yapmış olursunuz. Urla’da, az önce Hüsnü Bey’in de dile getirdiği gibi bir 1/25.000 
değişikliği vardı. Bizim itiraz ettiğimiz, sizin savunduğunuz ve geçirdiğiniz, yaklaşık 2.5 milyon 
m²’lik bir tarihi sit alanının tam ortasında bir plan değişikliği yaptınız. “Müktesep hak var.” dediniz 
ve 1/25.000’lik plan değişikliği yaptınız. Sonra savunmanız ne oldu? Savunmanız aynen şuydu; 
“Kurul bir karar verdi.” Burada da Bakanlık bir karar verdi, 1/100.000’lik bir karar verdi, 
1/100.000’lik. Ve aynı Bakanlıkla 1/100.000’lik planlarla alakalı, İzmir Büyükşehir Belediyesinin 
yetkilileri bir protokol imzaladı, protokol imzaladı. Bunu defalarca dile getirdi. Şimdi siz, bu şehrin 
plansızlığı üzerine bu tarz davranışlar sergilerseniz, bu şehirde dönüşümü gerçekleştiremezsiniz. 
Pazar günü bir temel atma töreniniz var Sayın Başkan, Manavkuyu’da herhalde, mahallemde. Halk 
Konut Projenizle, ki onu anladığım kadarıyla Büyükşehir Belediyesi’nin ve Bayraklı Belediyesi’nin 
bir maddi desteği yok ama en azından manevi desteği var bildiğim kadarıyla, o başka bir konu. 
Sayın Genel Başkanınız gelecek ve bir temel atacaksınız, değil mi? Şimdi, o bina neden yıkıldı 
Sayın Başkan? O bina kırk yıllık bir binaydı ve iki yıl önce meydana gelmiş depremden hasar 
görmüş bir binaydı, değil mi? Siz, eğer bu şehirde yeni alanlar açmazsanız, arsalar üretmezseniz, 
insanların yaşam alanlarını genişletmezseniz, o zaman sıkışmış kent içerisinde dönüşüm yapma 
çabası içerisine girersiniz. O zaman ne olur, o zaman ne olur? %20 – %30 emsal artışları vermek 
durumunda kalırız, %20 – %30 emsal artışları vermek durumunda kalırız, sonra da bilirkişiler 3 
günde raporlarını değiştirmek zorunda kalırlar. Bir hukuk garabeti olur. Önce bir olumsuz rapor 
verir, arkasından da olumlu rapor verir. Şimdi burada, burada tamamen, tamamen hukukun temel 
ilkeleri göz ardı edilerek birilerince ortaya konulmuş, ne olduğunu bilmediğimiz, kimin tarafından 
ortaya konulduğunu asla bilmediğimiz bir ilke kararından bahsediyorsunuz. Çok merak ediyorum 
bu ilke ne? Yani bu ilkeyi Urla’ya geldiğinde bu ilkeden vazgeçiyorsunuz, Kemalpaşa’ya 
geldiğinizde… 
HÜSNÜ BOZTEPE: Torbalı… 
ÖZGÜR HIZAL: Torbalı’ya geldiğinde bu ilkeyi önümüzde koyuyorsunuz, böyle bir ayrım 
olabilir mi? Böyle bir subjektif husus olabilir mi? Şimdi Kemalpaşa Belediye Başkanımız, az önce 
buradaydı, şimdi yok. Keşke konuşsaydı. Onun adına da ben konuşacağım… 
ÇİLE ÖZKUL: Ben konuşurum. 
ÖZGÜR HIZAL: Onun… Kemalpaşa Meclis Üyemiz burada. 
ÇİLE ÖZKUL: Buradayız. Neden Kemalpaşa’ya böyle davranılıyor? 
ÖZGÜR HIZAL: Geldiler, Belediye Başkanımız da geldi, Belediye Başkan Yardımcımız, Meclis 
Üyemiz de geldi, tane tane sunumunu yaptı. 1/25.000’lik plan, arkadaşlar, Sayın Başkan, tane tane 
hepsinin gerekçesini, yerel gerekçeleri sunuldu ve biz, 10 dakikada reddettik bu kararı, 10 dakikada. 
Ama Torbalı’da bir sanayi kuruluşunun, bir şirketin, bir anonim şirketin, bir holdingin planını, 
Sayıştay Denetimine de konu olmuş planını bütün ilke kararlarını, ilke kararlarınızı, ilkelerinizi bir 
kenara iterek geçirdiniz. Böyle bir ilke olabilir mi? Bu, bu ilke değil arkadaşlar, kusura bakmayın da 
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bu, biraz ilkesizlik oluyor. Biz, ilke kararlarıyla değil, biz, mevzuatın bize vermiş olduğu görev ve 
sorumluluklarla hareket ederiz ve subjektif kriterlerle değil, objektif kriterlerle bunları geçirmemiz 
gerekiyor. Biraz sonra, üçüncü maddede de benzer hususlar var. Kime göre, neye göre yapıyorsunuz 
bunu? Sarı çizmeli Mehmet Ağa’nın kararını iptal ediyorsunuz, geçirmiyorsunuz; ama başka bir 
kararı geçiriyorsunuz. İşte burada ortaya ne çıkıyor? Bir şaibe çıkıyor. Maalesef şaibe çıkıyor Sayın 
Başkan, maalesef. Teşekkür ediyorum. (8 dakika, 37 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki. Teşekkür ederiz. Sayın İmar Komisyonu Başkanımız söz 
istiyor. Güzelbahçe Meclis Üyemiz istiyor. İsterseniz önce Güzelbahçe Meclis Üyemize vereyim. 
Özan Bey, buyurun. 
ÖZAN PARLAR: Sayın Başkan’ım, teşekkür ederim, Meclis’i selamlıyorum. İmar 
Komisyonundaki Arkadaşların, İmar Komisyonunda toplantılara herhalde katılmadılar. Çünkü 
Güzelbahçe ile ilgili konu, Güzelbahçe ilçesinden gelen bir konu değil. Direkt olarak Büyükşehir 
Meclisi’ne müracaat edilmiş, o şekilde olan bir yer. Burası Güzelbahçe’de kekik fabrikası diye 
anılan, bir yer burası. Burada 24,5 metrelik Güzelbahçe’de sahile paralel, 7,5 kilometre 
Güzelbahçe’nin sınırı var. Bu 7,5 kilometrelik sınırda, 24,5 metrelik yolun doğusunda, güneyinde 
kalan, yani deniz tarafı değil, kara tarafında olan kısmı, “Tarımsal Niteliği Korunacak Alan” olarak 
planlarda yer almaktadır ve de bu 7,5 kilometrelik bölgede hiçbir imar uygulaması 
yapılmamaktadır... (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Bir dakika, Sayın Hatip anlatsın, varsa konuşun, buyurun.  
ÖZAN PARLAR: Yapılmamaktadır. Biraz önce; “Objektif mi, subjektif mi, kişiye özel mi?” diye 
belirtiyorlar ya, işte burada alınan karar kişiye özel olmayan, genele yönelik alınmış bir karardır. 
Burada bir pozitif ayrımcılık yapılıp, sadece bu bölgenin, bu parsel bazında buranın imara açılması, 
konut alanına açılmasının doğru olmadığını, şu an alınan karardan sonra biz de gördük. İmar 
Komisyonunun doğru karar aldığını düşünmekteyiz. Yerel olarak, ilçe olarak da eğer bir şey 
yapılacaksa vatandaşın sadece birine yapılması değil, tamamına yapılması doğrudur. Burada arsa 
üretme şeklinde bir spekülatif yaklaşım çok doğru bir şey değildir. Bu bölge, şu an için tarımsal 
niteliği korunacak alandır. Teşekkür ederim Başkan’ım. (2 dakika, 10 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki. Sayın Güzelbahçe Meclis Üyemize teşekkür ediyoruz. İrfan 
Bey, buyurun. 
İRFAN ÖNAL: Sayın Başkan’ım, öncelikle şunu söyleyeyim; bir sapla samanı birbirinden 
ayıralım. Urla konusu, başlı başına zaten hâlihazırda bizde olmayan bir belediyeden, yani kabul 
ettiğimiz yer bir CHP’li Belediyenin gönderip de kabul ettiğimiz bir konusu değildi, öncelikle onu 
belirteyim, şu an Kayyum tarafından yönetiliyor. İki; bu da bu noktadaki hakkaniyetimizi 
gösteriyor. Bizim kendi Belediyelerimiz… CHP olarak yönettiğimiz Belediyelerden gelen talepler 
bile bir noktada plan müellifi belediye, belediyenin hazırlattığı bir plan Kemalpaşa Başkan’ım. Yine 
genel noktada Kemalpaşa Belediyemizin…  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Buyurun. 
İRFAN ÖNAL: Önergesini biz oyçokluğuyla reddettik. İçinde doğru olan yerler olmakla birlikte, 
bizim az önce bahsettikleri, eleştirdikleri ilkesel yaklaşımımıza aykırı olduğu gerekçesiyle. 
İlkesel… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Evet, 
ilkelerimiz neler? Arkadaşlar, ilkeler şehir bölge planlarına… Arkadaşlarımız yok, AK Parti’den bir 
şehir bölge plancısı arkadaşımız da vardı. Şehir bölge planlama… Arkadaşlar, bilimsel yöntemleri, 
bilimsel metotları olan bir bölüm, üniversiteler tarafından okutulan lisans düzeyinde dersler veren 
bir bölümdür. Şimdi, bununla ilgili bu insanların yapmış olduğu çalışmalar, bilimsel metotlara 
dayanarak son kertede subjektif yoruma da dayanan, içeren; ancak dayanağını yine bilimden alan, 
matematiğe dayanan bir bilim. Nasıl, bu ilkeler neler oluyor? Kemalpaşa ilçesinde 1/25.000’likler 
yapılırken, 1172 hektarlık alanda Başkan’ım planlama yapılmış. Bu da neye tekabül ediyor? 240 bin 
nüfusu barındıracak kadar zaten Büyükşehir Belediyesi 1/25.000 plan çalışması yapmış. Şu an 
hâlihazırda 130 bin nüfusu olan ilçemizin yaklaşık %17’si yapılaşmış, %83’ü boş olan bir alandan 
bahsediyoruz. Yani biz %83’lük bir alanı daha doldurduğumuzda Kemalpaşa Belediyesi’nde evet, 
arsaya ihtiyaç olacaktır. Bu yönde yeni yerlerin imara açılması söz konusu olacaktır. Az önce 
bahsettiğim matematiksel veriler bir bilim metodu değil midir? Bunu size soruyorum. Yani bununla 
ilgili arkadaşlarla ortaklaşa bildiğimiz yerler de var. Evet, bir yerde bir plan çalışması yapıldığında, 
bunun belirleyicisi Ankara değildir. Ankara’da iki müdür, oturup masa başında bir kağıtta, 
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vatandaşın talebi noktasında bir yeri, bir üçgen, bir çıkıntı, bir yuvarlak ya da bir nokta olarak 
işaretleyip, “Ben 1/100.000’liğe açtım.” diyemez. 1/100.000’likteki bir santim neye tekabül ediyor 
biliyor musunuz Başkan’ım? 100 metreye. 100 bin kat büyütmek, 1/100.000’lik ölçek demek. Evet 
bir… Şuna geliyorum, 1/100’000’de yapılan her değişiklik, İzmir Büyükşehir Belediye İmar 
Komisyonu oturup da 1/100.000’de işlendi, “Haydi burayı açalım.” diyemez. Güzelbahçe’de 
bahsettikleri yer, noktasal olarak ölçü alınamayacak bir konut lekesi, gelişim lekesi Başkan’ım. 
Kemalpaşa noktasında, evet, ihtiyaç olabilecek belli güzergâhların çalışılabilmesini kendi aramızda 
da konuştuk. Ancak birden aynı tek önergede, birden fazla yerin bütün olarak önergesi çalışılmış, 
bize gönderilmiş. Bu kadar büyük alanın imara açılmasını biz doğru bulmuyoruz. Az önce 
bahsettiğimiz ilkelerimiz de yine bilimsel metotlara, bilimsel verilere dayanıyor. Urla meselesine 
geleceğim Başkan’ım. Onlar manipülasyonlarıyla yorulmayacaklar, bizler de kendi doğrularımızı 
ortaya koymaktan da yorulmayacağız, emin olsunlar. Urla’daki konu, Koruma Kurulu’nun aldığı bir 
karar. Koruma Kurulu Kararlarını bizler, uymakla mükellefiz. Hukukçu olan Grup Başkan Vekili 
şunu biliyor, Koruma Kurulu bir karar aldığında biz, hele ki sit derecesi değiştirildiği bir alanda bu 
işlemi yapmakla yükümlüyüz. Biz, Koruma Kurulu’nun aldığı bu kararı sadece plan üzerinde 
Başkan’ım, 1/25.000’liklerde işledik. Şimdi, bununla ilgili sanki bizler yeniden, sıfırdan bir yeri 
imara açmışız gibi sürekli ayrı mecralarda dile getiriyorlar. Bizlerin Urla’da yaptığı Koruma 
Kurulu’nun sit derecesi değiştirmesiyle birlikte, yaptığımız sit derecesini oynatmak ve Koruma 
Kurulu’nun talebi doğrultusunda 1. Derece Arkeolojik Sit, 3’e düştü. 3’e düştüğü için altında 84 
yılından kalma planlar var. İzmir Büyükşehir Belediyesi, bir kere daha yineliyorum, bir kere daha 
tekrarlıyorum, geçmiş dönemde yapılmış bütün yasal planları üst ölçeklere aktarmış bugüne kadar. 
Yani kişiye, kuruma, şirkete bakmaksızın eski yapılmış planları müktesep hak olarak görüyor ve 
bunları 1/5000’liklere ve 1/25.000’liklere aktarıyor. Engel olan tek durum neydi? 1. Arkeolojik Sit 
olan yerlerde biz plan yapamıyoruz. Plan yapmak yetkisi bizde olmuyor. Sit derecesi değiştiğinde, 
evet, geçmişten bir planı varsa işliyoruz ya da Büyükşehir isterse sıfırdan plan da yapabiliyor; ama 
bizim yapmış olduğumuz sıfırdan bir plan yoktur. 84 yılından, Bayındırlık Bakanlığı tarafından 
yapılmış olan planlar, sit derecesi değiştiğinden aynı müktesep hakla tekrardan işlenmiştir 
Başkan’ım. Konu bundan ibarettir, teşekkür ediyorum. (5 dakika) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, şimdi Sayın AYDIN’a söz vereceğim. Buyurun, Sayın 
AYDIN. 
MURAT AYDIN: Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyeleri, hepinizi saygıyla selamlıyorum. Şimdi 
tabii bir gerçek ya da bir durum nasıl çarpıtılır? Ancak bu kadar çarpıtılır, bu kadar eksik dile 
getirilir. Vallaha Cumhuriyet Halk Partisi “kıskanmak” kelimesini kullanmaz, “kıskanmak” 
kelimesini kimlerin kullandığını yurttaşlarımız biliyor. Biz, “kıskanmak” üzerinden bir siyasi 
polemiğe girmiyoruz. Kim kimi kıskanıyor, kim kimleri kıskanmıyor bilmiyorum; ama o biz 
değiliz. Nasıl bir çarpıtmayla karşı karşıyayız? Söyleyeyim; “1/100.000’e uygun 1/25.000 plan 
yapmayacağız.” demedik. (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve 
sözler.)  Hiç demedik... Bir saniye, hiç demedik. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Biz yapmıyorsunuz demedik… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Evet, buyurun Sayın… 
MURAT AYDIN: Nitekim kendilerinin de söylediği gibi, kendilerinin de söylediği gibi 1/25.000 
plan değişiklikleri de yaptık bu Meclis’te, kendilerinin de oy verdiği şekliyle. Şimdi Değerli 
Arkadaşlara bunu biz bardakla anlattık, şekil çizerek anlattık, teknikle anlattık, sözle anlattık, bir 
daha anlatalım. 1/100.000’lik planlar, şehirlerin 40 yıllık, 50 yıllık, 60 yıllık gelişimlerini öngörerek 
bir öngörü ortaya koyar. Bu demek değildir ki, 1/100.000’lik planın 60 yıl sonrası için öngördüğü 
bir değişikliği bugün yapmak zorundasınız demek değildir. Zaten böyle olduğu içindir ki, 
1/100.000’lik planları daha bölgesel yapılması gerektiği için birden fazla ili kapsadığı için Bakanlık 
yapar. Ve sonra Bakanlık, bu planların yerelleştirilmesi için yetki artık Büyükşehir Belediyesine ve 
1/1000’lik bakımından da ilçe belediyesi ve Büyükşehir Belediyesine geçer. Şunu hep söylüyoruz, 
bir kere daha söyleyelim, tekraren söyleyelim; bir yerin 1/100.000’lik planda olması, onun bugün 
imara açılması halinde, yani nüfus projeksiyonu henüz bunu kapsamadığı halde bugünü imara 
açılması, oradaki belediye hizmetleri bakımından bir sorun ve maliyet yaratacaktır. Şöyle bir örnek 
vereyim; mahallenin en son evinden 4 kilometre ötedeki bir yere, bir kişi bir ev yaparsa, 
belediyenin oraya ulaşım, altyapı, kanalizasyon, su götürmesi gerekir. Dolayısıyla 1/25.000’lik 
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planlarla ilgili olarak yapılacak değişikliklerin şehirle bütünleşerek ve şehre temas ettikçe dışa 
doğru açılan bir şey yapılması gerekir. Şimdi İrfan Bey söyledi, arkadaşlar “Bu ilkeleri kim 
koyuyor?” diyor. Bu ilkeleri bilim koyuyor arkadaşlar. Planlama Bilimi koyuyor. Tabii bilimle 
aranıza bir mesafe koyarsanız, canımın istediği yeri, canımın istediğine açarım anlayışıyla siyaset 
yaparsanız, “Bu ilkeyi kim koymuş?” diye söylersiniz. Bu ilkeyi bilim koymuştur. Şehircilik Bilimi 
koymuştur, planlama ilkeleri koymuştur. Dolayısıyla 1/100.000’lik plandaki bir yerin hemen bugün 
1/5000’liğini, 1/25.000’liğini, 1/1000’liğini yapmak gibi bir zaruretten bahsedemeyiz. Bakın, her 
1/25.000’lik plan geldiğinde şuna bakıyoruz ilk önce; hani ilke soruyorlar ya, bilim neyi söylüyor 
bize; o şehrin, bugün imara açık olan alanı kaç metrekare, kaç bin metrekare ve burada kaç nüfus 
yaşıyor ve bu yer yapılaşma oranları bakımından şu an ne durumda? Çünkü şehri dışa doğru 
açtıkça, şehrin yapılaşmasını dışa doğru açtıkça ilave maliyetlerle karşılaşacaksınız. Tarım 
arazilerini kaybedeceksiniz. Su kaynaklarını kaybedeceksiniz. Dağın başında bir yere bir yer 
yaparak, ya da bir gölün veya bir su havzasının içerisine bir yer yaparak, burayı kentleştirerek; “Ben 
böyle istedim o yüzden böyle yapıyorum.” diyerek şehircilik anlayışı yapanlar 20 yıl sonra 
“İstanbul’a ihanet ettik” diyenlerdir o yüzden. İhanet ettikleri şehirleri yönetenlerdir. O yüzden biz 
bilimin ışığından yürüyoruz. Hayatta en gerçek yol göstericinin bilim olduğuna inandığımız için 
ilkelerimizi bilimden alıyoruz. Anlaşılmayan şey belki bu. Dönüp dönüp bir tartışmayı yapıyorlar. 
Şimdi, Değerli Grup Başkan Vekili de biliyor ki; Urla ile ilgili meselede sit alanının tam ortasında 
değil. Göstersin sit alanının tam ortasında olduğunu ben kendisinden herkesin önünde özür 
dileyeceğim. Ama sit alanının tam ortasında değil. Halen yerleşilen yerin komşu bitişiğindeyse 
kendisinden özür beklerim. Şimdi; “Sit alanının tam ortasında.” lafı başka bir şeydir, sit alanının 
sınır bölgesindeki yerleşim yerine bitişik bir yer olduğunu söylemek başka bir şeydir. Bu 
çarpıtmadır işte. İki; sit alanında belirtilen yerle ilgili tartışmayı biz niye dönüp dönüp yapıyoruz? 
Şimdi, Değerli Arkadaşların şöyle bir yöntemi var. Bir siyaset yapma yöntemi var. Bu takdir 
kendilerinindir. Ama biz bu yöntem üzerinden bir tartışmaya girmeyeceğimizi dile getirmek için 
söylüyorum. Şimdi biz bir meseleyi konuşuyoruz. Onlar, o mesele ile ilgili söyleyecek sözleri 
kalmayınca; “İyi ama siz de şurada…” diyorlar. Şimdi, emsaller yani birbiri ile karşılaştırılabilecek 
vakalar, birbiri ile iyi kötü benzerlikler içeren vakalardır. Şimdi, arkadaşlarımız bir elmayla armudu 
değil, bir sebzeyi de değil kendilerinin dile getirdiği, bir sebzeyi de değil, arkadaşlar bir kazmayı 
kıyaslıyorlar.  
ÖZGÜR HIZAL: Kavunu kavunu.  
MURAT AYDIN: Bir kazmayı kıyaslıyorlar.  
ÖZGÜR HIZAL: Kavun kavun.  
MURAT AYDIN: O da bir meyve olduğu için o kadar bile bir irtibat yok aralarında.  
ÖZGÜR HIZAL: Kavun kavun.  
MURAT AYDIN: Yani bir elma ile bir kavunu bile kıyaslamıyorlar çünkü ikisi birbirlerinin hiç 
değilse meyveleridir… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve 
sözler.) İşte bunu söylemeye devam edin siz… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Yok, söyleyin, devam edin, devam edin.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Manava döndürdünüz burayı.  
MURAT AYDIN: Devam edin, devam edin.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Buyurun.  
MURAT AYDIN: Devam edin…(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan 
sesler ve sözler.) Devam edin… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın AYDIN’ı dinleyelim.  
MURAT AYDIN: Yahu devam edin sorun yok.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın AYDIN’ı dinleyelim. Buyurun.  
MURAT AYDIN: Ben söylemeye devam edeceğim.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Gayet güzel açıklamalar yapıyor buyurun.  
MURAT AYDIN: 1/100.000’lik planların 1/25.000’lik planlara etkisinin ne olduğunu burada 
defalarca tartıştık.  Bakın şunu söyleyebilirler. Her defasında bunu kabul ederek bu eleştiriyi 
yaptım. “Burada bu konuştuğumuz konuda artık 1/100.000’lik plana uygun 1/25.000’lik yapmanın 
zamanı gelmiştir” diyebilirler. Bunu savunabilirler. Bunun verilerini ortaya koyabilirler. Ama 
arkadaşlar, rica ediyorum yani her defasında aynı şeyi söyletmek zorunda bırakmayın. “Bir yer 
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1/100.000’de konut lekesi görünüyorsa burayı konuta açmak zorundasınız.” demek bilime aykırıdır. 
Söylediğimiz bundan ibarettir. Teşekkür ederim. (7 dakika 10 saniye)  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, çok teşekkür ederim.  
ÖZGÜR HIZAL: Sayın Başkan’ım… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın HIZAL buyurun. Erhan Bey, size de söz vereceğim. Grup 
Başkan Vekilinize… 
ÖZGÜR HIZAL: Tabii siyaset tarzımızla alakalı bir eleştiri var ama biz burada örnekleme yoluyla 
kendilerine anlatmaya çalışıyoruz. Çünkü örnek vererek çok daha net anlayabileceğini 
düşünüyorum. Şimdi bilim ışığında, bilim ışığında elbette ki bilim ışığında planlamalar yapılır. 
Planlamanın belli kriterleri vardır. Belirlenen kriterler vardır. Elbette ki buna göre yapılır. Ama 
şimdi doğruyu ve yanlışı belirlerken bizim örnek vermemiz gerekiyor. Yani sizin ortaya 
koyduğunuz kriterlerin aslında objektif kriterler olmadığını ortaya koymak için ben de kendisine 
şunu söylüyorum. Mesela, ben de kendisinden özür dileyeceğim. Bir tane örnek göstersin. 
Bozyaka’da bir Hasan amcamızın, Ayşe teyzemizin bir konut alanında olmayan bir bölgesini… 
MURAT AYDIN: Bu söylediğini kabul ettim yani… 
ÖZGÜR HIZAL: Bir saniye bir saniye…  
MURAT AYDIN: Onda hemfikiriz.  
ÖZGÜR HIZAL: Bir saniye bir saniye Sayın Başkan, bir saniye cevap vereceğim. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Buyurun.  
ÖZGÜR HIZAL: Bir saniye bekleyin sakin sakin…  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın HIZAL buyurun… 
ÖZGÜR HIZAL: Bir saniye… 
MURAT AYDIN: Sordun ya o yüzden diyorum…  
ÖZGÜR HIZAL: Bir saniye Sayın AYDIN bir saniye lütfen. Sakin olun, sakin olun. Şimdi 
Torbalı’da ARKAS’a bak ismini de vererek söylüyorum ARKAS’a tanıdığınız hakları, Bozyaka’da 
Alpaslan Mahallesi’nde işte Yamanlar Mahallesi’nde Ayşe teyzeye, Fatma teyzeye, Hasan amcaya 
ya da Urla’da herhangi bir… İşte 3. maddeye geliyoruz verdiniz mi? Verdiniz mi? Kapıdan içeri 
sokmazsınız. Kapı değil ona o hakkı vermek… Böyle bir teklifle gelse kapıdan içeri sokmazsınız. 
“Hadi, oradan.” dersiniz. Sayın Başkan, bir saniye. Şimdi kriter dediğiniz şey bu. Kriter dediğiniz 
şu; bilimsellikten bahsediyorsunuz, bilimsellikten bahsediyorsunuz… Bu şehir iki yıl önce bir 
deprem geçirdi Sayın Başkan.  Bu şehir iki yıl önce bir deprem geçirdi. Bu şehrin bir saniye sonra 
bir deprem geçirmeyeceğinin… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Yok.  
ÖZGÜR HIZAL: Garantisini kimse verebiliyor mu?  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Yok.  
ÖZGÜR HIZAL: Veremiyor. Bir protokol var, önümüzdeki günlerde yapacaksınız o protokolü. 
İZBETON’la bir protokol yapıyorsunuz. Niye? Kentsel dönüşüm yapacaksınız. Nerede? 
Uzundere’de. O konu geldiğinde konuşacağız ama. Şimdi ben arsa üretme derken,  yeni alanlar 
açma derken bunu kastediyorum ama siz şunu mu söylüyorsunuz? “Biz, yeni yatırımlar 
yapmayacağız. Yeni alanlara kanalizasyonlar götürmeyeceğiz. Yeni alanlara su götürmeyeceğiz.  
Yeni alanlara altyapı götürmeyeceğiz” mi diyorsunuz? Bunun itirafı mı arkadaşlar? Açık söyleyin. 
Yani gidiyorsunuz siz işte Urla’nın bilmem ne tepesinde milyonlarca liralık villalar yapılıyor. Onun 
altında foseptik çukurları var. Oraya imar kim verdi? Ben mi verdim? Siz verdiniz. Siz verdiniz. 
Seferihisar’ın bilmem ne mahallesine milyonlarca liralık rant elde ediliyor, imar veriyorsunuz. 
Oraya da götürmüyorsunuz, buraya da götürmüyorsunuz. Siz ne yapacaksınız arkadaşlar? 25 
milyarı nereye harcayacaksınız? Mahallenin en ucuna götürmüyorsunuz. Mahallenin dibine 
götürmüyorsunuz. Ne yapacaksınız? Plan yapmıyorsunuz. Bu şehrin arkadaşlar, %85’i depreme 
dayanıklı değil. Kabul mü? Bilimsel mi? Bilimsel. Daha neyi konuşuyoruz biz? Daha neyi 
konuşuyoruz? Bu şehrin dönüşmesi lazım. Siz yine örnek veriyorum, yine örnek vereceğim. Siz ne 
kadar kabul etmeseniz de ne kadar meyveyle, elmayla armut olarak kabul etmeseniz de bir örnek 
daha vereceğim. Siz yetkiniz olmayan kararlar alıyorsunuz bu Meclis’te arkadaşlar. İşte Dalan 
Kimya... Bir gecekondu fabrikanın yerinde kalmasını sağladınız.  
HÜSNÜ BOZTEPE: Evet.  
ÖZGÜR HIZAL: Bir gecekondu fabrikanın yerinde kalmasını sağladınız. İzmir Büyükşehir 
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Belediyesi,  o fabrikayı alıp bir Organize Sanayi Bölgesi’ne götürmekle mükelleftir, görevlidir.  
HÜSNÜ BOZTEPE: Torbalı’da mevzi imar yaptılar.  
ÖZGÜR HIZAL: Ama siz mevzi imar… Evet, Torbalı’da mevzi imar planı yapıyorsunuz. Yetkiniz 
yok arkadaşlar. Yetkiniz olmadan bunları yapıyorsunuz ama biz; “1/25.000’lik planları yapın.” 
dediğimizde “Neden 1/100.000’lik planlara uygun 1/25.000’lik planlar yapmıyorsunuz?” 
dediğimizde “Biz bilim ışığında hareket ediyoruz.” diyor. “Hadi oradan.” derler arkadaşlar. Hangi 
bilimden bahsediyorsunuz? Depremden daha büyük bir gerçek mi var? Kentsel dönüşümden daha 
önemli bir gerçek mi var arkadaşlar? Bu, bu tamamen sizin ortaya koyduğunuz hiçbir objektif 
kritere dayanmayan bence saçma sapan bir kriter. Kemalpaşa Belediyesi’ne gelince yapmıyorsunuz. 
Karşıyaka Belediyesi’ne geldiğinde yapıyorsunuz. Urla’ya geldiğinde yapmıyorsunuz. Seferihisar 
Belediyesi’ne geldiğinde yapıyorsunuz… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Örnek veriyorum Sayın Başkan. Örnek 
veriyorum.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Evet.  
ÖZGÜR HIZAL: Şu örneklerin… Aslında siz de çok iyi biliyorsunuz... Şu örneklerin ne olduğunu 
çok iyi biliyorsunuz. Mesele, 1/25.000’lik meselesi değil sadece. Bunun 1/5.000’liği de var. Biraz 
sonra 1/5.000’lik plan konuşulacak. Teşekkür ediyorum Sayın Başkan’ım. (5 dakika 21 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, Değerli Arkadaşlar… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Bir şey söyleyeceğim bir dakika. Şimdi bu 
genellikle imar ile ilgili oyçoklukları gündemde yani aslında aynı şeyler tekrar tekrar konuşulacağa 
benziyor yani dolayısıyla… Belki… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan 
sesler ve sözler.) Bir dakika müsaade buyur söz vereceğim Erhan Bey. Erhan Bey, söz vereceğim. 
Yani bir yani… Söylenen söyleniyor. Sayın Grup Başkan Vekillerine zaten onu sağlıyoruz. Yani 
konuşuluyor, bir sıkıntı yok. Ama biliyorsunuz mümkünse herhangi bir madde ile ilgili söz alan bir 
Meclis Üyesi bir daha aynı madde ile ilgili o söz hakkını kullanmasın ki tüm Meclis Üyelerimiz 
kullansın. Yani bu prensibi uygulamaya devam edeceğim ama madde çok. Her madde de söz alır, 
arkadaşımız görüş vaaz edebilir. O açıdan yani konular da birlikte olduğu için aynı şeyler tekrar 
tekrar konuşulacağı için buna dikkat etmek lazım diye düşünüyorum. Hani bende ki bu bir uyarıydı. 
Erhan Bey buyurun.  
ERHAN ÇALIŞKAN: Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyesi Arkadaşlarım, biraz önce Sayın Murat 
AYDIN 1/100.000’lik plan ve 1/25.000’lik plan ile ilgili “Hepsini planlamak zorunda değiliz.” dedi. 
Doğru söyledi. Ama bir bütünün parçalarını ifade ederek bir olayı açıklamak bizi tam doğruya 
götürmüyor. Bakın daha önce konuştuk. Bir örnek verdik. Vizyon nedir? Vizyonu takip edebilmek. 
Vizyonunuzu ortaya koydunuz, seçim kazandınız. Vizyonunuzla hareket ediyorsunuz. Şimdi 
1/25.000’lik planı zamanında yapmadığınızda iki sonuca neden oluyorsunuz. İster istemez iki 
sonuca neden oluyorsunuz. Bir; bugün İzmir’de %50’nin üzerinde yani %50 –  %45’in altında arsa 
payı olmadan inşaat yapamazsınız. Yani bir arsanın, bir inşaatın maliyetinin minimum %50’si arsa. 
Neden? Çünkü siz planlamayı zamanında yapmadığınız için. Gerekli inşaat yapılabilecek alanları 
arsayı yaratmadığınız için bu sefer konut fiyatlarının artışına sebep oluyorsunuz. İşte vizyon… 
Bunun önüne geçebilmek için ne yaparsınız? 1/25.000’lik ile ilgili belirlersiniz iki üç tane 100’er 
bin konutluk üç tane… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Doğru.  
ERHAN ÇALIŞKAN: Yeni kent alanı planlasanız bugün İzmir’deki inşaat maliyetlerini en az  
%25 – 30 düşürme şansınız var.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Doğru.  
ERHAN ÇALIŞKAN: Bu, birincisi. İkincisi; bakın şöyle bir adaletsizliğe yol açıyorsunuz. Eğer, 
zamanında 1/25.000 planlamayı yapmadığınızda, doğru ya da yanlış önümüzde bir gerçek var.  
2014 yılından önce Belediye olan birçok yerde 2000 yılından öncesi kurallar gereği 1/1000’liği 
geçmiş binlerce imar planı var. Bakın, binlerce. Tam sayısını soruyorum, öğrenemedim. Ama 
tahmini 20 binden fazla yapılmış 1/1000’lik. Bunların hiçbiri 1/5000’lik plana işli değil. 1/5000’liği 
yok, 1/25.000’liği de yok. Şimdi bakıyorsunuz bunlar planlanmış. Arsa mahiyetinde. Siz diyorsunuz 
ki şimdi; “Torbalı’da yola bakın.” Örnek olsun diye söylüyorum. Yan yana fabrikalar. Fabrikaların 
hepsi yapılmış, hepsi ruhsatlandırılmış. Şimdi arada bir tane fabrika. Diyorsunuz ki; “Burası, 
1/100.000’liği uygulamadığınız için… 1/25000’liği uygulamadığınız için buraya imar ruhsatı 
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alamıyor. İşte eğer vizyonunuz doğruysa bu rantı ortadan kaldırmanız gerekir. Bir bölgenin tümünü 
planladığınızda bakın ne oluyor? Diyelim ki; Kemalpaşa’nın tamamına imar, 1/25.000’ini, 
1/5000’ini, 1/1000’ini yaptığınız zaman ne oluyor? Herkesten eşit ve adaletli %45 KOP 
Uygulamasını sağlıyorsunuz ama yaptığınız her mevzi imar planı ne oluyor? Öteleyerek 
gidiyorsunuz. Çünkü daha önce bunu kötü kullanmışsınız planlamada. Hepsini planladığınızda bazı 
insanlar… Bakın, şimdi en sona kalan insanlarda göreceksiniz planlamaları böyle yaptığınız için 
%55, %60 planda kesmek zorunda kalacaksınız. Kamu payı için. Neden? Çünkü eşit 
kullanmıyorsunuz. Eşitliği de bozuyorsunuz bu şekilde. Eşitliğin de bozulmaması için planların 
bütüncül yapılması gerekir. Teşekkür ederim. (4 dakika 12 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, Erhan Bey’e çok teşekkür ediyoruz. Sayın ŞAHİN, 
Milliyetçi Hareket Partisi Grup Başkan Vekili söz istedi. Buyurun efendim.  
SALAHATTİN ŞAHİN: Sayın Başkan’ım, Sayın Meclis…  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sonra diğer maddeye geçebiliriz arkadaşlar.  
SALAHATTİN ŞAHİN: Bürokratlarımız, Basınımızın Temsilcileri hepinizi sevgiyle, saygıyla 
selamlıyorum. Evet efendim, Sayın AYDIN’a sormak istiyorum. Madem bu kadar planlama 
biliminden bahsettiniz dünyada kabul gören anlayışın bütüncül planlama olduğuna itiraz etmezsiniz 
herhalde. Aktepe-Emrez bölgesinde 10 yıldır, 122 hektarlık alanın 1/5000’lik ve 1/1000’lik 
planlarını neden yapmadınız? Bölge halkı mağdur. Ayrıca, Bütün Şehir Yasası öncesi her beldede 
Belediye kendi Meclisinde imar planı yapıyordu. Hükümet bu yasayı çıkarmasaydı bu parçacıl 
anlayış devam edecekti mevzi imar planlama böylece ortadan kalktı. Bunu unutmamak lazım. 
Özgür Bey’in söylediklerine de Erhan Bey’in de katılıyorum. Çünkü öncelikle ilçelerde, bölgelerde 
bütüncül imar planları yapılmalı. Plansız bir kent İzmir. Evet efendim. Teşekkür ederim. (1 dakika 
15 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki,  Sayın ŞAHİN’e teşekkür ediyorum. Değerli Arkadaşlar,  
söz vereceğim. Bu maddeyi geçelim onu da… Diğer maddede konuşacağız yine. 2. maddedeyiz 
değil mi arkadaşlar? Karıştırdım ben de yani.  
GAMZE GÜL ÇAMUR: Oylayacağız.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: 2 no’lu Komisyon Raporunu Komisyonlarından geldiği şekilde 
oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 3?  
GAMZE GÜL ÇAMUR: 3, İmar Komisyonumuzdan oyçokluğu ile uygun bulunmadığına şeklinde 
gelmiş, geldiği şekliyle oylansın.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Başkaca bir görüş var mı? Buyurun Sayın YILDIZ.  
HAKAN YILDIZ: Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyeleri şimdi tabii imar meselelerini çok uzun ve 
kapsamlı tartışmamız lazım. Çünkü burada 4 yıldır görev yapıyoruz. Ben iki dönem Hukuk 
Komisyonunda iki dönem de Kentsel Dönüşüm Komisyonunda görev yapıyorum ve Kentsel 
Dönüşüm Komisyonunda Cumhuriyet Halk Partili Arkadaşlarımız da varlar. Onlar da bu şehirde 
üreten inşaat ile uğraşan Değerli Meclis Üyesi Arkadaşlarımız. Bu kentin imar problemlerini 
hepimiz dile getiriyoruz esasında. Doğal olarak çözecek olan irade de bu Meclis iradesi ve 
Büyükşehir iradesi. Ama maalesef 4 yıl içerisinde ağır bir deprem de yaşadık ve bir deprem bir 
sorunu çok net ortaya çıkardı. Yapı stokumuzun problemini. Hatta bunu ortadan kaldırmak adına 
Bayraklı’da, Bornova’da Odalarla anlaşmalar yaptınız. Binanın hasar tespitlerini yapıyorsunuz. 
Bundan sonra asıl gelecek olanlar, o tespitler üzerinden yeni bir planlama süreçleri. Peki, geçtiğimiz 
bütçe görüşmelerinde Ali ENGİN Başkanımız burada yok ama çok doğru bir ifade kullanmışlardı. 
Demişlerdi ki; “Çevreyolu yapıldı. Kuzey İzmir Çevreyolu, Bergama’ya kadar uzanan. O bölgenin 
sağı solu boş araziler. Oraları planlayalım.” demişti. Bunu biz söylemedik. Bunu Cumhuriyet Halk 
Partisi’nde İl Başkanlığı yapmış, Cumhuriyet Halk Partisi siyasetinde önemli bir yeri olan, bugün 
de Narlıdere’de Belediye Başkanlığı yapan, bir İzmir’i bilen değerli bir Belediye Başkanımız 
söyledi. Şimdi biz ne söylüyoruz? Biz de ondan farklı bir şey söylemiyoruz. Şimdi bu 3. maddede 
de onu anlatacağım. Biz diyoruz ki;  “Bu kentin bir imar problemi var.” Şimdi ben, Sayın İmar 
Komisyonu Başkanımız bir ifade kullandı. Bir şehir plancısını aradı. Belki kendisi tekstil mühendisi 
olduğu için aramıştır ama buna gerek yok. Bu kentte yaşıyoruz bu sorunların ne olduğunu biz 
biliyoruz. Şimdi bilimselliklerden dem vurdunuz. Bakınız, çok basit bir şey söylemek istiyorum 
Sayın Başkan. Biz, 07/08/2018 yılında İzmir Büyükşehir Belediyemizle Çevre, Şehircilik 
Bakanlığımız bir protokol imzaladı Değerli Meclis Üyeleri, hepinize atayım. Bu protokol, çok açık 
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ve net.  Sayın Genel Sekreterimizden de bu protokolü irdelemesini rica ediyorum. Çünkü kendileri 
yeni göreve başladılar ve bu protokole imza atan Genel Müdürümüz daha hâlâ görevde. Bu 
protokole imza atan Genel Sekreterimiz ayrıldılar ama Belediyemizin Bürokratları daha hala 
görevde.  Değerli Arkadaşlar, Sayın AYDIN bilimsellik arıyor. Sayın İmar Komisyonu Başkanı 
bilimsellik arıyor.  Bakınız; Bakanlığın uzmanları, Genel Müdürleri, Genel Müdür Yardımcıları, 
Belediyemizin Genel Sekreteri ki o gün Genel Sekreterimiz şehir plancısıydı… Yine aynı şekilde 
Genel Sekreter Yardımcıları imza attık imza ve çok açık bir şekilde bir şey yazıyoruz bu protokolde 
Değerli Arkadaşlar. Diyoruz ki, bakınız protokolde aynen şöyle diyoruz; “1/100.000 ölçekli İzmir 
Manisa Çevre Düzeni Planı ile 1/25.000 ölçekli İzmir Büyükşehir Bütünü Çevre Düzeni Planı 
uyuşturulması ve dava konularına ilişkin Çevre, Şehircilik Bakanlığı ile İzmir Büyükşehir 
Belediyesinin temsilcileri arasında yapılan görüşmeler sonucunda…” Bakınız, hâlihazırda 
eleştirdiğiniz, bilmeden eleştirdiğiniz, bakmadan eleştirdiğiniz, bazı Meclis Üyeleri için söylüyorum 
Murat Bey, bilmeden eleştiriyorlar. Kalktılar, bilmeden konuşuyorlar. 1/100.000’lik plan üzerinde 
tam 100 maddede bir protokol imzalandı. Bir protokol imzalandı ve 100 maddede 1/100.000’lik 
Büyükşehirin talebi üzerine düzeltildi ve o düzeltilmiş olan 1/100.000’likler üzerinden 
1/25.000’likleri tartışıyoruz Değerli Arkadaşlar. 4 tane noktada bir anlaşmazlığımız var. O 
noktaların hiçbiri de şu an konuştuğumuz konuları da kapsamıyor. Doğal olarak, şimdi bilimsellik 
diyorsunuz, Belediyemizin Bürokratlarının imza attığı protokol var. Bakanlığın uzmanları var. 
Elbirliğiyle bu sorunu çözelim. İzmir’in 1/100.000’liği ve 1/25.000’liği uyumsuzluğunu ortadan 
kaldıralım diye 2018 yılında imza altına aldığımız bir metin var ve buna karşılık davalardan 
çekilmesi taahhüdü var. Davalardan çekilmiyoruz. Bunu iki yıl önce Meclis’te dile getirdiğimde 
Sayın Tunç SOYER’i o günkü anlayışla yanlış yönlendirdiler. Ben… Keşke Tunç SOYER burada 
olsaydı. “Öyle değil.” dedi. Hayır, protokol burada. Ben şimdi Sayın yeni Genel Sekreterimizden bu 
protokolü irdelemesini, bu protokolde ve Bakanlığımızın yerine getirmediği en ufak nokta varsa 
Grubumuza bildirmesini talep ediyorum. Gelin, gidelim tartışalım. Dün Ankara’daydım. Bakanlık 
bu konuda açık. Sayın Bakan’ın İzmir’e bakışı net. Bakanlığın İzmir’in sorunlarına çözümü 
noktasında iradesi çok net. Şimdi, Sayın AYDIN da burada. O da bir buçuk yıldır Grup Başkan 
Vekilliği görevini yapıyor.  Protokole baksın. Buyur, protokole baksın. Belki benim gönlümden öyle 
geçti Sayın AYDIN. Bu protokole baksın. Şimdi uzlaşmışız, protokol yapmışız. Biz diyoruz ki 
“Bilimsellik”. Bilimsellik burada. Şimdi arkadaşlar, 3. madde ile ilgili de bakınız, bu kentin cidden 
geçmişten kaynaklı mevzi imar planlarının yarattığı, geçmişten kaynaklı plansızlığın oluşturduğu 
çok ciddi sorunları var. Peki, bu sorunları kim çözecek? Doğal olarak bu sorunları biz çözeceğiz. 
Peki, nasıl çözeceğiz? Mesela Urla Bölgesinden gelen bir yer. Şimdi burada bir 1/5000’lik plan 
talebi var. 1/5000’lik plan tadilatı talebi var. Yani esasında Sayın AYDIN dedi ya; “1/100.000’lik 
lekede konut olması oraya konut açacağımız anlamına mı gelir?” Bakınız, çok açık bir şey 
söyleyeyim. Bu benim uzmanlık alanım. Biz her yeri imara açabiliriz. Mevzuat ve yönetmelik 
kapsamında yoğunluklarını düşünerek Sayın AYDIN. Hiçbir yere 1 buçuk emsal, 2 emsal 
vermeyelim. 0,10 verelim. 0,5 verelim. 0,20 verelim ama mülkiyet hakkı anayasal, kutsaldır. 
Mülkiyet olan yerde bir imar hakkı getirmek zorunluluktur. Avrupa İnsan Hakları Mahkemesi 
Kararı da vardır. Siz, insanların yerlerini 1/5000’lik, 1/1000’lik planlardan önce uzlaştınız 
1/100.000’liğe uygun 1/25.000’lik yaparak. Onun getirdiği bilimsel şartlara uygun olarak çok rahat 
rekreasyon verirsiniz, yeşil alan verirsiniz ama planlarsınız. Hiçbir yeri imarsız bırakamayız.  Kaldı 
ki İzmir gerçeğinde bakınız, buradan Çeşme’ye, buradan Bergama’ya, buradan Kemalpaşa’ya, 
buradan Torbalı’ya, Selçuk’a kadar çevreyolları yapılmış alt yapısı oluşturulmuş bomboş arazilerin 
bulunduğu bu yerlerde bizim uydu kentler, daha az yoğunluklu, üç katı, dört katı geçmeyen, 
yoğunlukları ada bazında yapılabilen, uydu kentler oluşturabiliriz. Biz bunları oluşturursak Erhan 
Bey’in bahsettiği inşaat anlaşmalarında emsalleri düşürebiliriz. Biz bunları yapabilirsek, vatandaşın 
ekonomik konut üretimin önünü açabiliriz. Bakın ulaşım, bugün benim sektörüm için söylüyorum. 
En önemli unsurdur. Axess en önemli yerdir. Bütün altyapı ulaşım noktasında hükümetimiz 
tarafından gerçekleştirilmiş bu bölgelerde çok rahat uydu kentleri inşa edebiliriz. Bunun 
sorumluluğu da bizdedir. Bu sorumluluktan niye kaçıyoruz? Biz bu sorumluluğu niye öteliyoruz? 
Biz bu sorumluluğu işimize geldiğinde Foça’da, işimize geldiğinde Şirince’de, işimize geldiğinde 
Torbalı’da görüyorsak lütfen herkes için eşit görelim. Gelin,  bütünsel planlayalım kentleri. Şimdi 
burada bir talepte bulunmuş vatandaş. Demiş ki; “Benim 1/5000’lik planım var ve plan tadilatı 
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yapacağım.” Şimdi gerekçe yazmışız. Gerekçelerden birine katılıyorum. İki tanesine üzülüyorum. 
Söyleyeceğim. Diyorlar ki; “Toprak Koruma Projesine hazırlanarak Tarım İl Müdürlüğüne 
onaylatılmaması…” Bakınız; raporda onaylatıldığı yazıyor. Raporu aldım ama biz, Komisyon 
Raporunda diyoruz ki; “Tarımdan koruma projeniz yok.” Yahu dosyada var. Dosyada var Sayın 
Başkan’ım. Tarımın yazdığı yazıda onaylı olduğu yazıyor. Açık yazıyor ama biz burada 
yazmıyoruz. Vatandaşa diyoruz ki; “Senin tarımdan görüşün yok.” diyoruz. Vatandaş diyor ki; 
“Benim tarımdan görüşüm var, ben bunu onaylattım.” Şimdi, biz diyoruz ki vatandaşa; “3194 sayılı 
Kanuni zayiat  %45’e kadar.” ifadesinde dayanmadı %40’la çözmüş. Biz aynı Urla’da, Bademler’i 
39 ile çözdük. Bakınız; çok net bir şey söylüyorum. Mevzi imar planlarının yarattığı sorunlardır 
ama siz geniş alanlarda %40’la da çözebilirsiniz. Doğru planlarsanız aradaki 5 puanı geçmişte 
tartıştığımız Aliağa örneğinde olduğu gibi o ilçe belediyesinin faydalanabileceği bir ekonomik 
katma değer üretecek parseller de oluşturabilirsiniz. Yani esasında belediyelerimizin gelir 
kayıplarını arttıracak planlamalar yapabiliriz. Belediyelerimizin planladıkları bu yerlerde mülkiyet 
edinebilirler. O mülkiyetleri,  kamuya açık şekilde ihale ile de satabilirler. Oradan edinecekleri 
gelirlerle oranın altyapısını çözebilirler. İşte vizyon budur. İşte çözüm budur. Şimdi burada 
diyorsunuz ki bu iki gerekçeniz her noktada uygun olmamasına rağmen üçüncü gerekçeniz haklı bir 
gerekçe. Ama orada da diyorsunuz ki şu ifadeyi kullanıyoruz; “Parsel bazında…” Evet, parsel 
bazında düzenlemeler yapmayalım. Bu bir ilke kararıysa alalım. Ama o zaman oturup vatandaşın 
bulunduğu yerde tüm adaların tamamlandığını düşündüğünüzde iki tane daha parseli katarak resen 
yapalım o zaman. Gelin vatandaşa diyelim ki; “Sen 40’la getirdin ben seni 45’le çözeceğim. Sen 4 
parsel olduğu yerdeki parselle geldin. Ben 4 parseli çözeceğim.” Ben bu vatandaşın sorununu 
çözeceğim. İşte bu iradeyi koyarsak o zaman biz bu kentin sorunlarını çözeriz. Şimdi bunları, 
konuştuklarımıza sormak istiyorum Sayın AYDIN’a. İfadelerimin neresinde konuyu saptırmak var? 
İfadelerimin neresinde genel bir siyaset anlayışı var? Ya da bilimsellikten uzak, verilerden uzak bir 
tanım var? Lütfen son 1 yıla geliyoruz Sayın Başkan. Benim içim kan ağlıyor. Bu kentin 
plansızlığına, bu kentin planlanmamasına, bu kentin 30 yıldır parçalı parçalı yapılan planlarına içim 
kan ağlıyor. Bu anlamda mevzi imar planı yapmak katliamdır. Bu anlamda bütünsel planlar 
yapmamak katliamdır. Bu anlamda 1/25.000’likleri, üzerinizde protokol yaptığınız 1/100.000’liğe 
uymamak bir katliamdır ve bu anlamda bizim acil hem de çok acil bir planlama hiyerarşisine 
ihtiyacımız var. Bunu öteliyoruz. Bunu yapmıyoruz ve burada belediyelerimizin, ilçe 
belediyelerimizin kararlarını yok sayıyoruz. Kemalpaşa Belediye Başkanımız Komisyona geliyor. 
Anlatım yapıyor, yok sayıyoruz. Aynı şekilde diğer ilçe belediyelerimiz geliyor yok sayıyoruz. 
Sayın Başkan, çok açık söylüyorum. Buradaki karar iki gerekçesiyle dosyasında olmasına rağmen 
yok yazıldığı için Komisyonlara iadesi şarttır. Çünkü burada vatandaşımızın belgelerinin ne kadar 
düzensiz incelendiğinin bir ispatıdır. Bu anlamda bakınız, bu Meclis’i bir milat sayalım. 2023’e 
girdik. Geçen Pazartesi yeni yılımızda, yeni yılımızın daha bereketli geçmesi noktasında 
temennilerde bulunduk. Cidden bu kentin planlama sorununu, süslü cümlelerin, incelenmeyen 
dosya üzerinden yorumlamayalım. Bu kentin planlama sorununu masaya yatıralım. Bu kentin 
planlama sorunu var. Bu kentin insanlarının konut ihtiyacı var.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Toparlayalım.  
HAKAN YILDIZ: Ve bunu yapabilecek… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın YILDIZ.  
HAKAN YILDIZ: Altyapımız var. Bu altyapıyı ıskalıyoruz. Bu Meclis bunun vebalini taşır.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki.  
HAKAN YILDIZ: Saygılar sunuyorum. (11 dakika 16 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Çok teşekkür ederim. Sayın BOZTEPE buyurun.  
HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın Başkan, tekrar merhaba. Demin, hem İmar Komisyonu Başkanımız 
İrfan Bey hem de Cumhuriyet Halk Partisi Grup Başkan Vekilimiz Murat AYDIN Bey planlama 
ilkelerinden bahsetti. Demin, Yusuf güzel bir sözcük söyledi yanımda. “Algıda seçicilik değil 
İmarda seçicilik var.” Demişti çok güzel bir söz. Değerli Arkadaşlar, İrfan Arkadaşımız dedi ki; 
“Kurulun aldığı karara biz uymak zorundayız.” Bakın bu, Türkiye Mimarlar Mühendisler Odalar 
Birliğinin Şehir Plancıları Odası İzmir Şubesinin yazısı. Tam da yani bu işin bilim dediklerinizin 
tam da göbeği, öbeği. Ne diyor?  
MURAT AYDIN: O madde geçti de.  
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HÜSNÜ BOZTEPE: Ne diyor?  O maddedeyiz biz, Urla bu. Yok, yok aynı konular değişen bir şey 
yok. Diyor ki, diyor ki gene Urla ile ilgili. “Söz konusu parsele ilişkin Büyükşehir Belediye 
Meclisinin 14/10/2021 tarihli, 05.1171 sayılı Kararıyla reddedilen plan teklifi şu anda askı süreci 
devam eden Büyükşehir Belediye Meclisinin falanca filanca tarih değişikliğiyle benzer nitelikte 
olduğu tespit edilmiştir; ancak benzer nitelikli taleplere ilişkin Belediye Meclisimizce birbirine 
bütünsel olarak zıt kararlar alması durumu, alınması durumu kurumsal iç tutarlık, şehircilik ilkeleri, 
planlama esasları ve kamu yararına açıkça aykırıdır. Devam ediyor, tam da biraz önce hem İrfan 
Bey’in hem de Murat Bey’in söylediği konuya geliyorum. Diyor ki; “1/25.000 ölçekli Çevre Düzeni 
Planı Değişikliği esas olarak İzmir 1 numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun 
06/06/2018 tarihli, 269 sayılı Kararıyla 1. Derecede Arkeolojik Sit Alanında çıkartılarak 3. Derece 
Arkeolojik Sit Alanı olarak belirlenmesi dayanak gösterilmektedir; ancak…” İrfan Bey burayı iyi 
dinle lütfen. “Ancak bir alanın sit statüsünün düşürülmesi o alanın konut ve konuta hizmet edecek 
kullanımlara çevrilmesi gerektiği anlamına gelmeyeceği, eski durumda… Pardon, aksi durumda 
benzer nitelikteki tüm alanların yoğunlaşmaya açılması yönünde bilimsel olarak hatalı bir anlayışın 
ortaya çıkacağı değerlendirilmektedir.” Demin dedi ya; “Yani, Kurulun aldığı karara biz uymak 
zorundayız.” Peki,  ona uyuyorsunuz. Demin, çok güzel bak ben de unutmuştum. Hakan onu 
hatırlattı çok iyi oldu. Bizim Büyükşehir ile beraber, sanırım 2018 değil mi o Hakan? 2018 tarihinde 
yaptığımız bir protokol var. Arkadaşlar, Çevre ve Şehircilik 1/100.000’lik planlarda burayı 
lekelemiş. Yani burası zaten şu an imarlı, lekelemiş burayı. Ve bu kentin birçok yerine baktığım 
zaman merkezi yerlerde, Karşıyaka’da olsun, Bornova’da olsun, Karabağlar’da olsun bazı yerlerde 
ortada koca bir arazi boş duruyor. Sahibi; “Ben şu an yapmayacağım.” diyor. “Hatta ben.” diyor 
“Ölünceye kadar yapmayacağım” diyor.  “Çocuklar...” diyor “Ne yaparsa yapsın.” diyor. Biz, 
orasını da bu işte 5 milyon galiba 5 milyon – 6 milyona göre bu şehir planlanmış diyoruz. Demin… 
60 yıllık değil o plan yalnız 1/100000’lik yapılan 2030 yılına kadar. Bilgin olsun diye söylüyorum. 
Şimdi, Değerli Arkadaşlar bakın İzmir, Türkiye’nin 3. büyük şehri. Kentin denizi, kültürü, güneşi, 
tabii varlıkları, insanı çok kıymetli bir şehir. Fakat biz bu kadar güzel olan bir kentimizi daha da 
güzelleştireceğimize daha da nasıl çarpık kentleşme yaparız diye onun peşindeyiz. Bu kentin %60’ı 
hâlâ gecekondu Değerli Arkadaşlar. Gelin bunun önüne geçelim. Gelin bunları yapalım. Şimdi 
Sayın Başkan’ım, bu yapılan protokole dediğiniz gibi derhal, Hakan Bey’in söylediği gibi derhal 
İzmir Büyükşehir Belediyesi gereğini yapsın. Bakın, ben demiyorum gene ben gene demiyorum; 
“Sarı leke olan yerlerin hepsini biz şu an 1/5000’likleri yapalım.” onu demiyorum ama başvurular 
var. İnsanlar geliyor; “Ben buraya bir şey yapacağım.” diyor. Yani bir yerde eğer ki çok konut olursa 
fiyatlar da düşer. Dediğim gibi ya yoğunluk sen… Sen arkadaşım, sen şeyde Bayraklı’da 3,5 
yoğunluk verdin. 4,5 olan yerler var. 
HAKAN YILDIZ: Yazık. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Yazık buna... Hâlâ bu kent bitişik nizam inşaatlar yapılıyor Sayın Başkan’ım. 
HAKAN YILDIZ: Hepsi hem 8 emsal. 
HÜSNÜ BOZTEPE: 8, 8 buçuk, 9 emsal aynen. Karşıyaka olsun, Yalı olsun, Kordon olsun 
bunların hepsi böyle. Aslında bunların önüne geçmeliyiz. Bunları yapmıyoruz. Bunun yerine işte 
başka başka sözcükler kullanıyoruz. Oturalım, biz bunu… Gelelim biz bir araya gelelim İlçe 
Belediyeleri çalışma yapsınlar, İzmir Büyükşehir Belediyesi yapmayabilir. İlçeler kendi ihtiyaçlarını 
biliyor. Nerelerin açılması gerektiğini ne olduğunu bilen biliyor bunların hepsini. Bunları yapsınlar 
Sayın Başkan. Evet, Urla konusunu zaten konuştu Hakan Bey. Evet, bunu eğer ki iade etse bu 
konuyla ilgili Büyükşehir Belediye Başkanımızla da görüşüldü. Evet, olabilir dediği gibi doğru. 
Parsel parsel açmayalım ama o zaman arkadaşlar… 
HAKAN YILDIZ: Çözüm getirelim. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Çözüm yapalım, buranın revizyon planını yapalım. Zaten orası sanırım şehrin 
hemen hemen içinde. Çok yakın yani. Yapılaşma yerine yakın bir yer. Niye o zaman niye yan 
taraftaki komşu yapmış villasını bilmem kaça satıyor, buradaki insanlar niye o zaman… Buradaki 
insanlarsa daha bir şey alacak durumları yok. Arabasını değiştirecek durumları yok. Bu büyük bir 
haksızlık. Bunları o zaman ne yapalım? O zaman ne yapalım? Urla’daki… Önerge verelim 
Urla’daki bütün mevzi planlar hepsini kaldıralım. Çünkü Urla’da öyle bir konu var. Buradaki mevzi 
planların hepsini kaldıralım ya da buna benzer başka yerde Seferihisar’da gene Çeşme’de… 
Kaldıralım o zaman Sayın Başkan’ım. Revizyon planları yapalım ve bu kenti bir huzura 
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kavuşturalım. Demin, zaten konuları hepimiz uzun uzun konuştuk. Saygıyla selamlıyorum. (6 
dakika 20 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, Sayın BOZTEPE’ye çok teşekkür ediyoruz. Sayın ÖNAL 
buyurun.  
İRFAN ÖNAL: Sayın Başkan’ım, benzer konular yine. Üç gündem maddemizde özünde aynı yere 
dayanıyor. Şimdi bu kentin plansızlığı ile ilgili. Arkadaşlar, dedikleri bazı konulara ben katılıyorum. 
Bazı kısımlarda ortaklaşıyoruz. Ancak şöyle bir durum var; özünde bizim aslında kentle ilgili de bu 
siyaseten de politik olarak da ayrıştığımız nokta da zaten ayrışmamız gereken nokta. Kentlerin 
yenilenmesi ile ilgili bizim öncelediğimiz Başkan’ım eski konut yapısını kendi yerinde bir imtiyaza 
bir avantaja sahip olarak dönüşmesi. Yani vatandaş kendi yerinde, kendi binasını dönüştürdüğünde 
bir avantaj. Ben yeni yerleri imara açıp da onu oraya göndermeye teşvik ettiğimde yani kendi yeri 
bir başkalarına çok daha büyük bir rantla kalacak. Yani temeldeki bizim insanı önceleyen ve hakkını 
da kendi rantını da vatandaşa verebilecek bir anlayışımız var. Şimdi planlamayla ilgili yeni planların 
yapılması ayrı bir nokta. Bunlar oturulup konuşulur, konuşulmalı da. Ancak az önce eleştirdiğim 
nokta da; vatandaşın talebiyle Ankara’ya gidilip bir yere leke alınıp ve sonrasında da bunu bir 
hakmış gibi bir hak unsuru gibi bize dayatılarak “Hadi buraya uygun bir 1/25.000’lik 1/5000’lik 
yapın.” diretmesine karşıyız. Bu kent, burada seçilmiş Belediye Başkanları, Belediye Meclisleri 
tarafından yönetilmeli... (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve 
sözler.) Şuna geliyorum, bizim şu an mevzu bahis olan yerlerde de protokollere konu olan 
noktalarda da  Sayın Başkan’ım, 2007 yılında başlayan bir sürecin neticesinde şu an 
uyuşmazlıkların oluştuğunu söylüyoruz. Şimdi bu noktada da yine kendi iktidarlarında 2009 yılında 
Bütün Şehir Yasası, 2014 yılında Büyükşehir’le birlikte birçok noktada Büyükşehir’e yeni 
sorumluluklar ve yükümlülükler getirilmiş ve mevzi imarlar da bizim dönemimizde Cumhuriyet 
Halk Partisi İktidarında tanınmış haklar değil. Geçmiş 1980’li yıllardan gelme, yine geçen yıllarda 
geçen imar afları gibi vatandaşlara tanınan, belli yerlerde yamalı bohça gibi tanınan imar haklarıdır. 
Bunların tanınmasıyla ilgili bu bugün alınmış bir karar değil. 2009 ve 2014 yıllarında Büyükşehir 
yetkili kılındığından o günün Meclis’i yine Büyükşehir Meclisi’nde konuşulmuş ve bunların 
müktesep hak olarak tanınıp bu planlara işlenmesi kararlaştırılmış. Şimdi, o günden bugüne gelmiş 
bütün hakları ben planlara işlemişim, bugün gelenleri ben doğru bulmuyorum. Urla’daki mesele de 
bundan geliyor. 1984 yılında yapılmış bir planın işlenmesi bizden öncesinde, 2009 Bütün Şehir 
Yasasında o günün Meclisi’nde konuşulmuş. 2014’te Büyükşehir Yasasıyla birlikte dâhil olan 
ilçelerin hangi planlarının müktesep hak olacağı konuşulmuş ve o günden bugüne işlenmiş. Şimdi o 
günden bugüne süregelen anlayışı biz geleceğiz; “Falan kişiden geldi, holdingden geldi, şirketten 
geldi biz kabul etmiyoruz.” Tam bunu yaptığımızda zaten adamına göre davranmaktır. Biz bu 
noktada geçmiş, süregelen anlayışı sürdürmekte kararlıyız. Bunların gelmesiyle ilgili Başkan’ım, 
şunu söyleyeyim; 2007 yılında Bütün Şehir Yasası geçerken biz 1/25.000’lik planlarımızı 
yapıyoruz. 2009 yılında Bakanlık bizden sonra bize de yaptığımız 1/25.000’liğe bakarak bir 
1/100.000’lik plan hazırlıyor. Biz yine Bakanlıkla ters düşmemek noktasında kendi 1/25.000’lik 
planlarımızı revize ediyoruz 1/100.000’liğe uyuyoruz. Ancak mahkemeye giden süreçte 
1/25.000’lik planları iptal oluyor. 1/25.000’lik planlarımız iptal olduktan sonra biz 1/100.000’liğe 
yine uyabilecek şekilde ve bu kentin az önce bahsettiğim doğal yeşilliklerini koruyabilecek bilimsel 
yolları da gözeterek 2012 yılında bir 1/25.000’lik plan yapıyoruz bu kentle ilgili. 1/100.000’lik, 
Manisa-İzmir-Kütahya 1/100.000’liği ama biz İzmir’e 2012 yılında bütün İzmir’i kapsayan bir 
1/25.000’lik plan yapıyoruz. Parça, parça dava konusu olan yerler var, parçacıl olarak iptal olan 
yerler var, şu an çalışan yerler var. Bunlarda mahkeme kararı doğrultusunda iptal edilmiş. Mahkeme 
kararları doğrultusunda şu an revize edilerek yapılıyor. Kent geneline geldiğimizde; evet, burada 
arsa payını düşürmek için bir yol, yeni yerlere imarı açmak olabilir. Ancak biz bunu yaptığımızda az 
önce arkadaşların da dediği bizim de hemfikir olduğumuz kent yapı stokunun yenilenmesi ile ilgili, 
depremde daha dayanıklı yapıların oluşması ile ilgili, biz yeni yerleri imara açarsak buradaki eski 
yapı stoku yenilenmez. Çünkü bu insanlar gelip de kendi yerlerini yıkıp yüksek maliyetlerle 
yenisini yapacağına gidip imarı açılmış bir Urla’da herkes oturmak ister. Gidip de Güzelbahçe’de, 
Narlıdere’de yeni imar yerleri peşinde herkes gider Başkan’ım. Bizim temel önceliğimiz; kent 
merkezinde, eski yapı stoku az önce dediniz bitişik sekizler dokuzları yine biz getirmedik. Çıkma 
katlara imar aflarını biz getirmedik. Maalesef bir gerçeklikte bugün yüz yüzeyiz. Bu gerçeklikte 
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bizim yapmamız gereken; bu insanları yarın daha sağlıklı konutlarda yaşayabilmeleri için 
dönüşümü destekleyici adımlar atmak. Bunlardan bir tanesi işte kooperatifler, bir tanesi emsal 
artışları, bir tanesi bu hasarlı, orta hasarlı yerlere tanınan haklar, bir tanesi getirdiğimiz korunacak 
alanlar eski usulleri, eski mevzuatlardan kazandıkları hakları bir şekilde onları iade etmek ya da 
tutmak, yasallaştırmak. Bütün bunlar bu kentin dönüşümü noktasında Başkan’ım, bizim 
kolaylaştırıcı plan eliyle yaptığımız iyileştirmeler. Şimdi geliyorum dönüşüm noktasında illa plan, 
plan sadece 1/25.000’lik de bir yeri lekeye almakla olmuyor. Biz plan eliyle şu ana kadar yaklaşık 
3500 hektarlık alanda revizyon yaptık. Önümüze yakın zamanda gelecek 4.400 hektarlık 1/5000’lik 
ve 1/1000’lik revizyon planları var. Gerektiğinde buraların zaten 1/25.000’liğini de değiştiriyoruz. 
Gültepe'de gerektiğinde yaptık. Arkadaşlar, Bayraklı’da gerekti 1/25.000'lik, 1/5000'lik, 1/1000 
yaptık. Yani, yer yer Başkan’ım, 100 bin - 200 bin metrekare inşaat artışlarını öngören, biz revizyon 
planları yapıyoruz. Yani revizyon, bu kentin yenileşmesine yapı stokunun yenilenmesinde bana göre 
bir… Başlı başına bir planlama metodu ve biz bunları zaten yapıyoruz şu an gündemimizde de yine 
benzer durumlar var. Biz sürekli plan eliyle olabilecek şekilde vatandaşlarımıza bu en azından imar 
rantını bir avantaj olarak verip, dönüşümleri kendi yerlerinde yapabilecek şekilde zaten çalışıyoruz. 
Bizim Büyükşehir Belediyesi ile İlçe Belediyelerinin ortak çalıştıkları revizyon planları vardır. 
Urla’da, evet arkadaşlar daha önce geldi. Belli noktalarda itirazlarınız vardı düzeltilmesi kaydıyla 
reddettik, gönderdik. Oybirliğiyle gitti ilçesine. Şu an Urla Belediyesi, revizyon planı yapmakla 
ilgili onu engelleyen kimse yok. Yaparken Büyükşehir’e görüş de sorabilir. Ancak dediğim şekilde 
Başkan’ım, biz temelde yerinde dönüşümü önceleyen, destekleyen planları öncelikli yapıyoruz. 
Bizim yaklaşımız tamamıyla bundan kaynaklı Başkan’ım ve anlaşmazlığımız, uyuşmazlığımız da 
çok tabii olduğunu düşünüyorum. Teşekkür ediyorum, iyi akşamlar diliyorum. (7 dakika 4 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, teşekkür ediyorum. Sayın HIZAL Buyurun. 
ÖZGÜR HIZAL: Sayın Başkan, yerinde dönüşümde de başarılı olmadığınız ortada yani 
kooperatifle çözeceksiniz. 
SALONDAN: Bir tanesi o.   
ÖZGÜR HIZAL: Kooperatif… Kooperatif ve kentsel dönüşüm uzmanı bir arkadaşı da İl Başkanı 
yaptınız. Muhtemelen o size bu konuda gerekli desteği de verecek diye düşünüyorum.  
HÜSNÜ BOZTEPE:   Daire Başkanlığını da kapatsınlar o zaman… 
ÖZGÜR HIZAL: Bence Daire Başkanlığını da kapatın. İl Başkanınız bu konuda size destek verir. 
Şimdi şunu göstermek istiyorum Arkadaşlar. Nerede? Şurada. Evet, güzel. Şurayı görüyorsunuz 
değil mi? Herhalde görüyorsunuz. Şu kahverengi olanlar… Biraz zoom yaparsanız. Kahverengi 
olanlar ve sarı olan bölgeler yapılaşmış. Yahu burayı, burayı salonu değil…  Evet, bunlar yapılaşmış 
arkadaşlar. Bunların bir kısmı kaçak, mevzi imar planlarıyla yapılmış. zayiatlar %10 ya da hiç 
verilmemiş, hiç vermemişler. Zamanında yapmış, geçmiş, gitmiş, bu vatandaş beklemiş. “Ben 
kanuna uygun yapacağım.” demiş. “Devletime güveniyorum.” demiş ama siz çıkmışsınız şimdi 
diyorsunuz ki; “Yapamazsın.” Bunlar yapılmış. Daha da kötüsü, daha da ilginci; bugün kaçak 
yapıyorlar bakın, bugün kaçak yapılaşma var. Hobi Bahçesi adı altında tarım arazileri işgal ediliyor. 
Belediyelerin eli kolu çalışmıyor. Gidip yıkmıyorlar bile. Müdahale dâhi edilmiyor… (Salondan 
ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Şimdi arkadaşlar… Şimdi 
arkadaşlar… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Yık 
sen arkadaşım, yık.  İmar affı gelecek, sen devletsin yık, Belediyesin. Şimdi arkadaşlar, sen eğer 
burada, şuraları görmeden, şuraya yasal olan hakkını vermezsen o zaman sen kişiye göre plan 
yapmış olursun arkadaşlar. Kişiye göre yaparsın. Bunun eksik olan hususu ne? 1/100.000’lik plan 
var mı? Var, 1/25.000’lik plan var mı? Var…  
HAKAN YILDIZ: 1/5000’lik de var.   
ÖZGÜR HIZAL: 1/5000’lik de var… Var… 
HAKAN YILDIZ: Tadilat istiyor. 
ÖZGÜR HIZAL: Tadilat istiyor var, zayiat veriyor evet, dediğin gibi. Kurum görüşleri alınmış mı? 
Alınmış. Kurum görüşleri uygun mu? Uygun, evet. Sen şimdi neye göre buna imar hakkı 
vermiyorsun, neye göre vermiyorsun? Hangi bilimsel kritere göre vermiyorsun arkadaşım?  
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Hangi bilimsel 
kritere… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Bırak 
İmar Affını… Bana 1 tane bilimsel kriter göster şurada… (Salondan ses kayıtlarında 



 32 

anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Şimdi Arkadaşlar, siz çıkıp burada Bakanlık 
Odalarında plan yapılmasına itiraz ediyorsunuz. Ama Kemalpaşa Belediyesinin kendi ilçesi ile 
alakalı yapmış olduğu bir çalışmaya; “Sen yapamazsın bu işi, sen anlamazsın.” deyip planı iptal 
ediyorsun. Urla’ya diyorsun ki; “Sen anlamazsın bu işi.” iptal ediyorsun. Sen yap o zaman bütüncül 
planı. Şuraya mı hizmet götürmeyeceksiniz arkadaşlar? Buraya kadar getirmişsiniz, şuraya mı 
hizmet getirmeyeceksiniz? Buraya mı getirmeyeceksiniz? Sizin işiniz ne? Büyükşehir Belediyesinin 
işi ne? Büyükşehir Belediyesinin işi… Buraya mı hizmet götürmek olacak? Burası tarım arazisi 
arkadaşlar Seferihisar’da. Bir yıl içerisinde bu hale geldi burası… 
HÜSNÜ BOZTEPE: 1 yıl aynen. 
ÖZGÜR HIZAL: Bir yıl içerisinde geldi. Burası tarım arazisi. Hâlâ duruyor burası.  
İRFAN ÖNAL: İmar Affı çıkacak… 
ÖZGÜR HIZAL: Hâlâ duruyor burası. İmar affı falan yok git yık. 
HÜSNÜ BOZTEPE: 3 sene önce… 
ÖZGÜR HIZAL: Git yık… Geçen sene söyledim Seferihisar Belediyesi, sen de git yık haydi yık. 
Boşver imar affını falan. Nerede imar affı? Evet, Bornova gitti yıktı. Bornova Belediye Başkanımız 
burada mı? Örnek veriyorum. Şimdi siz çıkıp, burada; “Biz bilimsel kriterlere göre hareket 
ediyoruz… Bilime göre hareket ediyoruz…” (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Göstermekten ben yoruldum artık Hüsnü 
Ağabey. Dolayısıyla siz bilime göre falan hareket etmiyorsunuz. Kriterleriniz bilimsel falan değil. 
Kişiye özel, Kuruma özel, Belediyesine özel plan yapıyorsunuz arkadaşlar. Teşekkür ediyorum ve 
bu planda… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ:  Peki. 
 ÖZGÜR HIZAL: Bu planda da yanlış yapıyorsunuz… (4 dakika 6 saniye) (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ:  Sayın Grup Başkan Vekilim söz istiyor arkadaşlar. Söz 
vereceğim oylayacağım. Sayın AYDIN buyurun. 
MURAT AYDIN: Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyeleri hepinizi saygıyla selamlıyorum yeniden. 
Özür dilerim. Yani tartışmayı ben yine de sakin ve bilimin ışığında yapmaya çalışacağım, devam 
edeceğim buna. Arkadaşlar her birisi farklı bir değerlendirme yaptılar bunlara ilişkin de birkaç 
cevap vermek isterim. Şimdi depreme dayanıklı olmayan şehrin dönüşmesi lazım deprem bilimsel 
bir gerçek değil mi? Evet. Bu şehir 30 Ekim’de deprem geçirdi orayı afet bölgesi ilan etmeyen 
kendileri.  
ÖZGÜR HIZAL: Afet bölgesi ilan edilmez. 
MURAT AYDIN: Depremzedelere… 
ÖZGÜR HIZAL: Senin mevzuattan da haberin yok Sayın AYDIN, gözünü seveyim afet bölgesi 
diye bir şey yok. Yapma Allah aşkına. Bari sen yapma bunu… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
MURAT AYDIN: Deprem bölgesindeki insanlara, deprem bölgesindeki insanların…(Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Ben… (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) İzin ver konuşayım sonra sen 
cevap verirsin… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
ÖZGÜR HIZAL: Tamam cevap vereyim, tamam cevap vereyim… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın… 
MURAT AYDIN: (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
Bir saattir dinliyorum sizi…(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler 
ve sözler.) cevap… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve 
sözler.) Cevap vermeyeceksiniz çünkü onu sonra konuşacaksınız. 50 kere söyleyin, aynı şeyi 
söyleyin… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın AYDIN buyurun. 
ÖZGÜR HIZAL: Yahu mevzuat bile…Sayın AYDIN. 
MURAT AYDIN:  Şimdi ben az sonra Hakan Bey’e İnsan Hakları Hukuku anlatacağım… 
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Az sonra İnsan 
Hakları Hukuku anlatacağım ama bu kelimeleri kullanmayacağım… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Söyleyeceğim işte var olduğunu söyleyeceğim 
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ama kabul etmeyeceksin… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve 
sözler.) Yani dönüp dönüp burada sit alanının tam ortasında lafını söylemeye devam ediyorsunuz. 
Tam ortasında olmadığını 50 kere söyledik krokide de görüyorsunuz. Buna rağmen burada 
söylüyorsanız bunun adı mugalâtadır… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Mugalâtadır… 
ÖZGÜR HIZAL: Senin de adın… 
MURAT AYDIN: …  (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve 
sözler.)  Mugalâtadır, bunun adı… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan 
sesler ve sözler.)  Siz sabaha kadar söyleyin… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Ortasındadır kenarındadır diye. Ne hukuk 
biliyorsunuz ne bilimden anlıyorsunuz ne başka bir şey… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Sabaha kadar söyleyin istediniz kadar. Değerli 
Başkan, burada tartıştığımız konu çok açık ve net bu tartışmayı… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Bu tartışmayı gayet de açık şekilde yapıyoruz… 
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)   
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Buyurun, buyurun. Daha çok maddemiz var buyurun… 
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)   
HÜSNÜ BOZTEPE: Biz konuşmuyoruz yahu… 
ÖZGÜR HIZAL: Kendi aralarında… 
HÜSNÜ BOZTEPE: Biz konuşmuyoruz. Arka sıradaki CHP’liler konuşuyor.  
MURAT AYDIN: Sayın Başkan’ım, buradaki tartışmayı doğru zeminde yapıyoruz aslında. Bazen 
arkadaşlarımız bazı konuları bir siyasi tartışmanın ötesinde filan olduğunu düşünüyor bu tam siyasi 
tartışma ve Cumhuriyet Halk Partisi ile Adalet ve Kalkınma Partisinin arasındaki farkın açıkça 
göründüğü turnusol kâğıdı. Beyefendiler beton seviyorlar, beyefendiler rant seviyorlar, beyefendiler 
tarlaları, arazileri, su kaynaklarının dibini imara açarak; bu şehrin büyümesini ve bu şekilde rant 
alanlarının oluşturulmasını istiyorlar. Biz buna karşı çıkıyoruz. Bu açık bir tartışma. Başka bir şey 
söyleyeyim şimdi diyor ki arkadaşım; “Efendim burada rant yarat Belediyeye gelir elde et, sonra da 
bu gelirle yatırım yap.” İşte AK Parti zihniyeti bu zaten. Bunu tartışıyoruz zaten, bunu tartışıyoruz 
zaten. Çünkü beyefendilerin sürdürülebilir gelişmeden, gelişme diye bir kavramdan haberleri yok. 
O yüzden bilimin ışığından, bilimin ışığından yararlanmak konusunda bu kadar görmezden 
geldikleri şey bu… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
Başka, bilimsellikten uzak, plansız bir şehir. Yahu 3 bin 390 hektar yani 33 milyon 900 bin 
metrekare planlama yaptık bu şehirde ve 4 bin 400 hektar yani 44 milyon metrekare planlamaya 
devam ediyoruz ya. Şimdi bunu bilmiyor mu arkadaşlar? Biliyorlar, çünkü ayda 10 toplantı İmar 
Komisyonunda beraber çalışıyoruz… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 10 toplantı birlikte çalışıyoruz. Başka, şimdi 
Sayın Sözcü diyor ki; “Mülkiyet olan yerde imar vermek insan hakkıdır.” Pes, pes ya pes… 
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)   
HAKAN YILDIZ: Tarım da olsa ver, yeşil ver… 
MURAT AYDIN: Bak pes, pes.  
HAKAN YILDIZ: Tarımsal ver… “Tarım” de, “Sit” de, yine ver. 
MURAT AYDIN: “Mülkiyet hakkı olan yerde imar hakkı vermek bir insan hakkıdır.” sözünü 
söylemek için cehalet ötesi bilgiye sahip olmak gerekir… 
HAKAN YILDIZ: 1/25.000’lik… 
MURAT AYDIN: Cehalet ötesi bilgiye sahip olmak gerekir.  
HAKAN YILDIZ: Ben seninle sabaha kadar tartışırım. Sen kendi işine bak. 
MURAT AYDIN: Burada onu ondan sonra ondan sonra… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Arkadaşlar… 
HAKAN YILDIZ: İfadeni düzgün kullan… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Arkadaşlar… 
HAKAN YILDIZ: Benim kullandığım ifade çok açık ve net söz istiyorum Sayın Başkan. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın Sözcü sözüne devam ediyor. 
HAKAN YILDIZ: Düzgün ve kibarca bir şey söyledim. 
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MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın Sözcü… 
MURAT AYDIN: Benim konuşmama izin verecek misin, vermeyecek misin? (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın AYDIN, Sayın AYDIN…  
MURAT AYDIN: Verecek misin, vermeyecek misin? 
HAKAN YILDIZ: Buyur devam et. 
MURAT AYDIN: Tamam. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın AYDIN, Sayın YILDIZ. Arkadaşlar burada sözü... 
MURAT AYDIN: Arkadaş dönüp dönüp…  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Arkadaşlar… 
MURAT AYDIN: Dönüp dönüp burada… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Arkadaşlar, burada söz verip vermemek Başkanın yetkisinde olan 
bir şeydir. Devam ettirse de… Lütfen… 
MURAT AYDIN: Bir saattir burada bunu yapıyorsunuz… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın AYDIN devam buyurun. Tamam, Hüsnü Bey.  
MURAT AYDIN: Peki kibarlık sizde, kabalık bende kalsın.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Buyurun, buyurun.  
MURAT AYDIN: Şimdi arkadaşlar diyor ki; “Bilim ve veriler ışığında konuşuyoruz. Avrupa İnsan 
Hakları Mahkemesi Kararları bunu söylüyor.” Bir tane bunu söyleyen Avrupa İnsan Hakları 
Mahkemesi kararı getirin ben size buradan özür dileyeceğim. 
HAKAN YILDIZ: Getireceğim geleceğim… 
MURAT AYDIN: Bir tane… Diyeceksiniz ki; “Adamın mülkiyeti ne olursa olsun ona imar hakkı 
vermek zorundasın.” öyle mi?  
HÜSNÜ BOZTEPE: Öyle değil.  
MURAT AYDIN: Öyle değil.  
SALONDAN: Öyle değil mi? 
MURAT AYDIN: Öyle dedi, dediğini yazdım buraya. “Mülkiyet hakkı, mülkiyet olan yerde imar 
vermek insan hakkıdır.” dedi. Yazdım buraya sözünü. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Kayıtlarda da var zaten Sayın AYDIN. Buyurun. (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)  
ÖZGÜR HIZAL: Yeni bir hukuki tartışma… 
MURAT AYDIN: Tamam, açarız şimdi tartışmaları birbirinin içine katıp, bir önceki maddedeki bir 
şeyi buraya getirip, öbürünü buraya ekleyip önümüze koymasınlar. Yahu bu insanların aklıyla alay 
etmek olur. Yani burada kendi aralarında bu muhabbeti yaparak, bir konuşmacıyı dinlemeyle ilgili 
saygı bile göstermeyerek, konuşup, bizim burada bu tartışmayı yapmamıza izin vermemelerini 
anlayamıyorum. Bak burada ciddi, önemli bir tartışma yapıyoruz. Bu şehir için önemli bir sorunu 
konuşuyoruz. Farklı bakış açılarımızı dile getirmeye çalışıyoruz ama rica ederim insanların aklıyla 
alay etmeyin. İnsanların aklının getirdiği şeyleri, bize aklın söylediği şeyleri ortaya koymayın. 
Bakın nasıl koyuyorlar? Protokolü okudu. “Vereyim de oku.” diyor. Sayın Sözcü, ben Grup Başkan 
Vekiliyim o protokolü 50 kere okudum, o protokolü 50 kere okudum. Ve sizin de şimdi okuduğunuz 
gibi diyor ki protokol aynen kendisi okuduğu için söylüyorum. “1/100.000’lik planlarla, 
1/25.000’lerin arasındaki uyum sorunlarını çözelim.” diye yapıldı. 1/100.000’de olan her şeyi 
hemen 1/25.000’e açın diye bir protokol yok orada. Şimdi birbirini niye iç içe getiriyoruz? Neden 
aklımızla alay ediyorsunuz? Neden aklımızla alay ediyorsunuz? İzmir Büyükşehir Belediyesi, 
Allah’tan İzmir Büyükşehir Belediyesi var. Yine kendileri söyledi 100 küsur noktaya itiraz etti ve 
Bakanlık düzeltti. Çünkü arkadaşlarımız, Bürokrasimiz bununla ilgili milim milim çalışma 
yapıyorlar. İnsan bu çalışmaya birazcık hürmet gösterir. Başka bir şey söyleyeyim. Şimdi Sayın 
BOZTEPE, Odanın yazısını gösteriyor. Teşekkür ederim. Nihayet arkadaşlar Odaların değerli 
olduğunu, önemli olduğunu kavradılar çok şükür. 
ÖZGÜR HIZAL: İyi bir şey söyledi. 
MURAT AYDIN: İyi bir şey söyledi gerçekten… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Evet. 
MURAT AYDIN: Çünkü biz diyoruz ki baştan beri arkadaşlar burada Odalarla ilgili 1000 tane laf 
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söylediklerinde dedik ki; “Bizim aleyhimize de söz söyleseler bizim kabullenmediğimiz fikirler ileri 
de sürseler Odalarımız kıymetlidir.” Çünkü onlar meslek mensuplarının bir araya geldiği Kamu 
Kurumu niteliğindeki meslek kuruluşlarıdır. Aleyhimize de olsalar, lehimize de olsalar onları 
dinlemek gerekir… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve 
sözler.) Onları konuşmak gerekir diye söylüyorum. Söylediği şey ne? Yazdığı şey ne? Okuduğu şey 
ne? Bakın yine aklınızla alay ederek… İzmir Büyükşehir Belediyesi bahsedilen yerdeki planda sit 
alanı olan 1 Derece Sit Alanı olan yer 3’e düşürüldüğünde mutlaka imara verilmelidir demedi ki. 
Demedi ki, demedi ki… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve 
sözler.) Dedik ki; “Burası 3. dereceye düşürülmeden önce bir plan vardı, 1 dereceye çıkarılmadan 
önce bir plan vardı, 1 dereceye çıkarıldığı için bu plan yapılamadı, kesildi.” Şimdi mademki 3 
dereceye düştük Koruma Kurulu tarafından. Biz, bu planla ilgili yapılmayan planla ilgili duruma 
geçiyoruz. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Daha önce neredeydiniz? 
MURAT AYDIN: Buradaki mesele bu… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Şimdi bunu söyleyin buradan laf atarak bu 
tartışmayı İzmir Büyükşehir Belediyesine böyle laf atarak sürdürün bu tartışmayı… (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Sürdürün, sürdürün efendim… 
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) İstediğiniz kadar 
laf atmayı sürdürün; ama gerçeği örtemezsiniz… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Bilimin ışığını örtemezsiniz, bilimin ışığını 
örtemezsiniz. Bilimden bu kadar uzaklaşıp gözünüzü sadece ranta dikmişseniz gözünüzü betona 
dikmişseniz “Her yeri imara açın, rant elde edin, bu şehri yayın istediğiniz kadar.” derseniz o zaman 
biz yine de döner olabildiğince bilimin ışığında kalmaya çalışarak bu sözleri size söyleriz… 
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Şimdi bunu 
söyledikten sonraki tartışmayı başka bir yere getirmeye anlamı yok. Son iki şey söyleyeyim 
bitireyim. Şimdi dönüp dönüp; “kişiye özel plan yapıyorsunuz.” Sayın Başkan’ım, bu memleketteki 
kişiye özel kanunlar çıkaranlar biz değiliz. Bu memlekette mahkemelerin iptal ettiği hukuki 
durumları hukukileştirmek için kanun çıkaranlar da biz değiliz. Devlet İhale Kanununu 200 küsur 
defa değiştiren de biz değiliz. Kamu İhale Kurulu’nun kararına karşı kanun çıkarıp kişiye özel 
düzenleme yapan, kişiye özel gece kararnamesi çıkaran, ya bu ülkenin Cumhurbaşkanı, 
Bornova’nın bir mahallesindeki yerle ilgili karar çıkarıyor bir gecede. Kişiye özel mi? Şimdi kişiye 
özelliği anlatırım burada yüzlerce örneğini sayarım burada, sayarım... O zaman bu tartışmayı başka 
yere götürürüz.  Şunu anlatmaya çalışıyorum, bizim burada yaptığımız şey açık, net. Şimdi diyor ki 
arkadaşımız son şunu söyleyip bitireyim. Diyor ki arkadaşımız; “Bunlar bu imarı neden 
reddettiğimize bir tane sebep söyleyin.” İşte Hakan Bey kendi söyledi; “3 sebepten birine 
katılıyorum.” dedi. Bir tane sebep varmış demek ki. Teşekkür ederim.  (10 dakika 20 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki Değerli Arkadaşlar. (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Değerli Arkadaşlar oylayacağım, zaten öyle 
söyledim… 
HAKAN YILDIZ: Söz hakkı istiyorum.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: 4. Maddede… Arkadaşlar bakın, ilk 8 maddenin oyçokluğu hepsi 
imarla ilgili, imarla ilgili… Döneceğiz döneceğiz aynı şeyleri konuşacağız. Döneceğiz döneceğiz 
aynı şeyleri konuşmaya devam edeceğiz. Tabii ki orada… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Tabii ki orada, tabii ki orada… Başka yerlere de 
gidecek tartışma. Zaten zamanımız var. Meclis bunun için var zaten. Ama her maddeyi görüşelim, 
geçelim. Şu maddeyi… 3 no’lu Komisyon Raporundayız değil mi? Bak yine şaşırdık. 3’tü, 3 no’lu 
Komisyon Raporunu oylayacağım zaten öyle söylemiştim. 4 no’lu Komisyon Raporunda yine 
tartışacağız. Söz isteyene sözlerini vereceğim zaten sıkıntı yok. Sanıyorum zaten yeteri kadar da söz 
almak isteyen arkadaşımız olacak. 3 no’lu Komisyon Raporunu Komisyonlardan geldiği şekilde 
kabulünü Meclisimizin oylarına sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul 
edilmiştir. 4? Buyurun. 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Başkan’ım, 4 ve 5 Komisyonlardan gelmiş ancak Grup Başkan 
Vekilimizin bir önerisi olacak. Öncelikle onu bir görüşelim. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Buyurun. 
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MURAT AYDIN: Sayın Başkan’ım, Değerli Meclis Üyeleri 4. ve 5. madde Kınık Belediyesinden 
gelen 1/1000'lik ve 1/5000'likle ilgili planla değişiklikleri. Bu planlarla ilgili önemli bir hukuki ve 
teknik tartışma yapmak zorunda kaldık bir ön mesele olarak. Sayın HIZAL’da biliyor bu tartışmayı. 
1/500’lük planda… Çünkü burası koruma amaçlı… Kentsel koruma amaçlı bir plan olduğu için bir 
alt plan olan 1/500'lükle ilgili Meclis Kararı’nda bir hüküm bulunmadığını tespit ettik ve biz bu 
nedenle reddi gerektiğini düşündük. Ancak, İlçe Belediyesi bunu bu eksikliği hızlıca 
tamamlayabileceğini dile getirdiği için biz bu iki Önergenin Komisyonuna iadesini talep ediyoruz. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar, imarla ilgili… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)  Onu söyleyeceğim… Bakın, 4 no’lu Komisyon 
Raporu ve 5 no’lu Komisyon Raporu diyorsunuz değil mi? 
MURAT AYDIN: Evet. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: 4 no’lu Komisyon Raporu ve 5 no’lu Komisyon Raporu ile ilgili 
bir öneri geldi. Eğer burada… İmar’la ilgili maddelerimiz bitiyor onu söyleyeyim. Diğer madde… 
İZSU konuşulurken İmar’ı konuşursanız ben Başkan olarak ona izin vermem. Dolayısıyla… 
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
ÖZGÜR HIZAL: O zaman şimdi söyleyelim. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: İşte onu diyorum Allah aşkına, Allah Allah ya bir müsaade 
buyurun arkadaşlar. Diyorum ki; İmar’la ilgili şeyde… Evet, iyi bir öneri geldi bu maddelerde 
bitirelim bu işi ondan sonra diğer maddelerde tekrar İmar’a dönmeyeceğim diyorum. Söylediğim 
budur. Evet, bununla ilgili olarak söz almak isteyenler kimler? Erhan Bey istemişti… (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Erhan Bey’e bir söz… Erhan Bey 
buyurun… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
ERHAN ÇALIŞKAN: Sayın Başkan’ım, Değerli Meclis Üyesi Arkadaşlarım şimdi, ben kimin 
yani kişiselleştirilmiş tartışmalardan hoşlanmadığımı daha önce de söylemiştim. Çünkü kişisel 
yorumlar ya da aynı şeyi okuyup farklı şey anlamak insandan insana gayet doğaldır, değişebilir. Bu 
insanların cehaletini ya da başka bir şeyi göstermez. Bir anlayış şeklidir. İkincisi; şimdi Sayın 
Başkan dedi ki Murat Bey; “Biz büyük bir alanı planlıyoruz.” metrekarelerini de verdi. Şimdi bakın 
tüm planlamayı yapmadığınızda meydana gelen bir başka bir sonucu söylüyorum. Şimdi ne oluyor 
biliyor musunuz Değerli Arkadaşlar? Bir arazi düşünün, kenti çevreliyor. Planı yapsanız, plan 
geçtiği için şu anki arsanın sahibi olan pek çok orta gelirli, dar gelirli insan bu planın getireceği 
değer artışından faydalanacak. Ama bu planı yapmadığınız ya da geç yaptığınız için ne 
yaratıyorsunuz? Zaten ranta dönüşüp, toplumun içinde ekonomik seviyesi yükselen insanların 
diğerlerini de ucuza almasına sebep oluyorsunuz.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Doğru. Sayın ÇALIŞKAN bunları konuştuk zaten. 
ERHAN ÇALIŞKAN: O zaman… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Yani. 
ERHAN ÇALIŞKAN: Şimdi bunları konuştuk ama. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Evet. 
ERHAN ÇALIŞKAN: Bunun sonucu bu. O zaman onunla ilgili. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Tamam. 
ERHAN ÇALIŞKAN: Ne yapmak istediğinizle ilgili hiçbir şey söylemiyorsunuz. Yani Sayın 
Başkan diyor ki; “Şu kadar metrekare.” Yahu bu kentin toplamı ne kadar? Bu kentin büyüklüğü şu 
kadar dönüm, şu kadar bin metrekare. “Biz bunun… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki.  
ERHAN ÇALIŞKAN: %15'ini planladık ya da %20'sini planladık.” demiyorsunuz. Ama bize ne 
diyorsunuz? “Şu kadar bin dönüm yer planladık.” Diyorsunuz, bu birincisi. İkincisi; gecekondularla 
ilgili. Bakın, afla ilgili… “Af çıkarıyorsunuz.” diyorsunuz. (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Evet, buyurun şey devam etsin Sayın AYDIN. Buyurun Erhan 
Bey toparlayın lütfen.  
ERHAN ÇALIŞKAN: Sayın Başkan’ım… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar, Değerli Arkadaşlar bir dakika.  
ERHAN ÇALIŞKAN: Bitireyim Başkan’ım, hiç konuşmayın… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Bitir o zaman.  
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ERHAN ÇALIŞKAN: Ben bitireyim… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Tamam bitir bitir.  
ERHAN ÇALIŞKAN: Siz sonra kapatın.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Tamam buyurun bitirin buyurun bitirin.  
ERHAN ÇALIŞKAN: Şey dağılmasın. Ben bundan sonra konuşmadan önce neyi konuşup 
konuşmayacağımı Murat Bey ile teati edeceğim… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Erhan Bey lütfen, Erhan Bey. 
ERHAN ÇALIŞKAN: O uygun görüyorsa konuşacağım. Teşekkür ediyorum. (2 dakika 35 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Evet… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Sayın AYDIN, Sayın AYDIN. 
MURAT AYDIN: Benimle teati etmesini falan beklemiyorum. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın AYDIN Sayın AYDIN lütfen.  
MURAT AYDIN:  Biz biz gündem dışı konuşma… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar... 
MURAT AYDIN: Bununla ilgili 2 Önerge var, Sayın Hatip bununla ilgili konuşacaksa konuşsun 
diye…  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar, Sayın AYDIN, Sayın AYDIN… Ben şöyle bir 
şekilde bir açıklama yaptım dikkat ederseniz. İmar’la ilgili mevzuları, İmar’la… Değerli 
Arkadaşlar… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
Dedim ki; bakın İmar’la ilgili mevzular bitiyor 4 no’lu Komisyon Raporu, 5 no’lu Komisyon 
Raporu… Şu olabilirdi; 4 no’lu Komisyon Raporu, 5 no’lu Komisyon Raporu İmar’la ilgili 3 
madde içinde 3 madde içinde birbirleriyle ilişkili olmadığı halde birbirleriyle ilişkilendirilerek ve 
hatta ülkenin genel sorunlarına da giderek bir sürü şey konuşuldu. 4 no’lu Komisyon Raporu, 5 
no’lu Komisyon Raporu ile ilgili ben dedim ki Meclis’i yöneten kişi olarak dedim “Burada bitirin 
bu tartışmaları çünkü bir sonraki İZSU maddesinde bunları yaparsanız size söz vermeyeceğim.” 
dedim. Buna istinaden Erhan Bey zaten söz istiyordu. “İlk 5 Komisyon Raporunu zaten beraber 
toplu olarak görüşelim.” diye söylemiştim. Dolayısıyla bitirsinler, bitirsinler. Ondan sonra da eğer 6 
no’lu Komisyon Raporunda İmar’la ilgili bir şey konuşulursa ben hiçbir kimseye burada söz 
vermeyeceğim. Bunu da açık açık söylüyorum. Buyurun Erhan Bey toparlayın bitirin. 
ERHAN ÇALIŞKAN: Sayın Başkan’ım, teşekkür ediyorum ben nezaketinize ama ben bundan 
sonra dediğim gibi Murat bey ile teati ederek konuşacağım. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Yok böyle bir usul yok ama böyle bir şey yapmayın, gerek yok. 
Şimdi cevap hakkı doğuyor. Haklı olarak Grup Başkan Vekilimiz de buna cevap verecektir. Evet, 
buyurun Sayın ŞAHİN. (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve 
sözler.) Sayın ŞAHİN’e söz verdim. 
SALAHATTİN ŞAHİN: Sayın Başkan’ım, Sayın Meclis evet, siz yerinde dönüşümü önceleyerek 
kent merkezindeki yoğunluğu arttırıyorsunuz. Sonra çıkıp; “Yeterli yeşil alan yok, Buca Cezaevini 
yeşil alan yapalım.” diyorsunuz. Mevcut nüfusu kent merkezi dışına taşıyarak ve yeni plan yaparak 
kent merkezinde bu donatı alanlarını arttırabilirsiniz. Ama maalesef zaten yoğun olan kent 
merkezindeki yoğunluğun daha da artmasına sebep oluyorsunuz. Evet, bu durumların sebebi hep 
plansızlık. Gecekondunun ve bu hobi bahçelerinin hepsinin nedeni plansızlık. Bütüncül imar 
planları yapılmış olsa bunların hiçbirisi olmaz efendim. Teşekkür ederim. (50 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın ŞAHİN, çok teşekkür ederim. Buyurun Sayın BOZTEPE. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Başkan’ım, ben tam 12 saniye konuşacağım. Cumhuriyet Halk Partisi Grup 
Başkan Vekili Sayın Murat AYDIN’a Kınık’taki görüşüyle ilgili kendisine çok teşekkür ediyoruz. 
Bu konuda Belediye Başkanımız da muhakkak kendisini arayıp teşekkür edecektir. Gerçekten de 
hemen hızlı bir şekilde Kınık Belediyesi Meclis’i toplanacak ki alınmaması gerekiyor ama biz gene 
de tamamlayalım diye Murat Bey’in de söylediği gibi hemen alıp yollayacağız. Bu konuda hem 
Cumhuriyet Halk Partisine, Cumhuriyet Halk Partisi Meclis Üyelerine, İYİ Parti’ye teşekkür 
ediyoruz. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, teşekkür ederim. Sayın SEVİNÇ buyurun efendim… 
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Hayır, söz verdim. 
KEMAL SEVİNÇ: Sayın Başkan’ım, bu konular üzerinde gerekli düşüncelerini arkadaşlarım dile 
getirdi. 4 ve 5. maddeyi oylayalım, Yeterlilik Önergesi veriyorum. 
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MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, Değerli Arkadaşlar… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Sayın İYİ Parti Grup Başkan Vekili 
arkadaşımızın Yeterlilik Önergesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? (Salondan 
ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
HAKAN YILDIZ: Söz hakkı vereceksiniz Sayın Başkan’ım.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Hayır, Yeterlilik Önergesi… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Dilek Temennide konuşur… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Dilek Temennide, Dilek Temennide… (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Arkadaşlar oyluyorum, 
oyluyorum bakın yapmayın artık lütfen Allah aşkına. Şu Meclis’i bitirelim… (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)  
HAKAN YILDIZ: Söz vereceğim dediniz iradeniz olsun Sayın Başkan. (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Tamam, Dilek Temennilerde devam edersiniz. (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
HAKAN YILDIZ: Hayır mesele üzerine konuşacağım.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Hayır, Değerli Arkadaşlar… 
HAKAN YILDIZ: Olabilir mi böyle bir şey? 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar, Yeterlilik Önergesi… Sayın İYİ Parti Grup 
Başkan Vekili tarafından Yeterlilik Önergesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? 
Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 4? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 4 ve 5… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: 4 no’lu Komisyon Raporu ve 5 no’lu Komisyon Raporu 
oyçokluğu diyorum arkadaşlar… 
GAMZE GÜL ÇAMUR: İadesini oyluyoruz. 
KEMAL SEVİNÇ: Komisyona… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: İadesini oylamadım arkadaşlar yeterlilik önergesini oyladım.  
GAMZE GÜL ÇAMUR: Yeterliliği oyladı. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Allah aşkına ne olur lütfen.  Yani, 4 yıllık bir tecrübeyle bunu 
burada yapıyoruz. 4 ve 5 no’lu Komisyon Raporlarını, Meclisimizin oylarınıza sunuyorum; kabul 
edenler, etmeyenler?   
GAMZE GÜL ÇAMUR: Komisyonuna. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın… Sayın AYDIN’ın söylediği şekilde 4 ve 5 no’lu 
Komisyon Raporlarının Komisyonuna iadesini oylarına sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? 
Oybirliği ile kabul edilmiştir. Teşekkür ederim, 6? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Başkan’ım, 6… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: 6 no’lu Komisyon Raporuna geçtik. 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Hukuk Komisyonundan oyçokluğu ile gelmiş, geldiği şekliyle oylansın.   
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Evet, Değerli Arkadaşlar 6 no’lu Komisyon Raporu İZSU ile 
ilgili maddedir. 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Salahattin Bey’in Önergesi. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Salahattin Bey’in Önergesidir, biliyorum biliyorum… Söz alacak 
kendisi zaten istedi vereceğim. Dediğim gibi başka bir Gündem, Meclis Gündemi’ne geçtik eğer 
Gündem Dışı bir konuşma yapacak arkadaşımız da varsa Gündem Dışı maddelerde herkese 
istedikleri kadar söz vereceğim. Her arkadaşıma verdiğim hakkı kadar vereceğim. İstediği kadar 
demeyeyim. Söz vereceğim orada da devam ederiz arkadaşlar. Çünkü zamanımız var burası Meclis 
ve acelemizi gerektiren bir konu yok. Hiçbir şey cevapsız kalmaz o açıdan rica ederim ne olur 
yardımcı olun. Evet, Sayın ŞAHİN.   
SALAHATTİN ŞAHİN: Sayın Başkan’ım, Sayın Meclis… Efendim, evet vermiş olduğum bir 
Önerge. Önerge, İZSU teşkilat yapısındaki değişikliklere ilave olarak Yağmur Suyu Hasadı Daire 
Başkanlığı kurulması. Evet, yine İzmir Körfezi Daire Başkanlığı kurulması amacıyla… Evet, 
verdiğim Önergem ret edilmiş. Esasında Yasaya uygun değil diye. 2560 sayılı Kanun kapsamında 
görev yapan idaremizin etkin ve verimli bir şekilde yürütülmesi amacıyla yapılan teşkilat 



 39 

yapılanmasındaki değişikliğe ilave olarak biz bu, ben bu Önergeyi verdim efendim. Bu Önerge; 
esasında İZSU’muza, Büyükşehirimize gerekli olduğu için bu Önergeyi verdim. Bir çalışma yaptık 
yani Milliyetçi Hareket Partisi, AK Parti ve Cumhur İttifakı olarak ben verdim bu Önergemi. Ret 
oldu oyçokluğuyla. Bu Önergenin hayata geçirilmesini isterdim ama ret oldu ama eğer mümkünse 
bu tekrar değerlendirilebilir mi biraz önceki maddeler gibi Komisyona havale edilip Sayın 
Başkan’ım? Evet, teşekkür ederim. (1 dakika 20 saniye)  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Evet, peki Sayın ŞAHİN teşekkür ederim. Hem Önergeniz için 
hem de Yasanın, Komisyon Raporunda da belirtildiği gibi gerçekten de bazen istediğimiz Daire 
Başkanlığını kurma konusunda Bakanlığın uyguladığı Yönetmelik ve Tamimlere uymak 
mecburiyetindeyiz. Bununla ilgili başkaca söz almak isteyen var mı? Yoksa, yoksa oyluyorum. 6 
no’lu Komisyon Raporunu Komisyonlardan geldiği şekliyle kabulünü oylarınıza sunuyorum; 
kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 7? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Başkan’ım, 7. madde de Komisyonlardan oyçokluğu ile gelmiş, geldiği 
şekliyle oylansın. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Başkaca bir görüş var mıdır? Erhan Bey buyurun.  
ERHAN ÇALIŞKAN: Sayın Başkan, Değerli Arkadaşlar, bu bir sermaye azaltımı ve sermaye 
artırımı kararıdır. Biz tabii ki sermaye artırımı yapıp, yükümlülüklerini yerine getirmesine karşı 
çıkmayız. Ama karşı çıkmamızın sebebi nedir? Şirketlerdeki yönetim anlayışına itiraz ediyoruz. 
Çünkü daha önce de anlatmıştım, geçen sene de bunun örneklerini verdim. Çalışan personel sayısı 
olsun, işletme anlayışı olsun. Bakın, 31 tane fuar gerçekleştiriyor bizim İZFAŞ’ımız. 31 fuarın 21 
tanesi ortaklı fuar, 10 tanesini kendi gerçekleştiriyor. Şimdi bu 21 fuarın içerisinde de 10 fuar 
sanırım kâr paylaşımıyla, diğer 11 fuarı da kiraya veriyor. Hâlbuki bu işleri diğerleri gibi şimdi fuar 
sistemini anlamayınca niye itiraz ettiğimizi anlamak zor oluyor. Bakın fuara katıldığında firmalar, 
biliyorsunuz Ticaret Bakanlığı destek sağlıyor. Sağladığı desteklerde de çok ciddi rakamlar ödüyor 
fuarlar için. Şimdi ne yapıyorsunuz? Firmalar, kiralıyorlar bizim İZFAŞ’tan reyonları. Kiraladıkları 
yerleri de firmalara satıyorlar. Firmalar da bunun parasını devletten alıyorlar. Şimdi devletten aldığı 
kirayla, bizim kiraladığımızın arasındaki farkı geçen sene anlatmıştım. Bu sene de aynı şeyler 
devam ediyor. Bizim bu konudaki itirazımızın sebebi bu. Biz umuyoruz inşallah böyle bir şey olur. 
İZFAŞ zarar… Biz İZFAŞ kâr etsin… Kamu Kurumlarının kâr etmesini zaten beklemiyoruz. Ama 
kendi giderini karşılaması kadar normal bir şey yok. Ve bu çok kolay biçimde karşılanabilir. 
Umarım bu değişiklikler yapılır ve uygulamaya alınır. Konuyu uzatmak istemediğim için burada 
kesiyorum. Teşekkür ederim. (2 dakika 15 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, çok teşekkür ediyorum. Başkaca… Evet, buyurun Sayın 
KÖKLÜ. Sayın KÖKLÜ söz istiyor arkadaşlar, Plan ve Bütçe Komisyon Üyemiz. 
BÜLENT KÖKLÜ: Ses geliyor mu? Değerli Başkan’ım, Değerli Meclis Üyeleri, Erhan Bey, 
açıklaması gayet yerinde. Bunu bir şey gibi görelim, öneri gibi görelim. Ama ben teknik anlamda 
niçin İZFAŞ’ın yani İzmir Fuar A.Ş’nin ve Belediyemizin iştiraki olan şirketimizin neden sermaye 
artırımı yaptığını ve usulle ilgili birkaç açıklama yapmak istiyorum. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Buyurun. 
BÜLENT KÖKLÜ: İzin verirseniz. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Tabii ki. 
BÜLENT KÖKLÜ: Şimdi 212 milyar lira sermaye artışı, yani 212 milyar liraya çıkartılacak bir 
sermaye artışı var. Bu sermaye artışı geçmiş yıl zararlarından 35 milyon mahsubu ve 40 milyon 
TL’lik artışla gerçekleştirilecek. Bu konuda 6102 sayılı bizim Türk Ticaret Kanunumuzun 
mevzuatına uygundur. Yani 376, 473 ve 474. maddesinin 2. fıkraları ve bağlı diğer mevzuat 
gereğince yasaya uygundur. Bu konudan baktığınızda herhangi bir sakınca söz konusu değildir. 
Uygulamaya gelindiğinde de 34 milyon 984 bin liralık bir sermaye azaltımına, 39 milyon 856 bin 
liralık da sermaye artışında rüçhan hakkından kullanarak mevcut 212 milyar TL’lik sermayeye 
gelecek. Burada da bir yasal bir sıkıntı yoktur, gayet yerindedir. Komisyonumuza gelen bu tür 
konular fark ederseniz ki çoğunda sermaye artırımlarıyla ilgili alınmış bir karar var. Bu karar 
karşılığında bizim Komisyonumuzdan genelde bunlar oy çoğunluğu ile çıkılıyor. Erhan Bey, 
“Sermaye artışlarına karşı değiliz.” dedi; ama artık sermaye artışları bugün sokaktaki bakkalda, 
köşe köşe markette, manavda bile gereklilik arz etmeye başladı. Ne için sermaye artışı yapılmak 
zorunda? Keşke yapılmasa, keşke kendi işlerinde, kendi öz varlıklarında yürüyebilseler. Ama tabii 
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ki kamusal alanda hizmet verdiği için İZFAŞ şirketimiz usul olarak bilmiyorum teşvik aldığını, 
bizden kiralayanların, devletten teşvik alarak bu işi yürüttüklerini söylüyor. O zaman devlet bizden 
kiralasın, hiç teşvikçiyi aradan kaldırsın direkt bize versin. O da farklı bir yöntem tabii ki. Ama 
güne gelindiğinde ilgili Bürokrat Arkadaşımız daha önceki sermaye artırımlarında olduğu gibi 
Komisyonumuzdan istenen bilgileri bize iletti. 30 Eylül 2022 sonu itibarıyla netleşip yılın sonuna 
doğru yapılan bir hesaba göre de 40 milyar liraya ihtiyaç duyulduğu ortaya çıktı. Neden 40 milyar 
liraya ihtiyaç duyuldu? 40 milyon lira özür dilerim. Türkiye’de yaşıyoruz. Yani bugün Antalya’ya 
nakliye yapmaya giden adam gece 12 olmadan bir yere park edeyim de mazot ikmali yapayım. 
Belki 12’den sonra zam gelir diye, sermayem azalmasın diye çaba harcıyor. Dolayısıyla fiyat 
artışları, yapılan zamlar ki biliyorsunuz zaten önümüzdeki aydan itibaren açıklanan verilere göre 
%54.6 civarında asgari ücrete zam yapılacak. Sonuçta enflasyon körüklenmeye devam edecek. 
Zamlar tabii ki çözüm değil; ama ihtiyaç, bir gereklilik. Yine bu Meclis’te 2011’de 2022 Bütçesini 
görüşürken herkesin hatırladığı gibi devlet verilerine göre hareket edersek öngörümüz ve güvenilir 
ise ona göre daha sağlam bir Bütçe yaparız. Hani bazen burada Bütçeler, İZBETON vesaire diğer 
şirketlerimizde konuşuluyor ya bazı iş bilmezlikler var, iyi raporlama yapılamıyor, iyi hesap 
yapılamıyor diye. Biz tabii ki devletin vereceği bilgilere göre, ekonomik anlamdaki verilere göre 
hesap kitap yapıyoruz, ki nitekim 2022 yılı Bütçesine biz hazırlanırken Merkez Bankası’nın 
öngördüğü 9 lira 72 kuruş revize edildiği haliyle ve dolar kuru vardı ve kimsenin de hesabı kitabı 
yaparken 18-20 lira yapılmaması konuşuluyor idi, ki buna rağmen İzmir Büyükşehir Belediyemizin 
Bürokratları 10 lira, yanlış söyleyebilirim düzeltsinler. 10 lira 50 kuruş kur öngörülerek bir Bütçe 
yapmış idik. Devletimiz de 2022 yılı Bütçesini yaptığında 1.7 trilyon liralık bir Bütçe ile yola çıktı. 
30 Haziran, yani yılın yarısı olmadan 813 milyon liralık bir Ek Bütçe yapma gereği, ihtiyacı 
duyuldu. Bu beceriksizlik mi onu bilmiyorum. Ya da gereklilik mi? Demek ki maliyetlerin 
artışlarının Devlet Yöneticileri de farkında. Daha sonra önümüze ne geldi? Aralık ayında 13’üne 
kadar, 14’üne kadar süren 2023 Bütçesi. Bütçe ne kadar yapıldı? Ek Bütçe öncesinin 1 yıllığına 
göre bakarsanız yaklaşık 3 katı, Ek Bütçe sonrası 2 katı. Bütçe onaylandı Meclisimizde. 3 gün sonra 
200 milyar liralık bir Ek Bütçe borçlanma yetkisi istendi. Demek ki bu tür şeyler olabiliyor. Koca 
devlet bile öngörürken, biz onların rakamlarına göre Bütçe yapacaksak, Bütçeler bazen 
tutmayabilir, ihtiyaçlar da olabilir. Bu günün şartları. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Evet. 
BÜLENT KÖKLÜ: Onun dışında, ben geldiği şekliyle onaylanmasını teklif ediyorum. Teşekkür 
ederim. (5 dakika 5 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, Sayın MISIRLI söz istiyor. Buyurun. 
FİKRET MISIRLI: Hepinize iyi akşamlar diliyorum. Şimdi Bülent Başkan tabii bu verdiği 
örnekler aslında bizim İZFAŞ’la hiç alakası yok. Sebebi şu: İZFAŞ’ı bir iktisadi işletme olarak 
bakacaksak ne üretiyor? Bir yeri var, kiraya veriyor. Yani bizim orada ekstradan sağladığımız… 
Yani bir taraftan bakıyorum İZBETON zarar ediyor. İşte asfalt yapıyor, yol yapıyor, bir şeyler 
yapıyor. Peki, öbür tarafta baktığında, her ne kadar eleştirdiğimizde GRAND PLAZA ekmek 
yapıyor, su satıyor, bir şey yapıyor; ama İZFAŞ, var olan yeri kiraya veriyor. Şimdi böyle bir 
işletme zarar ediyorsa… Tabii şunu da sorgulamak lazım; bizim hakikaten Belediyemizin böyle bir 
işletmeye ihtiyacı var mı? Yani kamusal önceliklerimize göre baktığın zaman bizim fuarcılık işimiz 
değil. Kaldı ki 350 bin metrekare bu kadar kıymetli bir yeri, biz kalkıp herhangi bir yatırımcıya 
veya işletmeciye kiraya versek aynı şekilde fuarcılık olarak… Buraya 200 milyon lira bir para 
harcamışız. Biz bunları teşvik ederek çok daha büyük fuarlar düzenleyebilirdik ve kalıcı fuarlar 
olabilirdi. Yani burada kalkıp biz, hükümetin aldığı politika veyahut da kurla ne alakası var? Kuru 
zaten bugünkü reel kurdan kaç paraya veriyorsan, çarparak alıyorsun kira sözleşmelerinde. Yani 
burada baktığınızda şimdi, fuarın da işleyiş biçiminde de bir terslik var. Yani biz… İşletme 
gerekliliği tartışılır; ama neden zarar ediliyor noktasında, bu verilerle hiç kimse ne kadar zarar 
ettiğini ortaya koyamaz. Yani sermaye artırıp, sermaye koyduk. Bunu şu an İZFAŞ’ın ne kadar 
zararını bilmiyoruz; ama geçen sene de benzeri bir sermaye artırımı oldu. Bu her yılda artıyor. Peki, 
biz buradaki yapmaya çalıştığımız işin bir başka firmayla karşılaştırsak; İstanbul’da TÜYAP, belki 
yılda 300 taneye yakın fuar yapıyor. 280 milyon lira sermayesi var. Herhangi bir kamusal anlamda 
bizim gibi bir destek almıyor. Bununla ilgili olaraktan belki birçok yeri kiralık; ama biz İZFAŞ 
olarak baktığında, tamam 80 senelik, 90 senelik bir geçmişimiz olan bir fuarla gelmişiz. Bunlar 
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içinde 3-4 tane belki ihtisas fuarımız var; ama onun dışında yapmaya çalıştığımız fuar, ki bu sene 
herhalde bir 7-8 tanesi ya birinci ya ikinci. Yani biz bu fuarları çoğaltmaya çalışırken ekonomik ve 
doğru bir iş mi yapıyoruz, yoksa gerçekten fuarcılığı fuar anlamında bu işi yapanlara bıraksak daha 
doğru mu iş yaparız? Bunun Yönetim Kurulu’nda bakın, Ticaret Odası Başkanı var, İhracatçılar 
Birliği Başkanı var, Sanayi Odası Başkanı var. Yahu bu Kurum zarar ediyor. Bu Oda Başkanları 
kendi işletmelerinde de zarar mı ediyor? Niye bu Yönetim Kurullarında o zaman görev yapıyorlar? 
Peki, bizim bu iştiraklerimizin içerisinde niye İzmir Ticaret Odası fuarın düzenlemesinde yok? Ana 
konusu. Yani sanki Belediye olaraktan biz burada, tabii ki birazcık da bu işin reklamı boyutunda bu 
işi yapmayı çalıştığımız için bu asli görevimiz olmayan bu işlem içerisinde zarar ediyoruz. Son 
şunu da söyleyeyim, işletmecilikte hatamız; Marble Fuarını biz geçen sene yapmış olduğumuz Mart 
ayının sonundaydı. Bu sene Nisan ayının sonunda yapıyoruz. Yahu fuarcılıkta fuar takvimi 1 ay 
sarkar mı? Normal koşullarda bakın, önündeki 50 yıl bile sadece Cumartesi’yi Pazar’a bağlayan 
günleri 1 gün atlamıştır. Hani fuarda düzenlilik anlamında baktığın zaman esasında tabii ki 
konuşulacak çok konu var; ama bütün Meclis’in de bu konusu olmayacağına göre; ama şunu 
söylüyorum: biz, İZFAŞ’la ilgili olaraktan, Belediyenin asli görevi olmadığı için bu zararın 
katlanılmasını çok kamu yararı anlamında uygun bulmadığımız için itiraz ettik. Teşekkür ederim 
Başkan’ım. (3 dakika 32 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, teşekkür ederim. Yani bir hatırlatmayı yapayım Değerli 
Arkadaşlar; fuarlarda sadece şey yok, yani Ticaret Odası’nın olmadığını söylediniz. Aslında 
bakarsanız, siz de gayet iyi biliyorsunuz, birçok fuarda görüşüyoruz sizinle. Ticaret Odası da ve 
diğer İhracatçı Birlikleri de ve benzeri birtakım kuruluşlar da fuarlarda görev alırlar. Hatta Ticaret 
Odası kendi üyelerine %70-80’lere kadar varan bir stant sponsorluğu da üstlenir yani... Dolayısıyla 
beraber yapıyoruz. Hatta bir keresinde ben Ticaret Odasının ismini unutmuşum. Yani sonra Mahmut 
Bey’den ve diğer ilgili kişilerden özür diledim ama çok içerlediler. Yani beraber yaptığımız bir 
fuarda bizim ismimizden söz etmediniz diye bir sitemde bulundular. Bunu özellikle vurgulamak 
isterim. Diğeri de fuar tarihi ile ilgili. Mermer fuarı özellikle söylediğiniz için. Şuna bakmanızı 
isterim, bir bakın ona da. Dünyanın en büyük 3 tane fuarı vardır Mermer Fuarı... Bir tanesi 
Wuhan’da Çin’de. En büyüğüdür aslında Wuhan ama o giderek başka bir hüviyete karışıyor. Diğeri 
Werona İtalya’dır ve İzmir’dir yani. Onlardaki tarih kaymalarına bir bakarsak belki bu tarih 
kaymalarının neye tekabül ettiğini belki biraz daha anlayabiliriz. O açıdan başka da söz almak 
isteyen yoksa bu maddeyle ilgili ben 8… Pardon, kaçı konuşuyoruz? 
SALONDAN: 7.  
MECLİS I.BAŞKAN VEKİLİ: 7. 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Başkan’ım 7. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: 7 no’lu Komisyon Raporunu Meclisimizin oylarına sunuyorum; 
kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. 8? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Başkan’ım 8. maddenin Hukuk – Plan ve Bütçe Komisyonlarından 
geldiği şekliyle görüşülüp oylanmasını talep ediyoruz.  
HAKAN YILDIZ: Özgür Bey söz… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın HIZAL söz istiyor. Buyurun, Sayın HIZAL. 
ÖZGÜR HIZAL: Evet, Sayın Başkan şimdi, tabii evet bugün çok yoğun bir Gündem var. Herhalde 
8-9-10 tane kadar oyçokluğuyla Cuma’ya bir birikmişlik söz konusu. Şimdi, burada Denetimli 
Serbestlik Hükümlüsü Gençler’e yönelik bir çalışma yapılıyor ve bu çalışmayla ilgili de bir 
dernekle bir protokol imzalanıyor arkadaşlar. Şimdi, ben daha önce de çok defa dile getirdim. Bir 
Protokol Belediyesi oldu İzmir Büyükşehir Belediyesi. Kimle, ne için, neden protokol yapıldığını 
hiçbirimiz bilmiyoruz. Yani bir sayfa bir protokol düzenleniyor. Protokolün içeriğinin ne olduğunu, 
protokolün neye hizmet edeceğini, dernek kime ait olduğunu, derneğin bugüne kadar ne gibi bir 
hizmetinin olduğunu, topluma nasıl bir katkısının olduğunu hiç birimiz bilmiyoruz. Öyle garip bir 
hâl aldı. Zaten, İzmir Büyükşehir Belediyesi bir Kamu Kurumu. Bir Kamu Kurumu olması 
nedeniyle başka bir Kamu Kurumuyla, yani Adalet Bakanlığı’yla ya da başka Kamu Kurumlarıyla 
bu yönde Yasanın vermiş olduğu hak ve hükümlülükleri de kullanarak bir çalışma yapar, yapıyordur 
da. Sırf iş olsun diye bir derneğin içerisindeki bir takım siyasileri bakın, bir derneğin içerisindeki bir 
takım siyasilerin, siyasi prim elde etmelerini sağlayacak protokoller yapmanın bir anlamı yok. Bu 
simgesel bir itiraz esasında. Yani koca İzmir Büyükşehir Belediyesini her ay, her ay Meclis’in 
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Gündemine böyle ne olduğunu bilmediğimiz protokollerle meşgul etmenin bir anlamı da yok.  
HÜSNÜ BOZTEPE: Yok. 
ÖZGÜR HIZAL: Gerçekten çok gülünç duruma düşüyoruz. Gerçekten çok Belediyeyi gülünç 
duruma, küçük duruma düşürüyoruz. 150 yıllık tarihi olan İzmir Büyükşehir Belediyesinin şöyle bir 
dernekle, iki kişinin yönettiği dernekle arkadaşlar. Bakın iki kişi, bakın içerisine iki kişinin yönettiği 
bir dernekle bir protokol yapmasına ne gerek var? Bir Başkan var, bir Başkan Yardımcısı var. Başka 
da hiçbir şey yok. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Kendileri ne yapacaksa yapsın. 
ÖZGÜR HIZAL: Sadece orada, burada fotoğraf veriyor. Yapmayın Allah aşkına arkadaşlar yahu. 
Bu gerçekten çok gülünç bir şey arkadaşlar. Daha gülünç bir şey söyleyeceğim. Gerçi Gamze 
Hanım meseleyi düzeltti; ama bir sonraki şeyde de var. Birleşmiş Milletlerle ilgili yapılan 
protokolde de var. Çok daha gülünç bir durumla karşılaşıyoruz arkadaşlar. 8. maddede de var, 9. 
maddede de var. Toplumsal Cinsiyet Eşitliği Komisyonunca bir karar alınmış. İzmir Büyükşehir 
Belediyesi, koca İzmir Büyükşehir Belediyesi Birleşmiş Milletlerle bir protokol yapacak, Komisyon 
bir karar alıyor. “Kent Konseyi de paydaş olmak suretiyle.” Bu buraya yazılır mı? Bu kadar gülünç 
bir şey olabilir mi? 
HÜSNÜ BOZTEPE: Toplumsal Cinsiyet Eşitliği Komisyonu. 
ÖZGÜR HIZAL: Toplumsal Cinsiyet Eşitliği Komisyonu bir karar alıyor. “Ben bu protokolü 
yapıyorum; ama” diyor, “Böyle de bir karar alıyorum” diyor, “Şartım da bu.” Bu nasıl bir gülünçlük 
Sayın Başkan? İzmir Büyükşehir Belediyesini bu noktaya getirmeyin lütfen. Biz burada tartışırız, 
biz burada bağırırız, biz burada bazen birbirimize küseriz. Ama İzmir Büyükşehir Belediyesi bizim 
ortak değerimiz Sayın Başkan. Koca 150 yıllık İzmir Büyükşehir Belediyesinin geldiği son nokta. 
Gündem dışı bir konuşma yapacağım. İzmir Büyükşehir Belediyesinin geldiği sondan da daha son 
bir noktayı anlatacağım size arkadaşlar.  
SALONDAN: Gündem dışı konuşma da değil mi? 
ÖZGÜR HIZAL: Gündem dışı konuşmada yapacağım beklerseniz. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Evet. 
ÖZGÜR HIZAL: Ben 8 ve 9’u birlikte değerlendirmek için söyledim Sayın Başkan. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki. 
ÖZGÜR HIZAL: Teşekkür ediyorum. (4 dakika 4 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Çok Teşekkür ederim. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Komisyonlara iade edilsin. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın… 
ÖZGÜR HIZAL: Reddedilsin yahu reddedilsin. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Reddedilsin. 
ÖZGÜR HIZAL: Reddedilsin. 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Hayır canım, hayır, oylayalım geldiği şekilde. 
ÖZGÜR HIZAL: Gerekçe reddedilsin. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar, Sayın SÖZÜPEK.  
GAMZE GÜL ÇAMUR: Zaten… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Plan ve Bütçe Komisyonu Başkanımız söz istedi. Buyurun. 
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Sayın SÖZÜPEK, 
buyurun. 
BÜLENT SÖZÜPEK: Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyesi Arkadaşlar, yani bu konu ben aslında 
söz almayacaktım. Çok tartışılacak da bir konu da değil. Çünkü bizim İçişleri Bakanlığımızın bir 
projesi var. Bu da Sıfır Kayıp Projesi. İçişleri Bakanlığının Sivil Toplum İlişkiler Genel Müdürlüğü 
tarafından yürütülen bir proje. İçişleri Bakanlığının nerede yönetildiği, nereye bağlı olduğu belli. 
Burada İzmir Büyükşehir Belediyesini eleştirirsek o zaman biz İçişleri Bakanlığını da eleştirmek 
zorundayız. Bizim amacımız eleştirmek değil burada Bir Hayata Dokun Derneği ile birlikte yapılan 
İçişleri Bakanının Protokolü burada. Buradaki amaç, sadece arkadaşlar dezavantajlı vatandaşlar ve 
mahkûm vatandaşların denetimli serbestlikle dışarıdaki olan genç kardeşlerimizin, bunların topluma 
kazandırılması, toplumda nasıl fayda sağlanılması ve onların hayata dönüştürülmesi için yapılan bir 
proje. Burada art niyet aramak, bununla ilgili işte Dernekler Kanunu bellidir. Derneklerin nasıl 
kurulduğunu sorgulamak bizim görevimiz değil. Burada mağdur olan insanların hayata 
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kazandırılması, Büyükşehir Belediyemizin imkânları doğrultusunda, herkese sunulan imkânlarla 
buradaki vatandaşlara sunulması konusunda yapılan bir protokol. İyi niyet protokolü. İnşallah 
bunda fayda da olacağına inanıyorum ben. Yani böyle güzel şeylere herkesin “Evet” demesi lazım, 
olumlu konuşması lazım. Eleştiriler olabilir; ama olumlu şeylerde de birlikte karar almak lazım. 
Konu budur. Bunun hani tartışma olacağını ben düşünmüyordum; ama yine de kamuoyunu 
aydınlatmak amacıyla bilgi verdim. Oylanması uygundur Sayın Başkan’ım. (1 dakika 41 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, Sayın SÖZÜPEK’e çok teşekkür ediyorum. 
SALONDAN: Oylayalım. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Başkaca bir görüş… 
SALONDAN: Olmadığına göre… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Olmadığına göre ben… 
SALONDAN: Var, var. Kemal Bey… Var, var, var. 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Yok. Kemal Bey söz istemedi arkadaşlar. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Kemal Bey söz mü istediniz? Özür dilerim. (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
KEMAL SEVİNÇ: Hayır, hayır Başkan’ım ben söz istemedim de... 
SALONDAN: Söz istemiyor yahu. 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Söz istemedi. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Tamam o zaman sekizinci… 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Arkadaşlar, Meclis’in saygınlığını lütfen korursak sevinirim… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar 8… Değerli Arkadaşlar…(Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
ÖZGÜR HIZAL: Meclis’in saygınlığını korumak… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar, Değerli Arkadaşlar, 8 no’lu Komisyon 
Raporunu… 
ÖZGÜR HIZAL: Yapmayın yahu. Meclisin saygınlığını korumak için… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: 8 no’lu Komisyon Raporunu… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Değerli Arkadaşlar 8 no’lu Komisyon 
Raporunu… 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Başkan’ım 8. maddeyi Hukuk, Plan ve Bütçe Komisyonlarından geldiği 
şekliyle oylayacağız… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve 
sözler.) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Tamam ben de onu söyleyecektim zaten. Değerli Arkadaşlar, 
Değerli Arkadaşlar 8 no’lu Komisyon Raporunu Hukuk – Plan ve Bütçe Komisyonlarından 
geldiği şekliyle oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile… 
SALONDAN: Kabul edilmiştir. 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Evet. 
SALONDAN: Evet, evet. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Oyçokluğu ile kabul edilmiştir. Değerli Arkadaşlar, 9 no’lu 
Komisyon Raporuna geçmeden bir şey söylemek zorundayım. Sayın İZFAŞ Genel Müdürümüzden 
bir mesaj geldi benim açıklamama istinaden. Ramazan Bayramı… Sayın MISIRLI, MISIRLI? Siz 
de daha iyi… Biliyorsunuz Mart sonu aslında; ama Ramazan Bayramı ve Ramazan dolayısıyla 
takvimde bir oynama olmuştur. Bilgilerinize sunarım. Bunu da Sayın İZFAŞ Genel Müdürümüz 
bize bilgi verdi. İyi oldu. Çünkü ben de tarih değişikliğini zaten söylemiştim; ama diğer fuarları da 
olabiliyor demiştim; ama buradakinin gerekçesi de Ramazan ayına denk gelmiş olduğundan 
dolayıdır. Teşekkür ederim. (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler 
ve sözler.) Şimdi o zaman 9 no’lu Komisyon Raporuna geçiyoruz. Buyurun Sayın ÇAMUR. 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Başkan’ım, 9. maddeyi de biz Plan ve Bütçe – Hukuk – Aile ve Çocuk – 
Avrupa Birliği ve Dış İlişkiler Komisyonlarından geldiği şekliyle oylanmasını talep ediyoruz. 
MECLİS I.BAŞKAN VEKİLİ: Başkaca bir görüş var mıdır? Değerli Arkadaşlar, 9 no’lu 
Komisyon Raporunu Plan ve Bütçe – Hukuk – Aile ve Çocuk – Avrupa Birliği ve Dış İlişkiler 
Komisyonlarımızdan geldiği şekilde oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği 
ile kabul edilmiştir. (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve 
sözler.) 
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GAMZE GÜL ÇAMUR: Hayır, bir saniye. 
MECLİS I.BAŞKAN VEKİLİ: 10? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 10 ve 14 Komisyonlardan oybirliği ile gelmiş. Geldiği şekliyle 
oylanmalarını talep ediyoruz. 
ÖZGÜR HIZAL: 12’de söz itiyoruz. 
MECLİS I.BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar, 12 no’lu Komisyon Raporunda söz talebi var. 
Sayın… 
GAMZE GÜL ÇAMUR: O zaman… 10 – 11’i oylayalım. 
MECLİS I.BAŞKAN VEKİLİ: 10 ve 11 no’lu Komisyon Raporunu oylayalım isterseniz. 
HAKAN YILDIZ: Evet evet, 10-11’i oylayalım. 
MECLİS I.BAŞKAN VEKİLİ: 12 no’lu Komisyon Raporu görüşelim. Diğerlerini öyle yapalım. 
10 ve 11 no’lu Komisyon Raporlarının Komisyondan geldiği şekliyle Meclis’in oylarına 
sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir.12? Buyurun Sayın HIZAL? 
ÖZGÜR HIZAL: Sayın Başkan, burada merhum Başbakan Sayın Bülent ECEVİT Beyefendi’yle 
alakalı bir etkinlik çerçevesinde ödüller verilecek İzmir Büyükşehir Belediyesi tarafından. Oybirliği 
ile geçmiş bir Önerge. Kendisine de tekrardan Allah’tan rahmet diliyorum. Tabii kendisi bir Devlet 
Adamı’ydı. Aynı zamanda da geçmiş dönemde de Başbakanlık yaptı. Şimdi, tabii bu protokolü, 
yönergeyi elime aldığımda Komisyonda da ben bir Grup Başkan Vekili olarak denk gelmiştim. 
Burada esasında bir öneri, Komisyonda da öneri ortaya koyduğum için hem bir eleştiri hem bir 
öneri ortaya koyacağım. Bir Yürütme Kurulu oluşturulmuş Sayın Başkan. Şimdi, Sayın ECEVİT, 
Bülent ECEVİT, Demokratik Sol Parti ve Cumhuriyet Halk Partisi Genel Başkanı olması sıfatıyla 
bu organizasyon yapılmıyor. Türkiye Cumhuriyeti’nin Başbakanı olması sıfatıyla yapılıyor bu 
organizasyon. Dolayısıyla şimdi burada bazı isimler belirlenmiş Yürütme Kurulunda. Bu isimlerin 
başka görevleri de vardır elbette ki; ama sonuç itibarıyla Meclis Üyeleri. Hatta hatta Tunceli 
Pülümür Merkez Hiver Mahallesi Muhtarı bile alınmış. Gönül isterdi ki Sayın Başkan, gönül isterdi 
ki, böyle bir Yürütme Kurulu’nda şu Meclis’in tüm Gruplarından İYİ Partisi, Milliyetçi Hareket 
Partisi, AK Partisi, Cumhuriyet Halk Partisi’nden Temsilciler alınarak böyle bir Yürütme Kurulu 
oluşturulması söz konusu olabilirdi. Ama ne yazık ki, ama ne yazık ki yine kaşla göz arasında 
diyeceğim bir protokol geldi. Ben o gün Komisyona denk geldim, gördüm. Denk gelmeseydik bu da 
geçecekti. Ondan sonra çıkıp, “Biz işte çok bütüncül bakıyoruz. Her şeyi çok daha demokratik 
yapıyoruz.” deyince de gerçekten bu biraz sorun oluyor gibi geliyor. Teşekkür ediyorum. (2 dakika 
15 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, teşekkür ederim. Sayın… 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Başkan’ım… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın ÇAMUR buyurun. 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Başkan’ım… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Suat Bey… 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Başkan’ım, bu konuda Yürütme Kurulu’nda olan diğer Suat 
ÇAĞLAYAN hocamız bir görüş bildirecek onunla ilgili. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın ÇAĞLAYAN, buyurun. 
BURHAN SUAT ÇAĞLAYAN: Sayın Başkan, eleştiri bir şekilde haklı. Ancak şöyle bir durum 
var; bu bir defa çok Meclis Üyesi yok orada. Galiba ben varım, bir de ki ben organize ediyorum 
ECEVİT’in eski adamı olarak. Bir de Cenap var sanıyorum. Cenap da ECEVİT’in son İl 
Başkanı’ydı o nedenle; ama ama haklı haklı tabii. Şöyle, örneğin oraya biz Erhan ÇALIŞKAN’ı da 
almalıydık. Erhan ÇALIŞKAN, ECEVİT’le çalışan bir arkadaşımız. Aynı zamanda ECEVİT için… 
Hatta burada “Yahu” dedi; “Ağabey bir kitap hazırlıyorum” dedi, “Bana bir yardım eder misin? 
Ben…” daha doğrusu, “Seninle bir röportaj yapabilir miyim?” falan gibi. Belli ki bu konuda 
çalışıyor ve onu da keşke baştan alsaydık orada bir yanlışımız oldu. Bir de ismi üzerinden bir şey 
var, ECEVİT hayranı var, eski ECEVİT’çilerden; Metin YAŞAR. Eğer uygun görürse AK Parti 
Grubu onların da dâhil halledilmesi… Ama madem genişletildi; ama bu politika üstü bir kuruluş. 
Onun mutlaka altını çizmek istiyorum. Hiç kimsenin adı orada yazarken Erhan ÇALIŞKAN’ı da 
AK Parti Meclis Üyesi diye yazmayacağız. 
ÖZGÜR HIZAL: Meclis Üyesi diye yazıyor… 
BURHAN SUAT ÇAĞLAYAN: Meclis Üyesi yazmayacağız. Yani yazmışsak yanlış yapmışızdır. 
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Yani Erhan ÇALIŞKAN olarak alacağız. Yani ECEVİT’le daha önce birlikte çalışmış biri olarak. Ve 
onun, onun yanında tabii başka, bilmiyorum bunu söylemek istedim. Yani partiler üstü bir olay 
olarak sunmak istedik. Eğer, AK Parti Grubu Grup Başkan Vekili Sayın HIZAL uygun görürse 
onların ikisini yazmak isterim doğrusu... (2 dakika) 
MECLİS I.BAŞKAN VEKİLİ: Sayın AYDIN, buyurun. 
MURAT AYDIN: Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyeleri biz, AK Parti Grup Başkan Vekilinin dile 
getirdiği bu eleştiriyi haklı ve doğru bir eleştiri olarak görüyoruz. Bu anlamda bizim burada kabul 
edeceğimiz yönergede isterseniz üzerinde düşünmeden bir isim önermeyelim de bu konuyu; “Farklı 
siyasi partilerde görev alanların da dâhil edilmesi koşuluyla ve değişiklikle kabul.” diye önerelim. 
Yönergeyi hazırlarken bu hassasiyeti… Bu hassasiyet gözetilsin ki hani isimler doğru mudur, yanlış 
mıdır, böyle bir anda bir karar vermeyelim. Suat Hocamın önerdiği isimler de mutlaka çok 
değerlidir. Belki de onlar olacaktır. Hani onlara karşı bir söz olarak söylemiyorum. Lütfen yanlış 
anlaşılmasın. Ama böyle bir esneklik de bırakalım ki burada iyi bir şey yapalım derken bir şeyde 
hata etmiş olmayalım. Bunu öneriyorum. Teşekkür ediyorum. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Yani nasıl değişiklik bir daha söyler misiniz? 
MURAT AYDIN: Değişiklik metni şöyle; “Gündemdeki Yönergenin… 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Farklı Siyasi Partilerden… 
MURAT AYDIN: Yürütme Kurulu’na farklı Siyasi Partilerden de Temsilciler ilave edilerek 
değişiklikle.” (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
ÖZGÜR HIZAL: Farklı siyasi partiler demeyin çok uzun. Farklı siyasi partiler demeyin. 
MURAT AYDIN: Şöyle diyelim; “ İzmir Büyükşehir Belediye Meclisi’nde Grubu bulunan Siyasi 
Partilerden de temsilci alınarak, Yürütme Kurulunun oluşturulması şeklinde öneri.” (1 dakika 16 
saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki… 
ÖZGÜR HIZAL: Uygundur Sayın Başkan. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: İzmir Büyük… Buyurun Başkan’ım. Buyurun Sayın 
ÇAĞLAYAN. 
BURHAN SUAT ÇAĞLAYAN: Şimdi, çok çok doğru. Herhalde bir şeyi yaparken başka parçaları 
unutuyoruz. Hâlbuki mesela Nezih Bey ister, Kemal Bey İYİ Parti’de eski ECEVİT… 
HALİL ÇULHAOĞLU: Hepsini kapsıyor ama Hocam… 
BURHAN SUAT ÇAĞLAYAN: Efendim? 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Zaten var. 
HALİL ÇULHAOĞLU: Hepsini kapsıyor… 
BURHAN SUAT ÇAĞLAYAN: Tamam… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Hayır zaten isim vermiyoruz bu sefer. 
BURHAN SUAT ÇAĞLAYAN: İyi, doğrusu o diyorum. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Evet. 
BURHAN SUAT ÇAĞLAYAN: Hayır destek vermek için söylüyorum Sayın Grup Başkan Vekilim 
için. (20 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Tamam, Sayın Grup Başkan Vekili Murat AYDIN’ın söylediği 
şekilde 12 no’lu Komisyon Raporunu… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Buyurun Sayın ŞAHİN, siz de bir şey 
söyleyeceksiniz. 
SALAHATTİN ŞAHİN: Evet, Sayın Başkan’ım, ben de Özgür Bey’in sözüne, Murat Bey’e 
katılıyorum. Sayın Bülent ECEVİT Beyefendi’yi rahmetle anıyorum. Kendisi iyi bir Devlet 
Adamıdır, iyi bir sosyal demokrattır. Parti Gruplarından katılım olmasına bu programa ben de bu 
şekilde olmasını temenni ediyorum efendim. Teşekkür ediyorum. (27 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Çok teşekkür ediyorum. Değerli Arkadaşlar, maddeyi oyluyorum. 
Murat AYDIN, Sayın Grup Başkan Vekilimiz Murat AYDIN’ın da söylediği şekilde; 12 no’lu 
Komisyon Raporunu “İzmir Büyükşehir Belediyesinde bulunan Siyasi Parti Gruplarından da 
birer temsilci alınmak kaydıyla” mı diyelim? 
SALONDAN: Evet. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Evet, bu şekilde kayıtlara geçsin…(Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Tamam, bu şekilde oylarınıza sunuyorum; kabul 
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edenler, etmeyenler; Oybirliği ile kabul edilmiştir. 10? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 13. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: 13’e geçiyoruz şu anda, evet. 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 13 ve 14 Komisyonlardan oybirliği ile gelmiş, geldiği şekliyle 
oylanmasını… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Başkaca bir görüş var mıdır? 13 ve 14 no’lu Komisyon 
Raporlarını Komisyonlarından geldiği şekliyle oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? 
Oybirliği ile kabul edilmiştir. 15? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 15. maddenin Plan ve Bütçe Komisyonundan geldiği şekliyle 
oylanmasını.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Başkaca bir görüş var mıdır? 15 no’lu Komisyon Raporunu 
Plan ve Bütçe Komisyonumuzdan geldiği şekilde oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, 
etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 16? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Başkan’ım, 16 ve 36 aradaki maddeler de dâhil Komisyonlarından 
oybirliği ile gelmiş… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın YILDIZ? 
HAKAN YILDIZ: 25’te söz talep ediyorum Sayın Başkan. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Şöyle yapalım o zaman, 16 ile 24 no’lu Komisyon Raporunu 
oylayalım. Değerli Arkadaşlar, 16 no’lu Komisyon Raporu dâhil 24 no’lu Komisyon Raporu 
dâhil tüm Komisyon Raporlarının Komisyonlardan geldiği şekliyle oylarınıza sunuyorum; kabul 
edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 25? 25 evet, buyurun Sayın YILDIZ. 
HAKAN YILDIZ: Sayın Başkan, size duyduğum nezaketten, İmar konusu olduğu için 25’te söz 
talep ettim. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Buyurun. 
HAKAN YILDIZ: Sizin koyduğunuz kurallara uymaya çalışıyoruz gördüğünüz gibi.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki. 
HAKAN YILDIZ: Şimdi 25. madde de ne var? Oybirliği ile esasında reddetmişiz. Bir tartıştığımız 
1/25.000’lik bir plan yapmışız. Demek ki yapabiliyoruz. 1/25.000’lik bir planda vatandaş demiş ki; 
“Ben plan sınırları dışında kaldım.” Bu noktada da oybirliği ile reddetmişiz. Şimdi, biz ifade 
kullanırken tabii bilmemek ayıp değil öğrenmemek ayıptır; ama cahillikle suçlandık. Ben bu 
ifadelerden dolayı Meclis’te nezaketi baştan beri korumaya çalışan bir Meclis Üyesi ve Grup 
Sözcüsü olarak Sayın AYDIN’a yakıştıramadım. Tabii, Sayın AYDIN kendisi ile ilgili konularda 
sinirlenip arkaya ve ithamlarda bulunur onun öyle bir özelliği var ama; bakınız, benim kullandığım 
ifade çok net. Yine Profesör Doktor Ömer Faruk GENÇKAYA ve Bayram ÖZ’ün hazırladığı bir 
rapor var. Yani sadece benim söylediğimi not edip bakıncaya kadar, sadece biraz Google araştırması 
bile yapsa Sayın AYDIN, ulaşabileceği bilgiler var. Ben şu ifadeyi kullandım. Bakınız, diyor ki; 
“Mülkiyet hakkını zedelediği ve hak ihlaline neden olduğu Avrupa İnsan Hakları Mahkemesi 
iştirakleri kesindir.” Avrupa İnsan Hakları Mahkemesine 1959’dan 2019’a kadar 674 tane Mülkiyet 
Hakkı ihlaliyle ilgili açılmış dava var Türkiye’de ve orada çıkan kararlarda ve iştiraklerde şu var 
Sayın Başkan. Az da olsa Mülkiyet Hakkı üzerinden siz İmar tanımlamak durumundasınız. 
Yapmıyorsanız kamulaştırmak zorundasınız. Bir hukukçuya bir hukuk bilgisini söylüyorum, bunu 
bir cehalet olarak değerlendiriyor. Bakınız, peki ben cahilim ama kanun yazanlar da cahil mi merak 
ediyorum. İmar Kanunu çok açık. Üst ölçekli İmar Planları olan yerlerde, Kurum görüşleri 
tamamlanmış ve uygunsa alt ölçekte İmar Hakkı vermek mecburiyetiniz vardır. Şimdi, bu İmar 
Kanununda yazıyor. Yine Anayasanın 35. maddesi çok açık ve net yazıyor. “Mülkiyet Hakkı 
kutsaldır.” diyor. Şimdi ben ne ifadesi kullandım? Dedim ki; siz yoğunlukları falan unutun. Az ya 
da küçük ya da büyük üst ölçekli planları olan yerlerde Kurum görüşleri tamamsa onun içerisinde 
değerlendirmek zorundasınız. Yine üst ölçekli planda Tarımsal Sit Alanı olabilir. Komple korunacak 
alan olabilir. Buralarda bile bekçi evi yaparsınız, 50 metrekare yapı yaparsınız. Bu da bir İmar 
Hakkı mıdır? Bu da bir İmar Hakkıdır. Yani siz, oturduğunuz yerden vatandaşın yerini yıllarca 
İmarsız bırakamazsınız. Hele hele bunu söyleyen bir Gruba, cahillikle ithamda bulunamazsınız. 
Kendi cahilliğinizi lütfen araştırarak gideriniz. Şimdi çok net ifademi tekrar ediyorum. Avrupa İnsan 
Hakları Mahkemesinin İçtihadında var. Avrupa İnsan Hakları Protokolün 1. maddesinde Mülkiyet 
Hakkıyla ilgili maddelerde bu var. Benim söylediğim ifade çok net. Yine dönüyorum, Anayasamızın 
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35. maddesinde var. Yine söylüyorum, İmar Kanunumuzda var. Biz neyi tartıştık? Üst Ölçekli 
Planlarda 1/100.000’liği, 1/25.000’liği, 1/5.000’liği olan bir yerde Kurum görüşleri var, siz rapora 
yazıyorsunuz, “Kurum görüşü yok.” Yahu, bana bunun cevabını verin yahu. Siz rapora neden bir 
kurum görüşü varken ve bu kurum görüşü olumluyken, Meclis Komisyon Raporuna bu Meclis’e 
oybirliği ile gelmiş bir raporu yok yazıyorsunuz ve bunu Meclis’e oylatıyorsunuz? Ben hukukçu 
kimliğine soruyorum. Bunun cevabını versin. Ben ifademin arkasındayım. 3 maddenin 2’sine itiraz, 
birine kabul dedim. Şimdi, çağırın vatandaşı 40 mı zayiat? “45 yap kardeşim” deyin. Benim 
sunduğum model rahat falan değil Murat Bey. Bizim sunduğumuz model vatandaşın 
mağduriyetlerini ortadan kaldırma modelidir. Siz oturursunuz bölgenin bilimsel verilmiş üst ölçekli 
raporlarına ve planlarına göre, uzmanların hazırladığı raporlara göre, oraya verilebilecek İmar 
Hakkının sınırlarına göre bir vatandaşa İmar Hakkı tanımlarsınız. Biz kalkıp da bir vatandaşa 
durduk yere 2 emsal, 3 emsal ki çok net söylüyorum. Bu şehrin kalbinde 3 emsaller, 3,5 emsaller bu 
kente yapılmış cinayettir. Bu kentin bitişik nizamında 7 kat, 8 kat kendisinin içerisinde olduğu 
Karşıyaka’da olduğu gibi, Yalı Mahallesi’nde olduğu gibi, 8 kat verilenler bu kente yapılmış 
cinayettir. Bir İmar Komisyonu Başkanı depremde yıkılan yerlerle ilgili “Oraya yoğunlaştık biz 
başka yerlere imar açarsak orası düzelmez.” demek cahilliğin ta kendisidir. Ben çok açık ifadede 
bulunuyorum, çok net. Bunu her platformda tartışmaya bilgim de, eğitimim de, düzeyim de 
yeterlidir. Ben açıkça ifade ediyorum. 4 tane hem İnsan Hakları Mahkemesinden hem Anayasadan 
hem de Kanundan maddeler saydım. Bana bunlarla cevap versinler. Siz, tekrar ediyorum, bunu 
lütfen not etsin Murat Bey. Üst ölçekli planları olan bir yerde, vatandaş kurum görüşü 
tamamlayarak gelmişse, kendisi hukukçu. Şimdi buna baksın. Siz bunu hangi gerekçeyle 
reddediyorsunuz? Hangi gerekçeyle reddediyorsunuz? Bunu vatandaşa anlatmak zorundayız. Bu 
kentin size ait bir Belediyesinin Belediye Başkanı çıkıp Bütçe konuşmasında isyan etti. Ali ENGİN 
burada olsun, cevap versin. Tutanaklarda var. Ali ENGİN Başkan dedi ki; “Biz bu kentin kuzeyini, 
güneyini, doğusunu uydu kentlerle planlamak zorundayız” dedi. Bunu AK Parti’li bir Meclis Üyesi 
söylemedi. Bunu Milliyetçi Hareket Parti’li bir Meclis Üyesi söylemedi. Bunu, bu kentin sizin 
partinizin geçmiş dönemde İl Başkanlığı yapmış, Murat Bey siyasette yine bilmiyor olabilir, 
araştırsın Ali ENGİN’i. Ali ENGİN gibi bir isim, bugün Belediye Başkanlığı yapan bir isim bunu 
söyledi. Aynı isim Narlıdere’de ortaya konulan Marina Planlarıyla ilgili de bulunduğu kentin 
Odalarıyla savaş veriyor. Bu kentin sorunlarının siyaset üstü olduğu bir gerçek. Deprem, siyaseti 
tanımıyor. Ben, Sayın Murat AYDIN’a sormak isterim. “Bu raporları okuyorum.” diyor. Sayın 
AYDIN, bu kadar rapor okuyorsunuz, lütfen gidiniz, 2000 yılında çıkmış, Sayın PRİŞTİNA 
döneminde yapılmış, Radius Deprem Raporunu okuyunuz ve o raporun gereksinimlerini bugün 
temsil ettiğiniz Belediye tek bir maddesini yerine getirmiş mi, gelin bu Meclis’e cevap veriniz. 
Madem okuyorsunuz, lütfen bu raporu okuyunuz. Gidin bakalım Fuat Edip Baksı Mahallesi’ndeki 
köprünün depremde nasıl sallandığını hepimiz gördük, eski Sabah Gazetesinin olduğu yerdeki 
köprü. Hepsi bu kayıtlarda var. Youtube girin “Köprü üstü” deyin, “İzmir depremi” deyin nasıl 
sallandığını görelim. O köprünün ayaklarının güçlendirilmesi 2000 yılında yazıyor Sayın AYDIN, o 
raporda yazıyor. Lütfen bırakınız genel siyaset üzerinden araştırmadan konuşmayı, bu raporları 
okuyun da sonra dönünüz de Bürokratlarınıza sorunuz. Deyiniz ki; “Arkadaşlar, ben geldim bu 
dönem Belediye Meclis Üyesi oldum. Bir yıldır da Grup Başkan Vekilliği yapıyorum. Adalet ve 
Kalkınma Partisinin Değerli Üyeleri bize yükleniyor. Yahu siz 30 yıl önce yazılan bu raporun tek bir 
maddesiyle ilgili ne yaptınız?” deyin. Bana bunun cevabını verin. Bizim söylemlerimiz çok açık, 
net. Bir tane cehalet varsa, ben çıkar özür dilerim. Ama siz okumadan, bakmadan sırf süslü cümleler 
kurayım da muhalefetin bu eleştirisini nasıl örtbas edeyim diye konuşursanız işte cehaletin ta 
kendisi budur. Ben AYDIN’ın ne eğitimine, ne duruşuna, ne de üç yıldır birlikte yürüttüğümüz 
çalışmaya yakıştıramadım. Ben hiçbir zaman şahsına böyle bir hakarette bulunmadım. Ve yine de 
ifade ediyorum. Bütün kurduğum… Lütfen, Bakanlıkla yapılan Protokol açıktır. 100 madde 
düzeltilmiştir, neden siz de hâlâ davaların peşindesiniz? Lütfen kamuoyuna açıklayınız. Niye 
Bakanlığın bu protokolünün arkasında durmuyorsunuz? Siz 2000 yılında hazırlattığınız 9 ilçeyi 
kapsayan Radius Deprem Projesinin içerisinde acil önlem alınması gereken yollarla ilgili, 
viyadüklerle ilgili ne yaptınız? Kamuoyuna açıklayınız. Bunu soruyoruz muhalefet olarak. İzmir’in 
sorunu ve uzağa gitmeyin, o deprem 10 saniye daha sürseydi, o köprü yıkılmıştı Sayın AYDIN. Ve o 
köprü raporda var. Siz o raporu okumayacaksınız, siz; Bakanlık protokollerine “Yalan” 
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diyeceksiniz. Siz “Bununla ilgili davalar var, davalar dönüyor.” deyip, arkasına sığınacaksınız, 
Vatandaşın en tabii olanaklarını yok sayacaksınız, ondan sonra kalkacaksınız, bunu dile getiren 
muhalefete cehaletle suçlayacaksınız. Siz ilk önce kendi cehaletinizi giderin. Saygılar. (8 dakika 30 
saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Teşekkür ederiz. Sayın AYDIN buyurun.  
MURAT AYDIN: Çok uzatmak istemem dört tane şey söyleyeyim. Benim siyasette yeni olmamı 
bir istisnayla karşılıyor arkadaşlar ama ben bundan çok mutluyum, çünkü siyasette her zaman yeni 
yüze ihtiyacımız olduğunu hepimiz biliyoruz. Dilerim ki, toplumun farklı kesimlerinde insanlarda 
kendi kişisel konforlarını bir kenara bırakıp, saat 20.25’te burada, Meclis’te oturup, bu tartışmaları 
yapıp tahammülle dinlemeyi anlaşabilse. Söylemeyecektim ama söyleyeyim, iki şey söyleyip 
bitireceğim, “Ben kendisinin şahsına hiçbir şey şahsi olarak söylemedim.” dedi. Benim bu 
kulaklarım “Yalan söylüyorsun, yalan söylüyorsun…” diye bağırdığını bana Hakan Bey’in duydu, 
duydu. O yüzden eğer buysa Sayın Sözcü zaman zaman sinirlerini kontrol etmekte zorluk 
yaşadığında söylediği sözleri gerçekten hatırlamıyor bazen ki bundan dolayı da sonra da kendisiyle 
konuştuk, bir kızgınlık eseri olduğunu kabul ettiğimi, bu nedenle bunu yine de kişisel almadığımı 
söyledim. Son şunu söyleyeyim, İnsan Hakları Hukukunu, Avrupa İnsan Hakları Sözleşmesini ve 
Avrupa İnsan Hakları Mahkemesi İçtihatlarını Google üzerinden araştırma yapan biriyle bu 
Meclis’te tartışıp, bu Meclis’in zamanını almak istemem saygılar sunarım. (1 Dakika 17 Saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki teşekkür ederim. Değerli Arkadaşlar 25 no’lu Komisyon 
Raporunu Komisyonlardan geldiği şekilde kabulünü Meclisimizin oylarına sunuyorum; kabul 
edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 26? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Başkan’ım 26 ve 36. maddeler aradaki maddeler dâhil Komisyonlardan 
oybirliği ile gelmiş, bu şekilde oylansın.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Başkaca bir görüş var mıdır? 26 no’lu Komisyon Raporu dâhil 
36 no’lu Komisyon Raporu dâhil tüm Komisyon Raporlarını Komisyonlardan geldiği şekilde 
kabulünü Meclisimizin oylarını sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul 
edilmiştir. Şimdi de… 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 37.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: 37, değil mi? 37.  
GAMZE GÜL ÇAMUR: Evet. 37.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: 37. Ben buradan tabii kolay düşmüyor bu şey... Evet şuradan 
bakayım ben. Evet, 37 buyurun. 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 37. maddenin Hukuk – İmar ve Bayındırlık – Ulaşım – Esnaf ve Meslek 
Odaları Komisyonlarından geldiği şekliyle oylanmasını… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Başkaca bir görüş var mıdır? Yoktur. Değerli Arkadaşlar 37. 
no’lu Komisyon Raporunu Hukuk – İmar ve Bayındırlık – Ulaşım – Esnaf ve Meslek Odaları 
Komisyonlarımızdan geldiği şekliyle oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği 
ile kabul edilmiştir. 38?  
GAMZE GÜL ÇAMUR: 38’den 54’e kadar aradaki maddeler dahil oybirliği ile gelmiş, geldiği 
şekliyle oylansın. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Başkaca bir görüş var mıdır? Olmadığına göre… 38 no’lu 
Komisyon Raporu dâhil 54 no’lu Komisyon Raporu dâhil tüm Komisyon Raporlarını 
Komisyonlarından geldiği şekilde oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile 
kabul edilmiştir.  
 
V. TOPLANTIYA KATILAMAYAN MECLİS ÜYELERİNİN MAZERETLERİNİN 
GÖRÜŞÜLMESİ 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Toplantıya Katılamayan Meclis Üyelerimizin Mazeretlerinin 
kabulünü oylarına sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler?  Mazeretler oybirliği ile kabul edilmiştir.  
 
VI. GÜNDEM DIŞI KONUŞMA TALEPLERİ 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Gündem Dışı Konuşma Talebi olan arkadaşlarımız var. İki Hatip, 
başkaca arkadaşımız var mı? (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler 
ve sözler.) 
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ÖZGÜR HIZAL: Burçin Hanım’dan sonra ben söz talep ediyorum.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Tamam. Burçin Hanım’a söz vereceğim. Sinan Bey’inde var. 
Burçin Hanım buyurun. (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve 
sözler.) 
HÜSNÜ BOZTEPE: Beni gördün değil mi?  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Gördüm gördüm. Sayın ŞAHİN’i de gördüm, Özgür Bey’i de 
gördüm, Hüsnü Bey’i de gördüm. Buyurun. 
BURÇİN KEVSER SEVİL: Sayın Başkan, Sayın Meclis ben ilk önce Hakan Ağabey’in vermiş 
olduğu cevabın arkasında durarak birkaç, bu tartışmalarla ilgili birkaç ufak noktaya değinip, aslında 
bugün yapılan tartışmalarla birlikte AK Partinin her defasında “Yapmayın Arkadaşlar” diye 
seslendiği CHP’li Meclis Üyelerine neden “Yapmayın” dediğimizi bilimsel bilgi ışığında 
açıklamaya çalışacağım. Şimdi ben burada söz hakkı aldığım zaman sanıyorum ki, ağzıma gelen her 
şeyi söyleme hakkına sahip değilim. Bu noktada cehalet ötesi bir bilgiye sahip olmak üzerinden, 
Hakan Ağabey özelinde aslında söylenen söz, bizim Grubumuzaydı ve ben Hakan Ağabeyin 
konuşmasından sonra yine tekrar işte, “Google’la Anayasa Mahkemesi Kararı bulanlarla tartışacak 
değilim.” gibi bir ifadeyle de karşılaştığım için de gerçekten çok üzgünüm. Bununla birlikte de 
aslında Murat Bey’e de şunu sormak istiyorum, “Biz bilimin ışığında hareket ediyoruz.” deyince de 
siz bilimin ışığında hareket etmiş olmuyorsunuz. Burada deprem gerçeğiyle ilgili rapor olsun, 
bununla birlikte en son yaşadığımız 30 Ekim olayı ve sonrası olsun, bu gerçekler karşısında bize 
herhangi bir cevap veriyor musunuz? Hayır. Tek söylediğiniz ne? “Biz bilimin ışığında hareket 
ediyoruz.” Bu cümleyi söylediğinizde hem bilimin ışığında hareket etmiş olmuyorsunuz aslında 
hem de hareket etmiş olmuyorsunuz. Bugün kentsel dönüşümün geldiği noktayla biz aslında hareket 
etmediğinizi açık bir şekilde görüyoruz. Bununla birlikte asıl değinmek istediğim konu Gündem 
Dışı söz alırken, biz geçen yıl, daha doğrusu 2021 yılında, 25/11/2021 yılında. Burada bir karar 
geçirdik. İzmir Tarım ve Teknoloji Üniversitesi kurulması için Tarihi Un Fabrikasının İstanbul 
menşeili bir vakıfa tahsis edilmesiyle alakalı. Ve biz o gün AK Parti Grubu olarak dedik ki; “Bunu 
yapmayın” Neden yapmayın? Birincisi; “Bu doğru değil.”, ikincisi de; “Yaptığınız iş hukuka uygun 
değil.” dedik. Bunun neticesinde Grup Başkan Vekilimiz tarafından bu Meclis Kararına karşı bir 
dava açıldı, iptal istemiyle. Aralık 2022 tarihinde karar çıktı ve bugün itibarıyla de bize, yani taraf 
olan bize tebliğ oldu. Eminim ki Belediyeye de tebliğ olmuştur. Ve verilen oyçokluğu ile verilen bu 
karar mahkemece iptal edildi. Bu karara karşı itiraz yolu açıktır, değildir onlar ayrı bir konu ama 
bizim anladığımız şu ki, o gün de söylediğimiz üzere; verilen karar, başlı başına hukuka aykırı. Biz 
o gün AK Parti Grubu olarak dedik ki, “Belediye Kanunu ve Büyükşehir Kanununda Belediyenin 
yetkileri arasında eğitim yok. Böyle bir protokol yapamazsınız.” dedik, dinlemediniz. Bugün gelen 
Mahkeme Kararında, birinci aykırılık buradan tespit ediliyor. Belediye Kanunlarına atıf yapılarak 
diyor ki, “Belediyenin yetkisi ve görevi dâhilinde eğitim yoktur. Siz ancak bakım, onarım, inşaat 
işlerini yapabilirsiniz.” diyor. Siz o gün bize dediniz ki; “75. madde var, biz bu 75. maddeyle yola 
çıkıyoruz.” Ama yine biz size dedik ki, “Bu protokolle, yani 75. maddenin size verdiği yetkiyle bu 
protokolü yapamazsınız.” dedik. Yine, Mahkeme Kararında 75. madde üzerinden verilen kararın 
hukuka uygun olmadığını tespit etti. Ve dedi ki, “Siz 75. maddede ancak kendinize verilen yani 
Belediyeye verilen görevlerle sınırlı olarak protokol yapabilirsiniz. Ve eğer siz eğitim alanında bir iş 
yapmak istiyorsanız da yine bununla ilgili de bir madde var, ancak ve ancak eğitim projesine Çevre, 
Şehircilik ve İklim Değişikliği Bakanlığının onayıyla, izniyle bir yer tahsisi, ücretsiz bir yer tahsisi 
yapabilirsiniz.” diye de tespit etmiş. Yani bugün kısaca o gün alınan, bizim “Oyçokluğu” verdiğimiz 
karar, bugün bize tebliğ olan, Aralık’ta çıkmış Mahkeme Kararıyla birlikte hukuka uygun olmadığı 
resmen tespit edilmiş oldu. Bununla birlikte aslında biz, o gün “Oyçokluğu” verirken madde 
başlıklarında Özgür Başkan’ın dediği “Biz güzel bir şey yapmak istiyoruz. Siz bizi kıskanıyorsunuz. 
Biz tarım, bütüncül bir tarım uygulaması yapmak istiyoruz.” noktasında. Biz o günde söyledik. 
Yapılan işin nevisi değil, biz ne yaptığınızı ve nasıl yaptığınızı tartıştık. Bizim için önemli 
noktalardan birisi; İzmir’in kültüründe ve geleceğine taşınacak miraslarından biri olan Tarihi Un 
Fabrikasını İstanbul menşeili bir vakfa tahsis etmeyin.” dedik. “Bunun için başka bir alan 
yaratabilirsiniz.” dedik. İkincisi; “Bu işi İstanbul’lu bir vakıfla yapmayın, İzmir’in Odaları var, 
Ticaret Odası var, başka STK’ları var, İzmir’de gönüllü kurulmuş vakıflar var, dernekler var 
bunların paydaşlığında gelin bu tarımı ve bütüncül tarım politikalarınızı hayata geçirin.” dedik ve 
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Bugün görüyoruz ki, aslında biz haklı bir muhalefetle ve Mahkeme Kararıyla bugün İzmir 
Büyükşehir Belediyesi Meclisi’nde bunları tartışıyoruz. Bu karar aslında bize neyi gösteriyor? Biz 
her zaman burada haklı, bildiğimiz ve ilkeli siyasetimizi yapıyoruz. İzmir’in menfaatine, İzmir 
Halkının menfaatine olan bütün durumlarda “Ret Kararı” verip, eğer İzmir’in menfaatineyse de 
“Olumlu Oy” kullanıyoruz. Bu kararda bugün bize bizim bu ilkeli siyasetimizin bir geri dönüşü 
olarak geldi. Teşekkür ediyorum. (6 Dakika 41 Saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Evet. Ben teşekkür ederim. Özgür Bey buyurun. Sonra siz. 
ÖZGÜR HIZAL: Sayın Başkan teşekkür ediyorum. Burçin Hanım’a da Kararla alakalı yapmış 
olduğu açıklamadan dolayı teşekkür ediyorum. Şimdi, az önce bir Önerge maddesi hakkında 
konuşurken “İzmir Büyükşehir Belediyesini gülünç duruma düşürmeyin.” dedim. İzmir Büyükşehir 
Belediyesinde gariplikler söz konusu. Hatırlayın ilk Faaliyet Raporu konuşmasını yaptığımızda 
Sayın Tunç SOYER şu kürsüden şöyle bir ifade kullanmıştı “Garabet bir durum var.” demişti 
burada. Aziz Bey’in olmadığı bir yerde Aziz Bey’in faaliyetlerini tartışıyorsunuz.” demişti. Şimdi 
ben kendisinin olmadığı bir yerde kendisini tartışacağım ve bir garabetten bahsedeceğim, 
garipliklerden bahsedeceğim, birkaç gariplikten bahsedeceğim arkadaşlar. Şimdi elimde bir yazı var 
Kıymetli Arkadaşlar. Yazıya gelmeden önce size bir kronolojik süreçle ilgili bazı şeyler 
anlatacağım. Hatırlarsanız, bir çöple alakalı tartışmamız vardı. Ödemiş’te yapmış olduğunuz bir çöp 
tesisinin çalışmıyor olduğunu söylemiştik, siz de buradan bir video paylaşmıştınız. Ertesi gün 
Hakan Bey’le birlikte Grup Sözcümüzle birlikte Tire’ye gidip, o çöp tesisinin aslında çalışmadığını 
gösteren bir video çekmiştik ve size paylaşmıştık. Ödemiş, Tire’ye… Tire’deki çöp alanı Ödemiş’le 
bağlantılı olduğu için söylüyorum Kemal Ağabey. Şu anda o tesis çalışıyordur, çalışmıyordur 
bilmiyorum ama aldığım duyumlar, bazı duyumlar var. Oraya çöp taşınmasıyla alakalı bir takım 
sorunlar var. Çünkü İZBETON akaryakıt alımıyla ilgili sorunlar yaşıyormuş ve çöp taşınamadığı 
için o tesisle ilgili başka problemler var. Yine hemen sonrasında, Hüsnü Bey’le birlikte Harmandalı 
Çöp Tesisinin olduğu bölgeye gitmiştik, video çekmiştik, fotoğraf çekmiştik, vatandaşların bize 
göndermiş olduğu videoları paylaşmıştık ve demiştik ki; “Burada büyük bir tehlike var arkadaşlar. 
Asfaltın altından ne çıkıyor? Asitli su çıkıyor.” dedik. “İnsanların hayvanları, koyunları o çukurların 
içerisine düşüyor. İnsanların evleri tepelerine yıkılıyor.” dedik. “Buradan bir tedbir alın.” dedik. 
Basın açıklaması yaptık, dedik ki, “Harmandalı Çöp Tesisi, Harmandalı Çöp Alanı doldu.” Bilimsel 
raporlar var. Sizin hazırladığınız, hazırlattığınız bilimsel raporlardan bahsediyorum arkadaşlar, 
okuduk. Ama yine siz ne dediniz? “Ya o fotoğrafları, o videoları kim bilir nerede çektiniz?” dediniz. 
“Siz gidip gidip nerelerden fotoğraf çekiyorsunuz, geliyorsunuz.” dediniz. Bizle adeta dalga 
geçtiniz kendinizce. Şimdi ben dalga geçeceğim arkadaşlar… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Evet evet dediniz Sayın Başkan. (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
MURAT AYDIN: Su için söyledik onu…  
ÖZGÜR HIZAL: Dediniz dediniz. “Orada bir sorun yok.” dediniz.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar… 
ÖZGÜR HIZAL: “İzmir’in merkez ilçelerinde katı atıkların bertaraf edildiği, Çiğli ilçesinde 
faaliyet gösteren Harmandalı Düzenli Katı Atık Tesisinin kapasitesinin dolmaya başlaması 
nedeniyle…” doldu da, burada siz yumuşattınız, “…dolmaya başlaması nedeniyle Bergama Entegre 
Katı Atık Yönetim Tesisine…” bakın, komediye bakın arkadaşlar, fıkralık. “Menemen, Çiğli, 
Karşıyaka, Bayraklı ve Bornova ilçelerinin katı atıkları getirilmesi planlanmaktadır.” Kim yazmış 
bunu? İzmir Büyükşehir Belediyesi ilgili Daire Başkanlığı. Kime yazmış? Bergama Belediye 
Başkanlığı’na yazmış. 130 kilometre Bornova-Bergama arası Arkadaşlar. Komediye bakın 
komediye. 130 kilometre. İki yıl önce söyledik, üç yıl önce söyledik. Geldiğimiz nokta mahkeme 
kararında olduğu gibi, geldiğimiz nokta orası patladı patlayacak arkadaşlar Harmandalı, siz de 
farkındasınız. Çözüm aramadınız üç yıl boyunca, çözüm aramadınız. Şimdi çıkıp sakın Menderes’i 
söylemeyin Menderes’teki mesafe de aynı. 120 kilometre, oraya da gittim. (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Oraya da gittim. Ne vereceğinizi 
bildiğim için söylüyorum. O cevap doğru bir cevap değil. Menderes’i verecekseniz orası da 100 
kilometre, önce yolunu yapmanız lazım. Tarım arazilerinden, su havzasından geçmemesi için 
arkadaşlar. Dolayısıyla siz bilimsizlikten mi bahsediyorsunuz? Buyurun size bilimsellik. Siz 
hukuktan mı bahsediyorsunuz? Buyurun hukuk. Siz paradan mı bahsediyorsunuz? Buyurun para. 
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Şimdi Kıymetli Arkadaşlar, İzmir Büyükşehir Belediyesini gülünç duruma düşürüyorsunuz, çok 
gülünç duruma düşürüyorsunuz. Burada düştü, burada düştü. Şimdi gelelim başka bir hususa. 
Şimdi, yaklaşık yine iki buçuk yıldır şu kürsüden, buradan defalarca ama defalarca size adeta 
yalvardık. Dedik ki; “Ey İzmir Büyükşehir Belediyesi ve Yetkilileri, İZBETON ile Kooperatifler 
arasında yapılmış bir protokolü bize veriniz.” dedik. Ben ulaştım gerçi, üçüncü yılda ulaştım. Ama 
İzmir Büyükşehir Belediyesi bir protokolü, bir protokolü, şirketinin yapmış olduğu bir protokolü bir 
Meclis Üyesine vermekten aciz, veremedi. Belediye Başkanının talimatına rağmen veremedi. 
Çünkü bir Genel Müdürünün şımarıklığı nedeniyle veremedi, şımarıklığı nedeniyle veremedi. Şimdi 
getirdiğiniz İzmir Büyükşehir Belediyesinin getirdiğiniz duruma bakınız arkadaşlar, az önce bir şey 
söyledim, ne dedim? “Kooperatif uzmanı ve kentsel dönüşüm uzmanı bir İl Başkanı bulmuşsunuz.” 
dedim. Bugün bir açıklama yaptı, bizi de itham ederek bir açıklama yaptı ve Büyükşehir’i de itham 
ederek bir açıklama yaptı, okuyorum. Yeri, tam da yeri. “Büyükşehir Belediyesinin kentsel 
dönüşüme çare aradığını kaydeden ilgili kişi devam etmiş, sonra demiş ki, “İhale yaptık, kimse 
girmedi.” demiş. “Büyükşehir Belediyesi ihale yaptı kimse girmedi.”demiş. Arkasından dönmüş en 
son “Uzundere’de ve Örnekköy’de Aziz Bey bazı şeylerden yardım istedi.” demiş. Aziz Bey artık 
kimden yardım istediyse bilmiyorum. “Bir etap Uzundere’de yapıldı.” demiş. “Bir etap 
Örnekköy’de yapıldı.” demiş. “Ve sonra tıkandı.” demiş. Bak bunu İzmir Büyükşehir Belediye 
Başkanı söylemiyor, kentsel dönüşüm uzmanınız söylüyor. Arkasından, arkasından dönmüş, daha 
ilginci; “Büyükşehirimiz de vatandaşın yükünü sırtlamak istemiş, ancak para kaynağına 
ulaşamamış, Büyükşehir.” Bak bak Büyükşehir Belediyesi para kaynağına ulaşamamış. Her yıl 
milyarlarca lira bütçesi olan Büyükşehir Belediyesinin para kaynağı yok, yok. Krediye ulaşamamış. 
Burada ulaşıyor ama 130 kilometre çöp taşıyacak arkadaşlar. 100 kilometre toprak taşıyor. Nerede? 
Çiğli, Çiğli’deki arıtma tesisinde. Şimdi öz kaynak kullanmamamız gerekiyor... Ne yapacaksınız? 
Vatandaştan para toplayacaksınız, vatandaştan para toplayacaksınız. Çayın taşıyla çayın kuşunu 
vuracaksınız. Bunları kim söyledi? Kentsel dönüşüm uzmanı arkadaş söyledi. Sonrada döndü, 
sonrada döndü bu çok ayıp bir şey Arkadaşlar. Ben bir Grup Başkan Vekiliyim ve bir Meclis 
Üyesiyim. Her zaman İzmir’in, İzmirlilerin ve İzmir Büyükşehir Belediyesinin menfaatlerini 
düşünmüş bir kişiyim. Serçe misali, taşıyabildiğim kadar su taşıdım, taşımaya da devam edeceğim. 
Eleştire de bilirsiniz, arada sürçülisan etmiş de olabilirim. Ama burada cevabını aradığımız sorulara 
ilgililer cevap vermeyecek, ilgili Genel Müdür Beyefendi burada cevap vermeyecek ama birleri 
dalga geçer gibi “Çok istiyorsa gitsin bilmem şuradaki ofisten kooperatife üye olsun.” diyecek, yok 
böyle bir şey. Bu siyaseti kirletmektir. Bu İzmir Büyükşehir Belediyesine haksızlıktır. Bu İzmir 
Büyükşehir Belediyesinin 150 yıllık geçmişine haksızlıktır. Bu İzmir Büyükşehir Belediyesinin 
bürokrasisine haksızlıktır. Daha ilerleyen günlerde bunlarla ilgili çok şeyler konuşulacak, çok şeyler 
konuşulacak. Temel atmaksızın temel atmaya çalıştıklarınız gibi. Zemini iyileştirmeden, yapı 
yapmak için ilgili bürokratlara yalvardığınızı anlatacağız. “Uzundere’de vatandaş 11 yıldır kentsel 
dönüşümü istiyor.” deyip, çıkıp basın toplantısı yaptıktan sonra arayıp tehdit ettiğinizi de 
konuşacağız...  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın HIZAL toparlayalım. Toparlayalım. 
ÖZGÜR HIZAL: Bitiriyorum Sayın Başkan’ım. Bitiriyorum. Bunlar İzmir Büyükşehir 
Belediyesine yapılmış haksızlık arkadaşlar. Ben, İzmir Büyükşehir Belediyesinin bir Meclis Üyesi 
olarak, bir Grup Başkan Vekili olarak bu pozisyona İzmir Büyükşehir Belediyesini düşürenleri 
gerçekten kınıyorum Sayın Başkan. Teşekkür ederim. (10 Dakika 26 Saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, teşekkür ederim. Sayın ŞAHİN buyurun.  
SALAHATTİN ŞAHİN: Sayın Başkan’ım, Sayın Meclis, Sayın Bürokratlarımız, Basınımızın 
Temsilcileri… Evet, “Eylem Belediyeciliği” yapıyorsunuz. Bütün işleriniz reklam ve promosyon 
kokuyor, aynı İzmir gibi. “Sünger Kent İzmir” diyorsunuz, oysa biz bunu aylar önce dile getirdik. 
Hükümetimiz tarafından Türkiye genelinde 20’nin üzerinde yer altı barajları inşa edildi. Siz yağmur 
suyu kanallarını ayrıştırmadan hiç bir şey yapamazsınız. Ayrıştırdığınızı söylediğiniz kısımlarda 
“Yağmur suyu nereye gidiyor?” diye sorduk, cevap vermediniz. “Kayıp kaçak miktarını azaltmak 
için altyapı yatırımlarına ağırlık verin.” dedik, umursamadınız. “Barajların doluluk oranı alarm 
veriyor.” dedik. “Yok öyle bir şey.” dediniz. “Peyzaj alanlarına suni çim uygulansın.” dedik, 
yapmadınız. “Halı yıkama, oto yıkama, benzin istasyonu vb. işletmelere standart getirilmeli.” dedik, 
duymazlıktan geldiniz. Yani kuraklık için alınacak tedbirler konusunda kulağınızın üstüne yattınız. 
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Şimdi çıkmış iklim değişikliğinden, yağmur suyu hasadından bahsediyorsunuz. Kusura bakmayın 
hiç ama hiç inandırıcı değilsiniz. Sayın AYDIN bunca ifademize rağmen bizi bilgisizlikle itham 
etmesi en hafif tabirle bilimsellikten uzak, öngörüsüz ve ortak akıldan uzak bir bakış açısıdır.  
Evet… Evet Sayın Başkan’ım…  
 

SALAHATTİN ŞAHİN TARAFINDAN SESLİ VİDEO DİNLETİSİ YAPILDI... 
 
SALAHATTİN ŞAHİN: Evet, Sayın Başkan’ım, bunları biz söylemiyoruz. Kendisini rahmetle 
anıyorum, Sayın Bülent Ecevit CHP Genel Başkanlığı yapmış fakat sonrasında CHP’den ayrılıp 
DSP’yi kurmuştur. Sayın Muharrem İNCE, Allah uzun ömürler versin. CHP’nin Cumhurbaşkanı 
adayı olmuş sonrasında ayrılarak, Memleket Partisi’ni kurmuştur. Bizim açımızdan Türk 
Bayrağı’nın CHP’nin kurumsal kimliğinin önünden kaldırılmış olması önemlidir ve asla kabul 
edilemez. Şahsi görüşlerini açıklayacak olanlar kendi evi ya da ofislerinde istedikleri açıklamaları 
yapabilirler. Evet. Sayın Başkan’ım, Sayın Meclis 21 Aralık 2022 tarihinde basına yansıyan 
haberde; “100 yıl önce Devlet mi vardı?” ifadesini şaşkınlıkla okuduk. İzmir İktisat Kongresi 17 
Şubat 1923 tarihinde toplanmıştır. Türkiye Büyük Millet Meclisi 23 Nisan 1920’de, yani İktisat 
Kongresinden 3 yıl önce açılmış ve fiilen Ankara Hükümeti çalışmalarına başlamıştır. “100 yıl önce 
Devlet mi vardı?” demek, Gazi Mustafa Kemal ATATÜRK’ü yok saymaktır. Milli Mücadeleyi yok 
saymaktır. Emperyalizme karşı verdiğimiz mücadele ile Kurtuluş Savaşını yok saymaktır. Sayın 
SOYER’in tarih bilgisinin yeterli düzeyde olmadığını ecdadımıza karşı söylediği gerçek dışı 
ifadelerinden zaten biliyoruz. Şimdi bu söylemiyle tarih konusundaki bilgisizliğini tescil etmiş 
olduk. Eğer Gazi Mustafa Kemal ATATÜRK ve en büyük eserim dediği Cumhuriyet’imize karşı 
birazcık saygı göstermek istiyorsa kamuoyu önünde çıkıp özür dilemelidir. “İkinci 100 yıl” demek 
kendi kabuğunu kıramamak demektir. Dünyayla entegre olamamak demektir. “Türkiye 100 yılı” 
demek ise çağın ötesinde dünyayı kavrayıp, “Lider Ülke Türkiye” vizyonu ortaya koymak demektir. 
Alternatif etkinlikler yerine 103 yıl önce temeli atılan ve halen dimdik ayakta olan Türkiye 
Cumhuriyeti Devleti’nin diğer kurumlarıyla beraber yapılacak etkinliklere iştirak etmesidir. Evet, 
Milliyetçi Hareket Partisi İzmir İl Başkanımız Sayın Veysel ŞAHİN Beyefendi’nin Meclisimize 
selamlarını iletiyorum ve kendisinin bu konuda açıklamasını iletmek istiyorum, sizlere. “Kiliseye, 
LGBT’cilere, PKK’lılara, KHK’dan atılanları toplayıp ülke ekonomisine fayda sağlayacak nasıl bir 
uyumlu ülke kuracaksın Sayın Tunç SOYER? Cevap istiyorum.” diyor kendisi, Sayın 
Başkanımızdan. Evet, yine konuşmamı sürdürüyorum. Sayın Başkanımızın sözü; “Kruvaziyer 
turizmi iddiamızı büyütüyoruz. İzmir’imiz hem turizmi hem de kent ekonomimizi güçlendiren 
etkinliklerin tek adresi olacak.” Sayın Başkan’ım, Sayın Meclis içinde bulunduğumuz zaman 
dilimi, turizm sektörü açısından yaz aylarına hazırlık, gezi destinasyonlarının belirlenmesi, 
bağlantılarının yapılaması ve erken rezervasyon dönemidir. Daha önce Kruvaziyer Fuarı için Sayın 
Başkan Tunç SOYER’in İspanya ziyaretini kıymetli bulduğumuzu söylemiştik. Ancak basında yer 
alan bir habere değinmek istiyorum. Yapılan bu yurt dışı gezilerinin verimli olup olmadığını 
tartışmaya açılması gerekir diye düşünüyorum. Miami’ye, Malaga’ya bizim ısrarlarımız ile katılmak 
için uçağın birinci sınıflarında gidiyorsunuz. En güzel otellerde konaklayıp, en güzel yemekleri 
yiyorsunuz. Bir de cebinize harcırah koyuyorsunuz ama hiçbir şey yapmadan geri geliyorsunuz. Bir 
de üstüne sanki doğruymuş gibi yapmadığınız şeyleri sanki yapmış gibi İzmir Halkı’na yalan 
söylüyorsunuz. Sayın Başkan biz Vali Bey’e neden gittik?  
ÖZAN PARLAR: Başkan’ım “Büyükşehir Belediye Başkanımıza yalan söylüyor.” diyemez Hatip, 
lütfen sözünü geri alsın. 
SALAHATTİN ŞAHİN: Sayın Meclis Üye’m bu bir haber. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Siz… Sayın… 
SALAHATTİN ŞAHİN: Bu basında yer almış, yer almış. 
ÖZAN PARLAR: Lütfen sözünüzü geri alın. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın Özan… Şimdi Sayın… Sayın Meclis Üyem. Bitirsin 
sözünü burada cevap… Grup Başkan Vekilimiz burada, biz buradayız. Yani… Bir dakika. Buyurun 
tamamlayın sözünüzü. 
SALAHATTİN ŞAHİN: Evet Sayın Başkan’ım, neden bizleri aynı masa etrafında toparlamasını 
istedik? Evet, o toplantıda ne söyledik? İZKUDET, İzmir Kruvaziyer ve Deniz Turizm Derneği 
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olarak dedik ki; “Bu işleri yapmanız için öncelikle bir Komisyon yaratmanız gerekir. Bu 
komisyonun altında birçok alt komisyonlar oluşturulup, kendi alanlarında uzman kişilerin aylarca 
çalışarak oluşturdukları raporlar yine konusunda uzman kişiler tarafından yapılacak sunumlara konu 
olacak şekilde hazırlanmalı ve sizin ile birlikte ekipte yer alacak gemi firmalarına sunumlar 
yapılmalıdır.” dedik. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın ŞAHİN toparlar mısınız. Lütfen 10 dakikamız oldu.  
SALAHATTİN ŞAHİN: Örnek vererek dedik ki, “Limanın fiziki olarak en iyi şekilde hizmet 
verebilmesinin sağlanması için, İzmir-Alsancak Liman İşletmeleri Müdürlüğü, İzmir Büyükşehir 
Belediyesi Yetkilileri, Ulaştırma Bakanlığı Temsilcileri bir alt Komisyonda buluşup, Alsancak Yolcu 
Limanının Kruvaziyer Gemiler için uygunluğunu inceleyip gerekli değişikliklerin yapılması için 
İzmir Valiliği bünyesinde kurulmuş ve üst Komisyon olarak çalışan İzmir İl Turizm Komisyonu’na 
rapor verilmelidir. Bir başka alt Komisyonda, İzmir’in tanıtımı ve yeni destinasyon oluşturma 
çalışmalarına TÜRSAB, Ege BTK, Rehberler Odası, İzmir Büyükşehir Belediyesi Turizm Masası 
gibi İzmir Turizmine yön verecek kuruluşların ortak çalışmalarıyla bir rapor hazırlanıp sunuma 
eklenmek üzere üst Komisyona teslim edilmesi. İzmir’in turizm enstrümanları yönünden, 
hazırlanması açısından İzmir Ticaret Odası, İzmir Ticaret… İzmir Ticaret Odası, İzmir Esnaf Odası, 
İBŞ Belediye gibi unsurların bir alt komisyon kurarak toplanması ve İzmir’in turizm açısından 
hizmet verebilmesini… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın, Sayın ŞAHİN toplayabilir miyiz? 
SALAHATTİN ŞAHİN: Toparlıyorum Sayın Başkan’ım.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Tamam lütfen, lütfen, tamam. 
SALAHATTİN ŞAHİN: Toparlanması ve İzmir'in turizm açısından hizmet verebilmesini çalışmak 
üzere toplanması, raporlaması, UKOME ile trafiğin düzenlenmesi, emniyet ile güvenliğin 
raporlaması, İZKA (İzmir Kalkınma Ajansı) ile bütçeleme çalışmaları gibi her konuda raporlamalar 
yapılarak, üst Komisyonda bu raporların sunum olarak hazırlanmak üzere bir araya getirilmesini 
istedik. Peki, tüm bunları yaptınız mı? Hayır, yapmadınız. Çünkü yukarıda beraber çalışmanızı talep 
ettiğimiz birçok Kurum ve Kuruluşla beraber çalışmak işinize gelmedi. Hep siyasi şov yapmak 
uğruna, her şeyi kendiniz yapmak istediniz.  Miami ve Malaga Fuarlarına hangi kruvaziyer ve 
sunum bilgisi, becerisi olan kişilerle katıldınız? Peki, bir tane Cruise firmasına sunum yaptınız mı? 
Peki, bir sunum hazırlayarak mı gittiniz bu fuarlara? Binlerce Euro harcayarak hazırladığınız o fuar 
dekorları ne işe yaradı? 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın ŞAHİN, lütfen. 
SALAHATTİN ŞAHİN: Evet. İş Birliği Anlaşmaları yaptık dediniz, o anlaşmaları hangi 
sunumlarla yaptınız? Peki, anlaşmalar nelerdir ve kimlerle, hangi firmalarla bu anlaşmaları 
yaptınız? Bizler çok iyi biliyoruz ki, hiçbirisini yapmadınız. Hiçbir hazırlık yapmadan bu fuarlara 
binlerce liramızı harcayarak, turistik seyahat…  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Evet. 
SALAHATTİN ŞAHİN: Yapmak için katıldınız. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın ŞAHİN… 
SALAHATTİN ŞAHİN: Hem İzmirlilerin özlemle beklediği kruvaziyer gemileri İzmir'e 
getiremediniz, hem de bizim vergilerimiz ile 3-5 gün yediniz içtiniz, tatil yaptınız. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki. 
SALAHATTİN ŞAHİN: Bir de üstüne üstlük, İzmir Halkına mesaj olarak paylaştığınız tweetleri 
yayınladınız. İzmir bu yapılanları unutmayacaktır. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki. 
SALAHATTİN ŞAHİN: Sayın SOYER, Sayın SOYER umursamazlığınız yüzünden 2023’te 
Türkiye’nin bütün Kruvaziyer Limanları rekorlar kırarken, biz İzmir’de yine hayal kırıkları 
içerisinde… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın ŞAHİN… 
SALAHATTİN ŞAHİN: 3-5 gemiyle geçireceğiz. Evet, teşekkür ederim efendim.                    
(14 dakika 47 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki. Sayın ŞAHİN, Değerli Arkadaşlar…  Sayın ŞAHİN 
konuşmanızın bir yerinde, bir yerinde sanıyorum yanlışlıkla söylediniz. Onu söylemek istemediniz 
belki ama kayıtlarda var. Ki Sayın Belediye Başkanımız burada bulunmuyor. Biz cevabını veririz 
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gerçi ama kendisi burada bulunduğunda da sarf edilmeyecek bir… Sayın SOYER;                      
“Yalan söylüyorsunuz.” dediniz. Ben de bunu kayıtlardan çıkartacağım. Siz… Ama size sormak 
zorundayım.  Bu… Yani Büyükşehir Belediye Başkanına “Yalan söylüyorsunuz” diyorsunuz. Bu… 
Yanlış mı ifade ettiniz? Yoksa biz mi yanlış anladık? Tekrar bunu düzeltebilir miyiz?  
SALAHATTİN ŞAHİN: Sayın Başkan’ım, bunu ben turizm açısından… Bu önemli bir haber. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Tamam. 
SALAHATTİN ŞAHİN: Bu konuyu tartışmaya açmak için bu konuyu belirttim. Bu basında yer 
almış bir haber bu, evet. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Haber yer alabilir de…  
SALAHATTİN ŞAHİN: Evet. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Siz direk…  
SALONDAN: Haberi okudu… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan 
sesler ve sözler.) 
SALAHATTİN ŞAHİN: Evet, evet. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Neyi okudunuz?  
SALONDAN: Haberi aktardı… 
SALAHATTİN ŞAHİN: Efendim bu faydalı olacağı için İzmir’e. İzmirli bütün turizmle ilgili 
Kurumlar… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Bu peki… O zaman ben şunu sormak zorundayım.  
SALAHATTİN ŞAHİN: Evet. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Okuduğunuz haber neredeydi?  
SALAHATTİN ŞAHİN: Bir yerel gazetede. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ:  O yerel gazetenin ismini alabilir miyim varsa orada lütfen?  
SALAHATTİN ŞAHİN: Veririm efendim var bende.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Tamam yani… 
SALAHATTİN ŞAHİN: Tamam.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Kayıtlara şöyle geçecek arkadaşlar… 
SALAHATTİN ŞAHİN: Evet.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın Milliyetçi Hareket Partisi Grup Başkan Vekili Salahattin 
ŞAHİN… 
SALAHATTİN ŞAHİN: Tamam. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ:  Başkanımıza yalancı demedi. Ne dedi?  
SALONDAN: Yerel Gazete… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Hayır, bir yerel… Anlaşılsın diye söylüyorum Sayın HIZAL. Bir 
yerel gazetedeki bir haberi okudu, oradan. Dolayısıyla ben de kendisinden bu gazetenin ismini 
istedim, daha sonra vereceğini söyledi, tamam teşekkür ederim. Kayıtlara bu şekilde geçti. 
SALAHATTİN ŞAHİN: Sayın Başkan’ım, ben teşekkür ederim. Bakın bu turizm açısından çok 
önemli bir… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Çok önemli, doğru. 
SALAHATTİN ŞAHİN: Anlatım… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın ŞAHİN, Başkan’ın… 
SALAHATTİN ŞAHİN: O nedenle ben bunu gündeme getirdim,  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Biliyorum hayır hayır… 
SALAHATTİN ŞAHİN: Tartışmaya açtım. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Hayır biliyorum. 
SALAHATTİN ŞAHİN: Evet. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın ŞAHİN orada sıkıntı yok. Başkanımızın da turizme ne 
kadar önem verdiğini de biliyoruz zaten orada sıkıntı yok. O eleştirilerinizi dikkate alacaktır. Ama 
ben, Büyükşehir Belediye Başkanına sizin izafe ettiğiniz bir şey var mı diye onu söyleyecektim, 
nitekim ortaya çıktı, gerek yok. Peki, şimdi, Sayın NEZİR buyurun. 
İSA NEZİR: Sayın Başkan, öncelikle… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: BOZTEPE acele etme dur daha yahu, daha çok var daha… 
Daha… Buyurun Sayın NEZİR. 
İSA NEZİR: Sayın Başkan ve Değerli Meclis, öncelikle Buca’yla ilgili 1-2 talepte bulunma 
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isteğimiz var.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Buyurun.  
İSA NEZİR: Cumhur Asparuk Meydanı Buca’da. Bir meydanımız var. Akşam saatlerinde, akşam 
17:00 ile özellikle 20:00 arasında çok yoğun bir trafik var. Bu Erdem Caddesi’nden devam eden 
yolun Adnan Kahveci’yle, Cezaevinin kaldırılmasıyla orada yeni açılacak yolla bağlantısı var. Bu 
trafik daha da keşmekeş hâle gelecek. Tabii bu… Bu, Erdem Caddesi’ne Doğuş Caddesi’nden gelen 
trafik çevre yolundan ve üniversiteden gelen otobüslerin, kalkan, körüklü otobüslerin yani 
Belediyemize ait körüklü otobüslerle beraber tek yön şeklinde devam ediyor. Bu tek yön şeklinde 
devam etmesiyle trafik iyice kilitleniyor. Bundan dolayı Cumhur Asparuk Meydanı’nda bir çalışma 
yapılmasını, bu trafiğin biraz daha rahatlatacağıyla ilgili bir kanaatimiz var. Burada, tekrar Fen 
İşleri Dairesi Başkanlığının burada bir çalışma yaparken, bizleri de Buca Belediye Meclis Üyeleri 
olarak bizleri de bu konuda bilgilendirmesi konusunda, biz de orada en azından hani öngörümüzü 
yani sıkıntıların nasıl geçirilmesiyle ilgili fikirlerimizi şey yaparız, dillendirmek isterdik onlara. Bir 
de tekrar, bir de şey var; Kıbrıs Caddesi üzerinde, EVKA’dan gelen yağmur suyu ızgarası var orada.                 
O yağmur suyu ızgarası tam meydanda yer altına geliyor. Yer altına gelirken yağmur suyu 
ızgarasına çarpan suyla beraber, yani aşağıdaki kanal biraz daha dar olduğu için, orada bir kaynama 
yapmakta. Bu kaynamanın da yerinde tekrar İZSU yetkililerinin incelemesi, Kanalizasyon Daire 
Başkanlığının tekrar bu konuda bir çalışma yapmasını talep ve temenni ediyoruz. Teşekkür ederiz, 
saygılar sunarız. (1 dakika 56 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, teşekkür ederim. Sayın Şamil Sinan AN’a söz veriyorum 
buyurun. 
ŞAMİL SİNAN AN: Sayın Başkan’ım, Değerli Arkadaşlar Ocak Ayı, Türkiye Demokrasisi 
açısından çok acılarla dolu bir aydır. Bu ayda, Ocak Ayında çok değerli bilim adamlarını, 
yazarlarımızı kaybettik, çok değerli bir emniyet müdürümüzü kaybettik. Bu insanlık suçlarını 
işlemek hiç Türkiye’ye yakışmadı. Böyle faşist bir tutumla Gaffar OKKAN, Muammer AKSOY, 
Uğur MUMCU… Muammer AKSOY gibi çok değerli insanlarımızı kaybettik. Sevgili Uğur 
MUMCU’yu hatırlamayanınız yoktur. Uğur MUMCU’nun bir sözünü bütün arkadaşlarımıza 
hatırlatmak isterim; “Katilin sağcısı, solcusu yoktur, katil katildir.” diyor. Bunu lütfen yazalım. Bu 
saydığım bütün değerli isimleri rahmetle anıyorum. Onları unutmadık, unutmayacağız. Ben bir 
konu konusunda Salahattin Bey’e böyle yüzüme bakarak, Gruba bakarak bir cevaplar vermesini rica 
edeceğim. Sevgili Başkan, Grup Başkan Vekili her konuşmasında uzun uzadıya Gaziemir’den 
bahsediyor, oradaki mahallelerimizden bahsediyor, artık biraz dozajı da aştı. Sevgili Başkanımıza 
laf söyleme boyutlarına getirdi. Arkadaşlar çok yakın bir süreçte ülkücü, milliyetçi bir kardeşimizi 
kaybettik. Adaşım benim Sinan ATEŞ. Bilmiyorum, benim yüreğim sızladı, buradaki birçok 
arkadaşımızın yüreği sızlamıştır. Sevgili… Tam ismini söyleyemiyorum burada Salahattin yazıyor, 
biz Selahattin diye anlıyoruz ama Sevgili Salahattin Başkanımızın yüreğinde bir sızı olmuş mudur? 
Bu kadar uzun konuşmalar yaptı. Böyle bir vicdanında bir duygu oluşmuş mudur? Bunu 
kendisinden duymak isterim, birinci nokta bu. İkinci nokta, arkadaşlar… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Şimdi cevap hakkı doğdu kendisine… 
ŞAMİL SİNAN AN: Doğsun, hiç fark etmez ben de ona cevap vereceğim. İkinci nokta şu; 
arkadaşlar ben çok siyasal tartışmaları buraya getirmem. Yani burada Cumhurbaşkanımız, Parti 
Liderlerimiz… Benim yazılarımda da vardır, böyle olayları kişileştirerek onları eleştirmek, 
toplumda kötülemek benim siyasal anlayışıma uygun değildir, onu baştan söyleyeyim size. Şimdi 
ben size birkaç tane şey söyleyeceğim, çünkü vakit geç oldu. Bir; Sevgili Başkanımız Tunç SOYER 
bu kentin Başkanıdır, ehil insanıdır. Bununla ilgili lütfen söyleyeceğiniz sözlere dikkat edin, 
önümüzdeki Meclis’te bunlarla ilgili size çok net cevaplar vereceğim. Tunç SOYER hepimizin 
onurudur, gururudur ve Türkiye’nin gururudur. Kent için, İzmir için, demokrasi için çok değerli bir 
Başkandır. Başkanımızla beraber bütün arkadaşlarımızla yürümeye devam edeceğiz. İkinci noktayı 
da söyleyeyim; Sevgili AK Parti Grup Başkan Vekilimiz… Buna uzun uzadıya cevap vereceğim 
ama sadece kısa, öz’le söyleyeyim; Sevgili yeni İl Başkanımız Şenol ASLANOĞLU’yla ilgili 
birkaç cümle sarf etti. Burada yok kendisi, mutlaka yarın herhalde bu duyduklarıyla ilgili Sevgili İl 
Başkanımız sizlere cevap verecektir. Şenol ASLANOĞLU, göreve geleli 3 gün oldu. Şenol 
ASLANOĞLU’nu çok iyi tanıyacaksınız. Gerçek anlamıyla çalışkan, zeki, memleketini, ülkesini 
seven, kentini seven ve bu kente hizmet konusunda da emin olun coşkuyla, sevgiyle çalışacak bir 
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arkadaşımızdır. Bu yüzden ben burada kendisine bütün arkadaşların huzurlarında söylüyorum. 
Şenol Başkanımızı, yeni İl Başkanımızı kutluyor, çalışmalarında başarılar diliyorum. Son söz; 
arkadaşlar artık birbirimizi kırmaktan, birbirimizi incitmekten vazgeçelim. Bizim Türkiye’de şu 
andaki en temel ihtiyacımız özgürlük, demokrasi, kardeşlik, barıştır, hak’tır, hukuktur, adalettir. 
Gelin el birliğiyle bunları incitmeden bu yolda yürümeye devam edelim. Siz isteseniz de 
istemeseniz de, en kısa zamanda Türkiye’ye gerçek anlamda demokrasi gelecek ve her şey daha iyi 
olacaktır. Ben sizlere bu kadar eleştirilerinize rağmen teşekkür ediyorum ama asla asla hem Tunç 
SOYER’e söylediğiniz, Tunç SOYER Başkanımıza, hem de İl Başkanımıza söylediğiniz sözlerden 
dolayı sizi kınıyorum, lütfen dostça, arkadaşça güzel Meclislerimize devam edelim, teşekkür 
ediyorum. (5 dakika 4 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki, Sayın Şamil Sinan AN’a teşekkür ediyoruz. Sayın 
BOZTEPE buyurun.   
HÜSNÜ BOZTEPE: Demin 28 kişi kalmıştı ama herhalde şimdi yine 26’ya falan düşmüştür. 
Sayın Başkan ben 3-4 dakika konuşacağım. Salahattin Ağabey’in o 5 dakika fazla konuşmasını bu 
şekilde telafi etmiş olacağım. Aslında ilk önce, aslında ilk önce Sayın Başkan bence bir karar alalım 
da hiç olmazsa Meclis’te Komisyon Başkanları kalsın. 22-23 tane Komisyonumuz var. 22-23 kişi 
cepte olmuş olur, elde olmuş olur. 20-25 kişi de biz böyle kalıyoruz sonuna kadar. Zaten belli 
arkadaşlarımız kalıyor Meclis sonuna kadar. Sinan Ağabey’i ben 1989’dan beri tanırım. Eski bir 
dostumdur, ağabeyimdir. Bugüne kadar gerçekten ben de İzmir’de… Bu Meclis’te asla genel siyaset 
konuşmadım hatta İzmir İl Başkanı’yla ilgili de hiçbir şey konuşmadık. Yani çünkü… Ama 
bugünkü gelen İl Başkanı’yla ilgili mecburen konuşacağız çünkü kendisi bizimle ilgili konuşuyor. 
Daha bugünkü demecinde işte Başkan’ım biraz girdi. Diyor ki ASLANOĞLU; “AK Parti Meclis 
Üyesi” ya beni kastediyor, ya Başkanı kastediyor, “Kongreye girsin.” diyor. Sanki kendisi 
kongreyle geldi İl Başkanı oldu da. Şimdi… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sözler.) Şimdi yine başka bir şey söylüyor, diyor ki; “Bir kişi…” 
diyor “Aynı zamanda iki kooperatif yönetim kurulu üyesi olur.” Doğru, kendisinden çok daha iyi 
biliyorum ben bu işi. Evet, doğru. Ama bir kooperatifte Kooperatif Başkanı, bir tanesinde de 
Denetim Kurulu Üyesi. Bir tanesinde de daha önce kuruyor, kendisi oradan ayrılıyor, sonra öbür 
kooperatife yönetim kurulu üyesi oluyor. Yine bir tanesinde de sanırım akrabası, Salim 
ASLANOĞLU diye bir arkadaş da var, ASLANOĞLU. O da herhalde sanırım ki, bir arkadaşı ya da 
kardeşi ya da akrabası neyse… Şimdi yine, geçen gün, pazartesi günü, Büyükşehir Belediye 
Başkanımız bir fotoğraf gösterdi. Çiğli’de 2. kat çıkmış diye.  
ÖZGÜR HIZAL: 1. kat. 
HÜSNÜ BOZTEPE: 1. kat mıydı? Yani gerçekten de çok üzülüyorum. Gittim ben oraya baktım; 
yapılan şey…  
ÖZGÜR HIZAL: Neymiş? 
HÜSNÜ BOZTEPE: Şantiye binası, satış ofisi arkadaşlar. 
ÖZGÜR HIZAL: Ben onu uyardım… 
HÜSNÜ BOZTEPE: Bir kere orada tünel kalıp yapılacak. 
ÖZGÜR HIZAL: Ben uyardım ama… 
HÜSNÜ BOZTEPE: Ki orada bak, tünel kalıp çalışması olacak. Şimdi şeye de bakarsak, 
resimlerde de görürsünüz. Yine, tünel kalıpları yapılacağı için yani oradaki yapılan inşaatın o 
sisteme uygun olmadığını da biliyoruz. Yine demin Başkan söyledi; bir Kooperatif ile İZBETON 
arasında bir sözleşme var. Bir de Başkan’ım Kooperatif ile müteahhit arasında bir sözleşme var. 
Bakın biz burada hep İZBETON’u konuşuyoruz, Kooperatifi konuşuyoruz. Ama esasen müteahhiti 
hiç konuşmuyoruz. Ben geçen Meclis’te söyledim; birim fiyat + %10… Burada, Kemal Ağabey 
yıllarca bu ihaleleri yapmıştır. Birim fiyat + %10…  Tüm fiyat farkları ödeniyor. Bu arkadaşımız da 
diyor ki işte, biz diyor; “Kaynak yarattık.” Yahu kaynağı bu insanlardan siz topluyorsunuz. Diyor 
ki; “Bir konut kendine, bir konut da karşısına yapacak.” Hayır. Bir konut kendine yapacak, bir 
konut… Aslında bir tarafta Büyükşehir var, bazı yerlerde vatandaş var. Bir konut kendine, bir konut 
Büyükşehir’e diyelim, bir konut da birilerine, hatta bir konuttan fazla, bir buçuk konut da 
diğerlerine. Yani, çünkü yapılan hak edişler, yapılan hak edişler şöyle ki Sayın Başkan’ım, bunu siz 
de inceleyebilirsiniz. Bayındırlık birim fiyat; %10 ve tüm fiyat farkları ödeniyor, eskalasyon 
ödeniyor. Bu korkunç bir rakam. Bu şekilde sokakta birisini bulun gelin, bu inşaatları yapar bitirir. 
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(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sözler.) Çünkü böyle bir fiyat yok, 
böyle bir rakam yok. Buna rağmen dediği gibi Başkan’ım, burada büyük sıkıntılar çıkacak. Bu 
arkadaş bizimle ilgili konulara giriyor. Kendisi kooperatif uzmanı olduğunu söylüyor. Bence 
kooperatif uzmanı falan filan da değil…  
ÖZGÜR HIZAL: Kentsel Dönüşüm… 
HÜSNÜ BOZTEPE: Kentsel dönüşüm uzmanı falan da değil bu arkadaşımız. Bu arkadaşımız artık 
İl Başkanı olmuştur. Bundan dolayı biz kendisiyle ilgili herhangi bir şey burada konuşsak dahi… 
Bu konularla ilgili konuşacağız. Çünkü Büyükşehir’le beraber bir şey var, bir sözleşmesi var, bir 
şeysi var. Bıraktı diyorsunuz ama bütün ihaleler yapıldı, bütün işler verildi. Bu saatten sonra… Ama 
yani bir gün de hakikaten, bir gün de çıkın “yahu arkadaşlar deyin sözleşme”… Çıkarın şurada, şu 
ekrana verin şu sözleşmeleri, şu ekranlara verin şu Protokolleri. Hem kooperatifle İZBETON 
arasında olan, hem de müteahhit ile Kooperatif arasında olan esas sözleşmeyi arkadaşlar. Kim 
teminat mektubu vermiş Sayın Başkan burada? Müteahhit kooperatife teminat mektubu vermiş mi? 
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sözler.) Kooperatif İZBETON’a 
teminat mektubu vermiş mi? Ya da İZBETON Büyükşehir’e ne verdi? Şimdi ben soruyorum; 
Çiğli’deki arazi, Çiğli’deki arazi kat karşılığı verildi. Yer kimin? Yer bizim, Büyükşehir’in. Biz Ege 
Planlama’ya verdik. Şimdi biz ona verdik çalışanlara yapılacak diye. Şimdi burada çalışanlara… 
Demin bir arkadaşım soruyor, Büyükşehir çalışanı; “Ağabey ben nasıl alacağım diyor?” Vallahi 
dedim biz de bilmiyoruz. Yani, ya kooperatife üye olacaksın alacaksın ya da Büyükşehir’e düşen 
payını hissesini satacak. Bu konuyla ilgili de gerçekten bize bilgi verirlerse çok seviniriz. Sayın 
Başkan’ım zaten 5 dakika 20 saniye oldu. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Çiğli çöple ilgili de Başkan’ım… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Tabii ki, tabii ki siz… 
HÜSNÜ BOZTEPE: Demin… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın BOZTEPE buyurun. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Demin Özgür Başkan da söyledi.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Evet. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Bizim Kent Konseyimiz var Çiğli’de. Orada da Değerli bir Arkadaşımız, 
Meclis Üyemiz Kent Konseyi Başkanı. İzmir Büyükşehir’le yapılan toplantılarda yani oranın artık 
çöpü kaldıramayacağını açık ve net bir şekilde belirtiyorlar. Bunu siz de biliyorsunuz. Değerli 
Arkadaşlar, Sayın Şenol ASLANOĞLU’yla ilgili sanırım 2024 yılının Nisan ayına kadar burada 
epey konuşacağız. Hepinizi sevgiyle, saygıyla selamlıyorum.  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın BOZTEPE teşekkür ederim. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Demin Sinan Ağabey anlatırken… 1 Şubat’ta da Sinan Ağabey, Abdi İPEKÇİ 
öldürülmüştü. O da Ocak ayı sayılır, gerçekten de ben de aynen katılıyorum. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Ocak ayında çok büyük değerlerimizi kaybettik. Hepsine rahmet diliyorum, 
sevgiler, saygılar efendim. (6 dakika 18 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Teşekkür ederim, teşekkür ederim. Sayın AYDIN’a söz 
veriyorum. Ali Bey sonra size. Fikret Bey… Ali Bey de… Tamam, Fikret Bey… (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sözler.) Tamam, Fikret Bey buyurun. 
FİKRET MISIRLI: Biraz önceki bu fuarlar konusuyla ilgili bizim İZFAŞ’taki Bürokrat 
Arkadaşımıza teşekkür ediyorum, bir düzeltme yapmış ama ben tabii 28 yıldır süren bu İhtisas 
Fuarı’nın böyle bayramdır, seyrandır ya da işte bununla ilgili Ramazan’dır diye değiştirilmesini 
uygun bulmuyoruz, ki kimse bulmaz. Çünkü bu bir, yöresel bir pazar değil ya da fuar değil. Buna 
baktığında da şu an mesela 60 tane yurt dışından katılımcı gelmiş. Bunların hangisi dini değerlere 
göre hareket edip de biz o Ramazan’ı… Birazcık daha hassasiyetle gitmeyelim diyecek. Hani böyle 
bir uygulama yok. Sizin… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Ama firmalar Türk. 
FİKRET MISIRLI: Efendim? 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Firmalar Türk. 
SALONDAN: İkram yapacaklar. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Evet. 
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FİKRET MISIRLI: Hayır Başkan’ım… Bu… Bakın ben 8 sene İhracatçılar Birliği’nde Başkanlık 
yaptım. Bu fuarın kurulmasında… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Grubunuz da aynı şeyi mi düşünüyor acaba? Onu merak 
ediyorum. 
FİKRET MISIRLI: Müsaade ederseniz anlatayım Başkan’ım. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Buyurun. 
FİKRET MISIRLI: 28 sene önce bu fuarın kurulmasına imza atanlardan birisi benim. Bu bizim 
İzmir İhracatçılar Birliği’nin bir şeyidir. Ve bununla ilgili biz tamamen yurt dışı fuarlara 
odaklanmışızdır. Yani biz, yöresel bir fuar değil, iç fuar değildi. Bu ihracat odaklı bir fuardır. Biraz 
önce sözünü ettiğimiz hani İhracat Odası, Sanayi Odası dediğim nokta da şu; bunların asli görevi bu 
olmasına rağmen bu fuarları yapmıyorlar. Ama tabii ki topladıkları paralarla ve fonlardan dolayı da 
katılımcıları destekliyorlar. Bu zaten onun asli görevi. Bizim asli görevimiz değil, biz üstlenmişize 
getirmek için bu örneği verdim. Teşekkür ederim Başkan’ım. (1 dakika 27 saniye) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki teşekkür ederim, Sayın AYDIN buyurun. Artık bayağı da geç 
oldu yani. 
MURAT AYDIN: Teşekkür ederim Sayın Başkan. Olabildiğince toparlamaya çalışacağım ama…  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Buyurun. 
MURAT AYDIN: Çok konu olduğu için…  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Çok konu oldu. 
MURAT AYDIN: Mümkün olduğu kadar… Yine de ne kadar olacak bilmiyorum.  
HÜSNÜ BOZTEPE: 4 dakika 17 saniye konuştum Sayın Başkan. 
MURAT AYDIN: Şimdi tabii sondan başlayayım. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Bravo, 5 dakika 55 saniye oldu… Buyurun. 
MURAT AYDIN: İzmir Büyükşehir Belediye Meclisi’nde İzmir Büyükşehir Belediyesi için; 
“Fuarcılık bizim işimiz mi?” sözünü duymaktan çok rahatsız oldum doğrusu. Çünkü burası bir 
fuarlar şehri. Burada onlarca fuar yapıyoruz, uluslararası düzeyde fuarlar yapıyoruz ve bu fuarlar 
çok geç… Uzun yıllardır, uzun yıllara sari, geçmişi olan fuarlar. Vallahi doğrusu İzmir Büyükşehir 
Belediyesi’nin asli işlerindendir fuarcılık. Elbette bunun yöntemi eleştirilebilir, yapılan içerikleri 
söylenebilir, maliyetleri tartışılabilir ama herhalde İzmir Büyükşehir Belediyesi’nin fuarlar şehri 
olan İzmir’de fuarcılık alanında çalışmasını asli görev olarak saymak gerektiğini düşünüyorum. 
Şimdi İdare Mahkemesi’ndeki bir karardan bahsetti Burçin Hanım, Değerli Meslektaşım. Kararı 
ben görmemiştim, haberi Gruba girerken aldım ve Özgür Bey’den rica ettim “Bana kararı gönderir 
misiniz?” dedi. Gönderdi, inceleyeceğim bende buna ilişkin. Burçin Hanım bilir, böyle incelemeden 
duruşmaya çıkınca; “İnceleyip, beyanda bulunacağız.” denir bizim meslek jargonunda. Hakikaten 
beyanda bulunacağım. Ama şunu şimdiden söylemek gerekir; Cumhuriyet Halk Partisi Hukuk 
Devleti’nin, Yargı’nın içinde bulunduğu bütün sorunlara rağmen, bütün eleştirilerimize rağmen yine 
de Hukuk’un üstünlüğüne ve Yargı’ya inanmaktadır. İnanmak istemektedir en azından. Eğer 
yaptığımız işlemde bir hukuka aykırılık varsa, bunu düzeltmek de görevimizin kapsamındadır. 
Elbette kendisi “İtiraz yolu açık mı değil mi? Açıktır, değildir ayrı konu.” dedi ama tabii kendisi de 
biliyor ki, istinaf yolu açık. Bu dosya istinafa gidecek ve yargı süreçleri tamamlanacak. Ve 
nihayetinde yargı süreçleri bizim yaptığımız işlemle ilgili bir yanlışlık dile getirirse, bunu da 
düzeltmek görevimizdir. Yani tercihimizden öte görevimizdir. Ama şunu söylemek gerekir; yani, 
“Biz ilkeli siyaset yapıyoruz işte hukuka aykırılıkları dile getiriyoruz” dediklerinde, vallahi ben, 
hani bu Meclis’te bir Hukukçu olarak defalarca yaptığımız işlemlerin hukuka uygunluğuyla ilgili 
savunularda bulundum ve bunun bir tanesiyle ilgili İptal Kararı geldi. Mesela Buca Metrosu’yla 
ilgili konuştuğumuzda arkadaşlar bunun hukuka aykırı olduğunu söylüyorlardı. Değilmiş. Şimdi 
onu bahsetmiyorlar burada.  
ÖZGÜR HIZAL: Düzelttiniz… 
MURAT AYDIN: Yok yok düzeltmedik. 
ÖZGÜR HIZAL: Kendiniz düzelttiniz. 
MURAT AYDIN: Ondan sonra… Şimdi… 
ÖZGÜR HIZAL: Yapmayın… 
MURAT AYDIN: Şimdi arkadaşların şöyle ilginç bir yöntemi var; bizden biri konuşunca bize laf 
atıyorlar, kendilerinden biri konuşunca da onlara laf atıp böyle üçlü pandomima şeklinde 
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götürüyorlar işi. Bunu yapmanıza gerek yok. İzin verin ben anlatayım; siz de dersiniz ki bu böyle 
değil.  
ÖZGÜR HIZAL: Ya bana atılan laflar ne oldu? 
MURAT AYDIN: Ben atmıyorum en azından yani Özgür Bey… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sözler.)  
MURAT AYDIN: Tamam yani… 
HÜSNÜ BOZTEPE: Eskiden atıyordun şimdi atmıyorsun… 
MURAT AYDIN: Tamam. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Evet. 
MURAT AYDIN: Şunu söyleyelim; Yani Sayın Başkan’ım, Değerli Meclis Üyeleri siyasi 
tartışmaları burada yaparız, yapıyoruz da her zaman ama hani bunun da bir ayarı ve bir ölçüsü 
olması gerekir. Yani şimdi… 
ÖZGÜR HIZAL: Ayarsız… 
MURAT AYDIN: Yani kimse Genel Müdürümüze “Şımarıklık yapıyor” diyemez.  
MURAT AYDIN: Kimse Büyükşehir Belediye Başkanımıza; “Yalan söylüyor” diyemez. Bu sözleri 
sahiplerine iade ederiz. Sonra çayın taşıyla, çayın kuşunu vurmanın ne demek olduğunu, hepimiz 
nasıl yapıldığını, onlarca milyon dolarlık, milyar dolarlık örnekleriyle sayarız burada. 
ÖZGÜR HIZAL: İş yapıyoruz iş… 
MURAT AYDIN: Sayarız.  
ÖZGÜR HIZAL: İş yapıyoruz iş… 
MURAT AYDIN: Mesela, mesela, devletin arazisini… 
ÖZGÜR HIZAL: İş yapıyoruz iş… 
MURAT AYDIN: Satıp, bu araziyi kamu kredisiyle kullanıp, sonra imarı değiştirip, sonra geri 
almanın, bu yolla medyayı finanse etmenin nasıl bir şey olduğunu anlatırım ben burada 
örnekleriyle... (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sözler.) Anlatırım. 
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sözler.) Başka… İzmir’i 
konuşacağım canım zaten… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sözler.) 
Çayın taşı işte… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Gündem dışı konuşuyoruz arkadaşlar lütfen buyurun, Sayın… 
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Her şey 
konuşulabilir yok öyle şey, buyurun… 
ÖZGÜR HIZAL: Meslek Fabrikası… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Buyurun buyurun, buyurun Sayın AYDIN. Arkadaşlar lütfen. 
MURAT AYDIN: Peki. Siyaseti kirletmek deyince… Siyaset herhalde sadece yerelde 
yapılmadığına göre, bir siyasi kavramdan bahsettiğimize göre, siyaseti bir bütün olarak aldığımıza 
göre, siyaseti kimin nasıl kirlettiğinin üzerinde durmak gerekir. Doğrusu Milliyetçi Hareket Partisi 
Grup Başkan Vekilinden bir şey rica ediyorum, Sayın ŞAHİN ya metinlerinizi hep aynı kişiye 
yazdırın ya da metinlerinizi yazan kişi önceki metinleri okuyup yazsın. Yani sizi burada düşürdüğü 
tenakuzü biz saymaktan bıktık. Bugün Mustafa Kemal ATATÜRK, Kuvâyı Milliye, 
ATATÜRK’çülük filan diyen siz, bu Meclis’te Vahdettin övgüsü yaptınız yahu. Vahdettin’in ne 
kadar zavallı olduğunu, ne kadar vatansever olduğunu, ne kadar yurt dışında fakruzaruret içerisinde 
öldüğünü anlattınız. Bize Vahdettin güzellemesi yaptınız bu Meclis’te. O Vahdettin değil mi? 
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Bir saniye 
efendim. O Vahdettin değil mi? Mustafa Kemal ATATÜRK’ün boynuna idam fermanını asan, 
İngiliz zırhlısına binip kaçan. Değil mi? 
ÖZGÜR HIZAL: Konuyu saptırmayın Murat Bey yahu… 
MURAT AYDIN: Değil mi? (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler 
ve sözler.) O zaman burada Kuvâyı Milliye, ATATÜRK, Türk Bayrağı… (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)  İzin verin efendim…  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Arkadaşlar… 
MURAT AYDIN: İzin verin efendim… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) İzin verin… 
SALONDAN: İlkokulda mıyız yahu?  
MURAT AYDIN: Ben burada sizinle de, herkesle de Vahdettin kim diri tartışırım. (Salondan ses 
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kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Bize Türk Bayrağı, 
Milliyetçilik… 
ÖZGÜR HIZAL: Onu bana söylemeyin… 
MURAT AYDIN: Vatanseverlik. Size söylemiyorum efendim, size söylemiyorum… 
ÖZGÜR HIZAL: İttifak ortağımız… 
MURAT AYDIN: Yahu size söylemiyorum… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Yahu tamam, bırak Allah aşkına. Bırak Allah 
aşkına…  
ÖZGÜR HIZAL: Genel başkanınız yedi siz de yiyeceksiniz aman dikkat edin. 
MURAT AYDIN: Sayın HIZAL… 
ÖZGÜR HIZAL: Meral Hanım fırça atacak size… 
MURAT AYDIN: Sayın HIZAL… 
ÖZGÜR HIZAL: Yahu konuları nereden nereye getirdiniz Sayın AYDIN. 
MURAT AYDIN: Sayın HIZAL, buradan Genel Başkanımız üzerine bir… 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Hayır size mi soracak nasıl konuşacağını… 
ÖZGÜR HIZAL: Bırakın yahu… 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Gündem dışı konuşma var arkadaşlar… 
MURAT AYDIN: Bir saniye izin verin… 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Biz sizi saygıyla dinledik. 
ÖZGÜR HIZAL: Nasıl saygıyla dinlediniz? (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Arkadaşlar bakın… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
YUSUF DEMİRCİOĞLU: Salahattin Başkan’ın konuşması… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Arkadaşlar… 
MURAT AYDIN: Sayın Başkan’ım, Değerli Meclis Üyeleri… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Bakın…  
MURAT AYDIN: Değerli Meclis Üyeleri, burada hiç kimse İzmir Büyükşehir Belediye 
Başkanı’na, İzmir Büyükşehir Belediyesi’nin çoğunluğuna sahip Cumhuriyet Halk Partisi’nin 
Genel Başkanına, İzmir’de çoğunluğa sahip Cumhuriyet Halk Partisi’nin İl Başkanına bu tonla 
konuşamaz, bu tonla konuşamaz. Bu sözleri kendilerine iade ederiz. Burada istihza yapmak, Sayın 
İl Başkanını alaya almak… 
ÖZGÜR HIZAL: Belediye Başkanı… 
MURAT AYDIN: Sayın İl Başkanıyla kafa yapmak kimsenin haddi değildir.  
SALONDAN: Bu bize… 
MURAT AYDIN: Herkes kendisinin düzeyini bilsin... (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Burada oturup bizim Genel Başkanın…  
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Burada uyarmak 
sizin haddiniz de değildir. 
ÖZGÜR HIZAL: Haddini bil… 
MURAT AYDIN: Haddiniz de değildir. Sizin burada İl Başkanımızı uyarmak haddiniz değildir. 
Bizim burada ittifakla ilgili meseleyi konuşmak haddiniz değildir. Vahdettin’i savunanları burada 
karşımıza milliyetçi diye… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve 
sözler.) 
ÖZGÜR HIZAL: Haddini bil… 
MURAT AYDIN: Türk Bayrağını savunmak, getirmek haddiniz değildir… (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
MURAT AYDIN: Haddiniz değildir. 
ÖZGÜR HIZAL: Onun hesabını… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Arkadaşlar… 
MURAT AYDIN: Haddiniz değildir… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sözler.)  
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MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın HIZAL… 
MURAT AYDIN: Vahdettin güzellemesini yapan insanlar, bize burada Büyükşehir Belediye 
Meclisi’nde milliyetçilik hesabı yapamaz… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sözler.)  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Bir müsaade… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sözler.)  
MURAT AYDIN: Tunç SOYER’e laf söyleyemez, yalancı diyemez… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sözler.)  
ÖZGÜR HIZAL: Siz terör örgütleriyle beraber neler yapıyorsunuz? 
MURAT AYDIN: Ne anlatıyorsunuz siz ya?  
ÖZGÜR HIZAL: Bırakın bu işleri… 
MURAT AYDIN: Hangi terör örgütlerinden bahsediyorsunuz? (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sözler.) Gidin yapın… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Hayır ne yapacak… Arkadaşlar… Sayın AYDIN bir dakika…  
ÖZGÜR HIZAL: Geçin bu işleri. Geçin… 
MURAT AYDIN: Sayın HIZAL…  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar… 
MURAT AYDIN: Size söylemiyorum…  
ÖZGÜR HIZAL: Geçeceksiniz… 
MURAT AYDIN: Sizi muhatap bile almıyorum. 
ÖZGÜR HIZAL: Geçin bu işleri… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar. 
ÖZGÜR HIZAL: Geçin bu işleri… 
MURAT AYDIN: Sayın Başkan’ım… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sözler.) Yahu otur yerine kardeşim sen… (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sözler.) Kimsin sen yahu… (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sözler.)  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar… 
MURAT AYDIN: (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sözler.) Sayın 
Başkan’ım buradaki meseleyi anlatmaya çalışıyorum... (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sözler.)  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Arkadaşlar… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sözler.) 
MURAT AYDIN: Burada kavga çıkararak, burada tartışma yaparak gelip karşımızda bunları 
yapamazlar.  
ÖZGÜR HIZAL: Türk Silahlı Kuvvetlerine terör örgütü ağzıyla konuşanlar… 
MURAT AYDIN: Burada sabaha kadar, burada sabaha kadar bağırsınlar… 
SALONDAN: İktidar Partisi Grup Başkan Vekili… 
MURAT AYDIN: Sabaha kadar bağırsınlar, sabaha kadar bağırsınlar bu cevabı alırlar. 
ÖZGÜR HIZAL: Siz terör örgütü… 
MURAT AYDIN: Burada gelip, burada gelip İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı’na yalancı 
diyemezsiniz, İzmir İl Başkanı’na laf söyleyemezsiniz. O lafı söylediğiniz zaman bu cevabı 
alırsınız... (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sözler.) 
YUSUF DEMİRCİOĞLU: Siz Cumhurbaşkanı… 
MURAT AYDIN: Senin Cumhurbaşkanın Suudi Arabistan Kralıyla… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sözler.) 
YUSUF DEMİRCİOĞLU: Benim Cumhurbaşkanım, senin de Cumhurbaşkanın… (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sözler.) 
MURAT AYDIN: Senin Cumhurbaşkanın… Senin Cumhurbaşkanın benim değil… (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sözler.) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
MURAT AYDIN: Senin Cumhurbaşkanın Suudi Arabistan’ın… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Arkadaşlar… (Salondan ses kayıtlarında 
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anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sözler.) 
MURAT AYDIN: Suudi Arabistan’la yaptığı toplantılarda… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sözler.) Yahu böyle şey mi olur? Oturun kardeşim, oturun yerine, 
oturun yerinize…  (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın AYDIN, Sayın AYDIN… Arkadaşlar… 
ÖZGÜR HIZAL: Murat Bey derdinizi biliyorum… 
MURAT AYDIN:  Efendim oturun yerinize, oturun yerinize… 
ÖZGÜR HIZAL: Derdinizi biliyorum, parti içinde siyaset yapmayın burada… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
ÖZGÜR HIZAL: Yapmayın parti içinde siyaset… 
MURAT AYDIN: Özgür Bey, Özgür Bey… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
ÖZGÜR HIZAL: Yapmayın parti içinde siyaset… 
MURAT AYDIN: Bana izin verin… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan 
sesler ve sözler.) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Arkadaşlar… 
ÖZGÜR HIZAL: Parti içinde siyaset yapmayın… 
MURAT AYDIN: Cumhurbaşkanı’nın Suudi Arabistan Gezisinde yanında… (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Suudi Arabistan Gezisinde 
Cumhurbaşkanın yanında Türk Bayrağı bulunmamasına laf edemeyenler, buraya gelmişler… 
ÖZGÜR HIZAL: Senin partin kaldırdı bayrağı… 
MURAT AYDIN: Bir danışmanın yaptığı konuşmadan bahsediyor…  
ÖZGÜR HIZAL: Partin kaldırdı, partin… 
MURAT AYDIN: Senin Cumhurbaşkanın Türk Bayrağı’nı kaldırdı, buna lafın var mı?  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın Grup Başkan Vekili bir dakika… 
MURAT AYDIN: Buna lafın var mı? 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sözler.) 
ÖZGÜR HIZAL: Partin kaldırdı, partin… 
MURAT AYDIN: Buna lafın var mı?  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ:  Bir dakika, bir dakika… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sözler.) Oturur musunuz? 
MURAT AYDIN: Buna lafın var mı? (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sözler.)  
ÖZGÜR HIZAL: Sayın Başkan… Türk Bayrağını parti binasından… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sözler.) 
MURAT AYDIN: Buna lafın yok, buna lafın yok. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ:  Yusuf Bey, Yusuf Bey… 
MURAT AYDIN: Buna lafın yok… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Özgür Bey bir dakika arkadaşlar… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sözler.) Arkadaşlar… 
ÖZGÜR HIZAL: Müdahale edeceksiniz Sayın Başkan… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Neye müdahale edeceğim arkadaşlar? Bir dakika ya nereye gitti 
iş? Bakın. 
ÖZGÜR HIZAL:  Nereye gitti iş? Nereye gitti? 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ:  Sayın Hatibi konuşturmuyorsunuz… (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sözler.) Arkadaşlar bakın… (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sözler.) 
ÖZGÜR HIZAL:  Hayır, hayır… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Bakın, bir dakika, Değerli Arkadaşlar bakın Allah aşkına… 
ÖZGÜR HIZAL: Saygısız şey… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Gündem dışı konuşuyoruz ve son… 
ÖZGÜR HIZAL: İzmir’i konuşacaksınız Gündem dışında… 
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MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Hayır arkadaşlar, böyle bir zorunluluk yok… 
ÖZGÜR HIZAL: Hayır efendim, İzmir’i konuşacaksınız… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Böyle bir zorunluluk yok… 
ÖZGÜR HIZAL: Peki o zaman, bundan sonra neler konuşulacak göreceksiniz, peki 
göreceksiniz…  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar, bir dakika bakın arkadaşlar… 
ÖZGÜR HIZAL: Peki göreceksiniz…  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Bakın arkadaşlar… 
ÖZGÜR HIZAL: Peki göreceksiniz…  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Bakın arkadaşlar… Şunu söyleyeyim, böyle bir usul yok, böyle 
bir usul yok… 
ÖZGÜR HIZAL: Peki göreceksiniz…  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Böyle bir usul yok… 
ÖZGÜR HIZAL: Usulü görecekseniz Sayın Başkan, usulü göreceksiniz. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Bakın bu tehditle, bu tehditle… 
ÖZGÜR HIZAL: Sayın Başkan bugüne kadar burada genel siyaset hiç yapılmadı, yapmadım. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Yapıldı.  Yapıldı, kayıtlara bakarız.  
ÖZGÜR HIZAL: Bakıyorum, bakıyorum, kayıtlara… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Yahu yapıldı, yapıldı.   
ÖZGÜR HIZAL: Şimdi bunu kayıtlara geçin 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Evet. 
ÖZGÜR HIZAL: Cumhuriyet Halk Partisi, CHP, ATATÜRK’ün kurduğu parti olmaktan çıkmıştır, 
terör örgütlerine destek veren bir parti haline gelmiştir... 
MURAT AYDIN: Bırak Allah aşkına böyle bir şey söylenebilir mi? (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sözler.)  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ:  Şimdi… 
MURAT AYDIN: Böyle bir şeyi topluma nasıl söylersiniz yahu? (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sözler.) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın HIZAL… 
MURAT AYDIN: Yahu bırak Allah aşkına ya… 
ÖZGÜR HIZAL: Parti binasında Türk Bayrağını kaldıran partidir… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın HIZAL…  
MURAT AYDIN: Boş konuşuyorsun yahu… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın HIZAL bakın…  
ÖZGÜR HIZAL: Hadi, boş konuşuyorum… 
MURAT AYDIN: Boş konuşuyorsun. Başkan’ım size cevap verecek. 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın HIZAL boş konuşmuyorsunuz, boş konuşmuyorsunuz, söz 
vereceğim... (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sözler.) Bakın Sayın 
HIZAL, Sayın HIZAL… Arkadaşlar… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sözler.) Arkadaşlar… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sözler.) 
SALONDAN: Salahattin Bey’in bir şey dediği yok... (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sözler.) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Arkadaşlar… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sözler.) Bir dakika ya… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sözler.) Arkadaşlar… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sözler.) Lütfen ben bu Meclis’i tamamlamaya çalışıyorum ama 
bu şekilde bu Meclis’i tamamlama ihtimali giderek ortadan kalkıyor. Bir makuliyete sizi 
çağırıyorum, lütfen. Çünkü bu şekilde konuştuğumuzda zaten hiçbir şey anlaşılmıyor. Bu gerginlik 
sonuçta her cümlemize, her kelimemize yansıyor. Yani şimdi hangi arkadaşımız burada otursa bu 
Meclis’i bitirmek gibi bir görevi var. Bu Meclis’i doğru bir şekilde yönetip, doğru bir şekilde 
bitirmek gibi bir görevi var. Hanginiz buraya gelse aynı şeyi yapmaya çalışacak. Ama giderek, 
giderek bu imkânımızı şu anda kaybetmek üzereyiz. Dolayısıyla her Hatibin… Bakın, yine kayıtlara 
dönüp bakın. Yahu Gündem Dışı Konuşma Taleplerinde de her Hatip, herkes, istediği sözü söyledi. 
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Evet, burada müdahale ettik kendisine… Geri aldı... Yani; “Benim sözüm değil.” dedi. “Ben böyle 
bir şey söylemedim, basında böyle yazıyor.” diye kayıtlara da bu şekilde geçirdik. Ama şimdi, hani 
sınırları zorlamanın ve şeyin, eleştiri sınırının dışına çıkarak belli bir noktaya gelmenin ancak siz 
normal insicamınızı kaybettiğinizde bunu yapabilirsiniz. Onun için ben bir sakinleşmeye sizi 
çağırıyorum, davet ediyorum. Onun için Sayın Sözcü, Cumhuriyet Halk Partisi Grup Başkan Vekili, 
Sayın Hatip sözünü tamamlasın, konuşsun, bitirsin, ne söyleyecekse söylesin, diğer 
Arkadaşlarımızın söylediği gibi zaman da kullansın. Sayın ŞAHİN 15 dakika süre kullandı 
arkadaşlar. 55 kere uyardık kendisini. Tamam, söylendi sözü de. Şimdi gecenin bu saatinde şurada 
zaten 15 Meclis Üyesi kalmışız. Sayın Hatibi dinleyelim. Sayın Murat AYDIN’ı dinleyelim, 
Cumhuriyet Halk Partisi Grup Başkan Vekilini dinleyelim. Ondan sonra da Meclisimizi kapatalım.  
HAKAN YILDIZ: Söz talep ediyoruz Sayın Başkan… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Efendim? 
HAKAN YILDIZ: Söz talep ediyoruz… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Tamam, söz vereceğim. Sayın GÖNEN de söz talep etmişti, değil 
mi Sayın GÖNEN? Söz vermem demiyoruz ki. Gündem Dışı Konuşma Taleplerinde herkes söz 
isterse vereceğiz. Burada bir sıkıntı yok zaten. Ama bu şekilde benim bu Meclis’i yönetmem 
mümkün değil ki.  
HÜSNÜ BOZTEPE: Tamam Başkan’ım… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Tamam diye bir şey yok Sayın BOZTEPE. Yani burada Meclis’i 
bu şekilde yönetemem ki ben. Evet, Sayın AYDIN buyurun. 
MURAT AYDIN: Teşekkür ederim Sayın Başkan. “Burada genel siyaset değil, İzmir’i 
konuşuyoruz.” dedi arkadaşlarımız ama bize genel siyasete dair eleştirileri yapan Grup Başkan 
Vekiline cevap veriyorum bu partinin Grup Başkan Vekili olarak. “Evi camdan olan komşusuna taş 
atmaz.” Şimdi siz ittifak ortağınız, partinin Genel Başkanının Cumhurbaşkanı sıfatıyla Suudi 
Arabistan’a yaptığı ziyarette kaldırdığı bayrağa laf etmeyip, burada bir danışmanın… 
ÖZGÜR HIZAL: Buna cevap vereceğim. 
MURAT AYDIN: Burada danışmanın…  
ÖZGÜR HIZAL: Buna cevap vereceğim. 
MURAT AYDIN: Verirsiniz Özgür Bey, verirsiniz... (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sözler.)  Verirsiniz efendim, verirsiniz.  
ÖZAN PARLAR: Böyle ukalalık olmaz.  
MURAT AYDIN: Verirsiniz, her defasında böyle araya girerek bölemezsiniz beni, yeter ama ya… 
ÖZGÜR HIZAL: Ukala sensin… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan 
sesler ve sözler.) 
MURAT AYDIN: İşte aynı şey işte yine… Aynı şey… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Arkadaşlar… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
ÖZAN PARLAR: Öğrenmen lazım artık… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın HIZAL, Sayın HIZAL… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
ÖZGÜR HIZAL: Terbiyesiz de sensin, saygısız da sensin. İade ediyorum… (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)  Aynısını iade ediyorum. 
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
SALONDAN: Ayıp yahu… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın HIZAL, Sayın HIZAL… 
ÖZGÜR HIZAL: Saygısız şey… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın HIZAL… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
ÖZGÜR HIZAL: Uyarın kendi Meclis Üyenizi uyarın, her seferinde aynı şeyi yapıyor… 
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Özan Bey, Özan Bey… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
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HAKAN YILDIZ: Ayıp ayıp…(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan 
sesler ve sözler.) 
ÖZGÜR HIZAL: Git, git şikâyet et… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın HIZAL… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
HAKAN YILDIZ: Kendi kendine konuş… 
ÖZGÜR HIZAL: Saygısızsın… 
HAKAN YILDIZ: Kendi kendine konuş ondan sonra… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın HIZAL… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)       
ÖZGÜR HIZAL: Terbiyesizlik yapma… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)  
HÜSNÜ BOZTEPE: Devamlı yapıyor… 
ÖZGÜR HIZAL: Senin ne kadar ilkesiz olduğunu ne kadar saygısız olduğunu herkes biliyor…  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın HIZAL… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)       
ÖZGÜR HIZAL: Saygısız… 
MURAT AYDIN: Sayın Başkan’ım… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar… 
MURAT AYDIN: Sayın Başkan’ım… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli… Sayın Meclis Üyeleri bakın… Lütfen… 
HÜSNÜ BOZTEPE: Kemal Ağabey… 
ÖZGÜR HIZAL: Hep yapıyor… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın Grup… 
ÖZGÜR HIZAL: Böyle bir şey var mı yahu? 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Sayın Grup… 
ÖZGÜR HIZAL: Böyle bir şey var mı yahu? 
MURAT AYDIN: Yahu Özgür Bey… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
ÖZGÜR HIZAL: Ne diyorsun sen? Ne diyorsun? (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Arkadaşlar, arkadaşlar bakın ne yapıyorsunuz yahu? (Salondan 
ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
MURAT AYDIN: Özan Ağabey dur tamam… 
ÖZGÜR HIZAL: Saygısız şey, saygısız şey… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Özan Bey… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
ÖZGÜR HIZAL: Sen kimsin ya? 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Peki buyurun arkadaşlar… Ne yapmak istiyorsunuz anlamadım 
yani. (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
SALONDAN: Terbiyesiz şey…  
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Arkadaşlar, Değerli Arkadaşlar…(Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
HÜSNÜ BOZTEPE: Adam değil bu ya… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Ama devamlı yapıyor…  
HAKAN YILDIZ: Kendi… Salahattin Ağabey konuşurken… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
ÖZGÜR HIZAL: İzmir’e dair konuşun, İzmir’e dair konuşun… Kapıda neler söylediğinizi… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Değerli Arkadaşlar… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Değerli Arkadaşlar, Değerli Arkadaşlar 
Birleşimi kapatıyorum. Meclis Birleşimi kapanmıştır arkadaşlar. 
LEVENT İŞLER (YAZI İŞLERİ VE KARARLAR DAİRESİ BAŞKANI): Bir sonraki 
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Meclis…  
 
VII. TOPLANTI GÜN VE SAATİNİN TESPİTİ VE KAPANIŞ 
MURAT AYDIN: Bir sonraki Meclis… 
MECLİS I. BAŞKAN VEKİLİ: Bir sonraki Meclis, bir sonraki Meclis 13 Şubat 2023 Pazartesi 
günü saat:18.00’da bu salonda yapılacaktır, teşekkür ederim. 
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